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1  Καρδίτσα
Πηγή: ΚΟΣΜΟΣ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

922.33 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Καρδίτσα: Ποια διακίνασαν το έγγρηνι συναίνεσης 
για «θανηιπ «ήρες» παρενέργειες ίου εμβαλίοο

Ε θελοντές γιατροί του εμ βόλι αστικού κέντρου 
του νοσοκομείου Καρδίτσας ήταν οι συντάκτες 
κοι διακινητές του απίστευτου εγγράφου 
συναίνεσης που ζητούσε σπο τους πολίτες νσ 
υπογράψουν ότι συμφωνούν νο εμβολιαστούν 
για κορωνοίό, παρόλο που αυτό μπορεί να 
έχει «ακόμα και θανατηφόρες συνέπειες». Μ 
δημοσιοποίηση του συγκεκριμένου εγγράφου 
απάτην ΠΟΕΔΗΝ, στις 5 Ιανουάριου, προκάλεσε 
σάλο και την καρατόμηση του διοικητή του 
νοσοκομείου από τον υπουργό Υγείας, Βασίλη 
Κικίλια.

Σχεδόν ένα μήνα μετά, ο παραιτηθείς διοικητής, 
Δημήτρης Κεχαγιάς, με ανοικτή επιστολή Tou προς 
Τον υπουργό σπάει. Τη σιωπή Του και Προβαίνει Οε 
αποκαλύψεις για όσα ουνέβησαν. Διατυπώνει την 
πικρία του για το ότι επέμεινε οτην απομάκρυνσή 
του και την έκανε πράξη, παρά το γεγονός άτι από 
το πόρισμα της ΕΔΕ αποδείχτηκε, όπως υποστηρί
ζει, ότι ο ίδιος δεν είναι καμία γνώση για τη σύνταξη 
και διακίνηση του επίμαχου εγγράφου, Κατηγορεί 
τον πρόεδρο της ΠΟΕΔΗΝ, Μιχύλη Γιαννάκο, ότι 
«έσπευσε να δρέψει δάφνες στον επικοινωνιακά 
στίβο»- με τη δημοσιοποίησή του. ενώ εκφράζει την 
αγωνία του για την επόμενη μέρα στο νοσοκομείο, 
όπου επικρατεί ανασφάλεια, όπως λέει, σε μια κρίσιμη 
υγειονομικά περίοδο.

Ποιοι διακίνησαν το έγγραφο
Το έγγραφο, που αποκάλυψε στις 5 Ιανουάριου ο 

πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ. βρισκόταν σε ένα τραπεζάκι 
του εμβολιασπκού κέντρου και καλούνταν να το uno- 
γράψουν όσοι ήθελαν να εμβολιαστούν, Το κείμενο 
έγραφε: «Συναινώ να εμβολιαστώ για τον κορονοϊά, 
παρ' όλο που μέχρι τώρα δεν είναι πλήρως γνωστές 
όλες οι ανεπιθύμητες ενέργειες από ϊο εμβόλιο, 
ακόμη και θανατηφόρες»·,

«Με τη γνωστοποίηση της διακίνησης του εγγρά
φου συναίνεσης από τον πρόεδρο της ΠΟΕΔΗΝ, 
ο κ. υπουργός με κάλεσε τηλεφωνικά απαιτώντας 
την παραίτηση μου. Παρά το γεγονός ότι, όπως τον 
ενημέρωσα, ΐο επίμαχο έγγραφο συντάχθηκέ και 
διακινήθηκε εν αγνοία μου από εθελοντές ιατρούς 
του Εμβολιασπκού Κέντρου και άτι αποσύρθηκε πά- 
ραυτα. προ βαίνοντας σε άλεςπς δέουσες ενέργειες, 
ο κ. υπουργός επέμεινε στην αρχική του απόφαση, 
δημοσιοποιώντας αυτήν με την έκδοση σχετικού δελ
τίου Τύπου»», αναφέρει ο κ, Κεχαγιάς και προσθέτει: 
« Εχοντας πλήρη συναίσθηση της επιμελούς άσκησης 
των καθηκόντων μου και Τη βεβαιότητα όΐι ιό πόρισμα 
της διοταχθείσας ΕΔΕ θα με δικαίωνε, έθεσα στη 
διάθεση του κ, υπουργού την παραίτησή μου, όπως 
μου ζητήθηκε, με ένα ηλεκτρονικά μήνυμα, εκτελώ- 
ντας την προφορική εντολή του. ως υποχρεούμουν, 
αναμένοντας ταυτόχρονο την αποκατάσταση των 
πραγμάτων και της τρωθεισας πμής μου από τον κ, 
Υπουργό, με τη μη αποδοχή της ως άνω αναγκαστι
κής παραίτησής μου».

Ο εξαναγκασθείς σε παραίτηση διοικητής κάνει 
λόγο για μια «ατυχή επικοινωνιακά και διοικητικά»» 
ενέργεια κάποιων γιατρών του νοσοκομείου, που έγι

νε εν αγνοία tou. Αναφέρει πως από το πόρισμα της 
ΕΔΕ που διενήργησε η 5η Υγειονομική Περιφέρεια 
□ποδεικνύεται ότι ο ίδιος δεν έφερε ευθύνη και δεν 
του καταλογίζεται κανένα πειθαρχικό παράπτωμα, 
ενώ σημειώνει πως αυτό το κατέθεσαν ένορκα και οι 
συντάκτες του επίμαχου εγγράφου.

«Οι ιατροί, που συμμετείχαν στη σύνταξη και δια
κίνηση του συγκεκριμένου εγγράφου, είχαν δηλώσει 
εξ αρχής και στη συνέχεια κατέθεσαν ενόρκως ότι 
ουδέποτε με ενημέρωσαν, αναλαμβάνοντας πλήρως 
την αποκλειστική ευθύνη για την ενέργεια αυτή. 
Παρά τούτα, δημοσιεύτηκε στο ΦΕΚ. η απόφαση του 
υπουργού, σύμφωνα με την οποίο αποδέχεται την 
από 5/01/20 υποβληθείσα 'αίτηση - παραίτηση , όπως 
οναφέρεΐαι συγκεκριμένα σ' αυτή», επισημαίνει.

Ο κ. Κεχαγιάς χαρακτηρίζει Την διακίνηση Του εγ
γράφου συναίνεσης ως «ένα ατυχές και εσωτερικό 
συμβάν του ΓΝ Καρδίτσας» και με φανερή πικρία 
ζητά από όσους έσπευσον να το δημοσιοποιήσουν 
να προβληματιστούν αν πιστεύουν πως με την κίνησή 
τους αυτή βοήθησαν τους συναδέλφους τους ή εάν 
έβλαψαν τη φήμη του νοσοκομείου, και αδίκησαν 
κάποιους. Τους καλεί να οναλογιστούν αν θα ήταν 
πιο δεοντολογικό και σώφρον να ενημέρωναν πρώτα 
τους προϊσταμένους τους. «Τον ίδιο προβληματισμό 
θέλω να θέσω στον πρόεδρο της ΠΟΕΔΗΝ για το 
πόσο πιο πολιτισμένη θα ήταν η ενέργεια του να 
ενημερώσει πρώτα εμένα, ως έκτου νόμου υπεύθυνο, 
πάρα να σπεύσει νο δρέψει δάφνες στον επικοινω- 
νιοκό στίβο, έχοντας την πεποίθηση ότι σ’ αυτόν τον 
άνισο και παγκόσμιο αγώνα έχουμε κοινό στόχο, τον 
οποίο οφείλουμε να υπηρετούμε με ηθικές αξίες και 
αρχές».

Η επόμενη μέρα στο Γ.Ν.Καρδίτσας
«Με την Παύση μου απο τα καθήκοντα του διοικητή

του Γ.Ν, Καρδίτσας και τη λειτουργία αυτού με προ
σωρινή διοίκηση, στην mo κρίσιμη υγειονομική περί
οδο , διστοράσσετοι η ομαλή και ασφαλής λειτουργία 
του νοσοκομείου, δημιουργώντας αίσθημα ανασφά
λειας, απογοήτευσης και έ ντονης δυσαρέσκειας στο 
σύνολο του προσωπικού του νοσοκομείου και Touq 
πολίτες του νομού», υποστηρίξει ο κ.Κεχαγιάς και 
απευθυνόμενος σε πρώτο πρόσωπο στον Β. Κικίλια 
τον καλεί να επισκεφθεί ο ίδιος το νοσοκομείο και να 
δώσει λύσεις: «Κε υπουργέ, πέρα από την προσωπική 
μου πικρία γιο την απόφασή σος, εκφράζω κυρίως τη 
βαθιά μου ανησυχία για τις συνέπειες της αποπομπής 
μου εν μέσω πανδημίας, τόσο γιο το κύρος του Γ.Ν. 
Καρδίτσας, άσσ καί για την ασφάλεια των πολιτών, 
Μετά ταύτα, προσκαλείσθε να επισκεφτειτε το νοσο
κομείο Καρδίτσας, προκειμένου να συνδράμετε τα 
μέγιστα για Την εύρυθμη λειτουργία αυτού και Την 
Προστασία Της Δημόσιας Υγείας»,

Ο παραιτηθείς διοικητής ευχαριστεί όσους τον 
στήριξαν δημόσια, ενώ κάνει έναν αναλυτικό απολο
γισμό των πεπραγμένων του κατά τη μονοετή θητεία 
του στο «τιμόνι» του νοσοκομείου Καρδίτσας. Σε ά,τι 
αφορά την αντιμετώπιση της πανδημίας, αναφέρει εν
δεικτικά την οργάνωση καιλεπουργία ΤΕΠ COVID-19, 
μετατροπή της ΜΕΘ σε ΜΕΘ COVID-19 με 6 κλίνες, 
οργάνωση και λειτουργία ΜΕ0 4 κλινών κοινών 
περιστατικών, μετατροπή του Πνευμονολογίκού σε 
τμήμα νοσηλείας ήπιων και ύποπτων για COVID-19 
περιστατικών, οργάνωση καί λειτουργία μανάδος 7 
κλινών για νοσηλεία υπόπτων στο Παιδιατρικό Τμήμα.

«Μετά τον ως άνω ενδεικτικό απολογισμό, θο ήθε
λα να υπενθυμίσω στον κ. υπουργό το κριτήρια της 
επιλογής μου ως έμπειρου διοικητού του ΕΣΥ, κατά 
τα Μ ΜΕ, γιο Vo ορθοποδήσει ένα Παρατημένο -από 
κάθε άποψη - περιφερειακό νοσοκομείο»,
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1  Ο ΠΟΥ αγκαλιάζει την πρόταση Τσίπρα για τις
πατέντες

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία
έκδοσης:

02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

769.93 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εμβόλια

Ο ΠΟΥ υιοθετεί 
την πρόταση 
Τσίπρα
Άμεση ανάγκη 
να δοθούν 
οι πατέντες 
στα κράτη ώστε 
να προχωρήσει 
ο εμβολιασμός 
σελίδα 3
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1  Ο ΠΟΥ αγκαλιάζει την πρόταση Τσίπρα για τις πατέντες
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Ο ΠΟΥ αγκαλιάζει την πρόταση 
Τσίπρα για τις πατέντες
Υπέρ της πρότασης του Αλέξη Τσίπρα ο γενικός διευθυντής του ΠΟΥ Tedros Adhanom και 
το Συμβούλιο της Ευρώπης. Για μη ρεαλιστικές προτάσεις μιλά η κυβέρνηση 
Μητσοτάκη, ενώ υποστηρίζει ότι τις είχε προτείνει από τον Απρίλιο!

Της
ΚΑΤΕΡΙΝΑΣ ΜΠΡΕΓΙΑΝΝΗ

Μ
προστά στο τρίτο κύμα 
της πανδημίας, με την 
παγκόσμια ανησυχία 
για τις μεταλλάξεις του 
κορωνοϊού να κορυφώνεται, η πρό
ταση του πρώην πρωθυπουργού 

Αλέξη Τσίπρα να αντιμετωπιστούν τα 
εμβόλια κατά της Covid ως δημόσιο 
αγαθό βρήκε θετική ανταπόκριση στο 
Συμβούλιο της Ευρώπης και στον 
ΠΟΥ. Συγκεκριμένα, η πρόταση του 
Αλέξη Τσίπρα να δοθούν από τις 
φαρμακευτικές εταιρείες στα ευρω
παϊκά κράτη οι πατέντες των εμβο
λίων ώστε να διασφαλιστεί η διανομή 
τους σε όλες τις χώρες και τους πολί
τες έγινε δεκτή στο Συμβούλιο της 
Ευρώπης την περασμένη εβδομάδα.

Στο πλαίσιο αυτό, ο πρόεδρος του 
ΣΥΡΙΖΑ είχε τηλεφωνική επικοινω
νία με τον γενικό διευθυντή του 
ΠΟΥ Dr. Tedros Adhanom, κατά τη 
διάρκεια της οποίας μίλησαν για την 
ανάγκη διαχείρισης του εμβολίου 
ως παγκόσμιου δημόσιου αγαθού, 
ενώ, ο Αλέξης Τσίπρας, όπως ενη
μέρωσε στα κοινωνικά μέσα, εξέ- 
φρασε την ανησυχία του «για την 
πορεία του εμβολιασμού και για το 
γεγονός ότι όλη η ανθρωπότητα κρέ
μεται από τα business plans μιας 
χούφτας εταιρειών».

Από την πλευρά του, ο γενικός δι
ευθυντής του ΠΟΥ δήλωσε τη στή
ριξή του στην πρωτοβουλία του Αλέ
ξη Τσίπρα και τον ευχαρίστησε, στο 
Τουίτερ, για το τηλεφώνημά του 
υπογραμμίζοντας ότι πρέπει να μοι
ραστούμε την τεχνογνωσία, να αυ
ξήσουμε την παραγωγή εμβολίων 
και να διασφαλίσουμε ότι οι δόσεις 
των εμβολίων κατά της Covid-19 θα 
δοθούν πρώτα σε όλους τους εργα
ζόμενους στον τομέα της Υγείας και 
τους ευάλωτους πληθυσμούς σε 
όλες τις χώρες.

Στον αντίποδα, η κυβέρνηση Μη
τσοτάκη αδιαφορεί πλήρως για τη ση
μαντική αυτή πρωτοβουλία και παίζει 
με την υγεία των πολιτών, με μοναδι
κή προτεινόμενη λύση ένα διαρκές 
λοκντάουν - ακορντεόν με αβέβαια 
αποτελέσματα. Ειδικότερα, σε ερώτη

0 Dr. Tedros 
Adhanom τάσσεται 
υπέρ της πρότασης 
Τσίπρα για 
«εξασφάλιση 
πατεντών, ώστε να 
υπάρξει μεγαλύτερη 
και ταχύτερη 
παραγωγή εμβολίων 
από όσο το δυνατόν 
μεγαλύτερο αριθμό 
φαρμακο
βιομηχανιών». 
Συμφωνεί επίσης ότι 
«η Ε.Ε. πρέπει να 
συνεργαστεί με τον 
ΠΟΥ για να στηρίξει 
πιο αποτελεσματικά 
την πρωτοβουλία 
COVAX για ισότιμη και 
καθολική πρόσβαση 
στα εμβόλια»

ση της ΑΥΓΗΣ για το θέμα των πατε
ντών, κατά την ενημέρωση των πολι
τικών συντακτών, στον κυβερνητικό 
εκπρόσωπο Χρήστο Ταραντίλη, η 
απάντηση ήταν ότι «δεν είναι ώρα για 
ιδέες, αλλά για ρεαλιστικές προτάσεις 
που θα τρέξουν πάρα πολύ γρήγορα 
τον εμβολιασμό», χωρίς ωστόσο να 
απαντήσει πώς θα διασφαλιστεί η 
επάρκεια στα εμβόλια με δεδομένες 
τις ήδη υπάρχουσες συμφωνίες των 
φαρμακευτικών με τα κράτη της Ε.Ε.

Άστοχα υπενθύμισε ότι ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης είχε συνταχθεί με την 
πρόταση για τις πατέντες που είχε δια
τυπωθεί τον Απρίλιο από τον Ηλία 
Μόσιαλο, λέγοντας ωστόσο ότι «είναι 
άλλα τα δεδομένα» σήμερα. Επιπλέον 
υποστήριζε ότι τα ευρωπαϊκά κράτη 
πρέπει να πληρώσουν αντίτιμο στις 
φαρμακευτικές για τις πατέντες, παρά 
τα υπέρογκα κέρδη τους από το εμβό
λιο. «Απέναντι σ’ αυτή την πρόκληση, 
οι ευρωπαϊκές κυβερνήσεις θα μπο
ρούσαν να ανταμείψουν τους κατα
σκευαστές εμβολίων, αγοράζοντας τις 
πατέντες τους σε λογικές τιμές» έλεγε 
σχετικά.

Ο καθηγητής Ηλίας Μόσιαλος 
(ΣΚΑΪ), όταν ρωτήθηκε σχετικά, 
υποστήριξε πως πρέπει να συνεν- 
νοηθούν οι εταιρείες να ανταλλά
ξουν τεχνογνωσία σε ευρεία κλίματα 
εθελοντικά, να την μοιραστούν μετα
ξύ τους και να πουλήσουν τα εμβόλιά 
τους και στις μη αναπτυσσσόμενες 
χώρες με τη στήριξη των αναπτυσσό
μενων χωρών.

«Η κυβέρνηση Μητσοτάκη παρα
μένει μέρος του προβλήματος και όχι 
της λύσης» σχολίασε ο εκπρόσωπος 
Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική 
Συμμαχία καλώντας την κυβέρνηση 
να αναλάβει πρωτοβουλίες για το 
θέμα της πατέντας και «να σταματήσει 
να παρακολουθεί άβουλα τις πολυε
θνικές να παίζουν παιχνίδια, την ώρα 
που χάνονται ανθρώπινες ζωές».

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος σή
μερα θυμήθηκε την αρθρογραφία 
του Κ. Μητσοτάκη τον περασμένο 
Απρίλιο, ξέχασε όμως τις ειρωνείες 
του στη Βουλή απέναντι στην πρότα
ση του Αλέξη Τσίπρα για το ζήτημα 
της πατέντας, συμπληρώνει ο Νάσος 
Ηλιόπουλος.
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1  Διασπορά στο νοσοκομείο "Αγιος Ανδρέας" της
Πάτρας

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 14 Ημερομηνία
έκδοσης:

02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

79.95 cm² Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Διασπορά στο 
νοσοκομείο 
"Αγιος Ανδρέας" 
της Πάτρας
Τον έντονο προβληματισμό της 
για την ενδονοσοκομειακή δια- 
σπορά του κορωνοϊού στο νοσο
κομείο "Άγιος Ανδρέας" της Πά
τρας εξέφρασε η Μαρία Θεοδωρί- 
δου κατά την ενημέρωση για τους 
εμβολιασμούς.
Όπως αποδείχτηκε, η διασπορά 
αυτή συνέβη γιατί μεγάλο μέρος 
του ιατρονοσηλευτικού προσωπι
κού ήταν ανεμβολίαστο, παρόλο 
που οι υγειονομικοί έχουν προτε
ραιότητα για το εμβόλιο.
"Ήταν αμέλεια; Δυσπιστία; Κόπω
ση", αναρωτήθηκε η πρόεδρος 
της Εθνικής Επιτροπής Εμβολια
σμών, κάνοντας λόγο για "δυσά
ρεστη έκπληξη και ας ελπίσουμε 
και εξαίρεση".
Η κ. Θεοδωρίδου εντόπισε τα πο
λύ χαμηλά ποσοστά εμβολιασμού 
κυρίως στους νοσηλευτές και τις 
νοσηλεύτριες και δευτερευόντως 
στο ιατρικό προσωπικό που "αμέ
λησαν να εμβολιαστούν", όπως 
σημείωσε.
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1  Στη Βουλή η υποστελέχωση του εμβολιαστικού
κέντρου στο Κρατικό Νίκαιας

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 17 Ημερομηνία
έκδοσης:

02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

174.46 cm² Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στη Βουλή η υττοστελέχωση 
του εμβολιαστικού κέντρου 
στο Κρατικό Νίκαιας

Την καταγγελία του Συλλόγου Ερ
γαζομένων των Νοσοκομείων Κρα
τικού Νίκαιας και Δυτικής Αττικής 
για την επιλογή να καλυφθούν οι α
νάγκες για τη λειτουργία του εμβο- 
λιαστικού κέντρου στο νοσοκομείο 
της Νίκαιας, με βάρδιες του προ
σωπικού του νοσοκομείου, φέρνει 
στη Βουλή ο βουλευτής Β' Πειραιά 
Τρύφων Αλεξιάδης μέσω κατάθε
σης αναφοράς προς τον υπουργό 
Υγείας.
Στην ανακοίνωσή του ο Σύλλογος 
εκφράζει την αντίθεσή του και θε
ωρεί απαράδεκτη και εγκληματική 
τη διαδικασία να τοποθετείται 
προσωπικό να κάνει βάρδιες και 
στις κλινικές και στο εμβολιαστικό 
κέντρο, την περίοδο που η ενδονο- 
σοκομειακή διασπορά του κορω- 
νοϊού είναι στο ζενίθ, με θετικά 
κρούσματα σε ασθενείς και προ
σωπικό στα περισσότερα τμήματα 
του νοσοκομείου.
Ο κίνδυνος να διασπαρεί ο ιός σε υ
γιή πληθυσμό που έρχεται να εμβο
λιαστεί και ο οποίος ανήκει μάλιστα 
στις ευπαθείς ομάδες είναι εμφα
νής και ο Σύλλογος δημοσιοποιεί 
περίπτωση γιατρού τοποθετημένου 
στο εμβολιαστικό κέντρο που δια- 
γνώστηκε θετικός στον ιό, ενώ μέ
χρι πρόσφατα παρακολουθούσε και 
ασθενείς στην κλινική του, αλλά και 
την τοποθέτηση νοσηλευτών για 
βάρδιες στους εμβολιασμούς, οι ο
ποίοι την προηγούμενη μέρα έκα
ναν βάρδια ακόμα και στη γενική ε
φημερία.
Ο βουλευτής ζητά απαντήσεις και 
ενημέρωση από το αρμόδιο Υπουρ
γείο σχετικά με την ανταπόκρισή 
του στα αιτήματα του Συλλόγου, 
που περιλαμβάνουν τις μαζικές 
προσλήψεις μόνιμου προσωπικού 
στα νοσοκομεία, την πλήρη στελέ- 
χωση και τον εξοπλισμό της ΠΦΥ, 
την εξασφάλιση όλων των αναγκαί
ων μέτρων και την αναγκαία εκπαί
δευση του προσωπικού για την α
σφαλή διενέργεια του εμβολια
σμού.



6;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Αναγκαιότητα ο εμβολιασμός των υγειονομικών
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

164.29 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αναγκαιότητα ο εμβολιασμός 
των υγειονομικών
Η ΜΕΓΑΛΗ διασπορά κορονοϊού και η ενδονοσοκομειακή 
λοίμωξη που έχει σημειωθεί τις τελευταίες ημέρες στο νο
σοκομείο «Αγιος Ανδρέας» στην Πάτρα αναδεικνύει με τον 
πλέον εμφατικό τρόπο την αναγκαιότητα του εμβολιασμού 
και ιδιαίτερα του υγειονομικού προσωπικού της χώρας που 
έρχεται καθημερινά σε επαφή με τους ασθενείς. Ο έντονος 
προβληματισμός που εξέφρασε χθες η πρόεδρος της Εθνικής 
Επιτροπής Εμβολιασμών Μαρία Θεοδωρίδου για τπν ενδονο- 
σοκομειακή διασπορά του ιού αποτυπώνει και τις ανησυχίες 
των επιστημόνων, αλλά και της κοινής γνώμης, για τους σο
βαρούς κινδύνους που μπορεί να εγκυμονεί για τη δημόσια 
υγεία το γεγονός ότι υπάρχουν πολλά μέλη του νοσηλευτικού 
προσωπικού που δεν έχουν δεχθεί να εμβολιαστούν, παρόλο 
που οι υγειονομικοί έχουν προτεραιότητα για το εμβόλιο.

ΕΙΤΕ πρόκειται για αμέλεια, είτε για δυσπιστία και άρνηση 
απέναντι στο εμβόλιο, το βέβαιο είναι ότι δεν μπορεί οι νο
σηλευτές και οι νοσηλεύτριες, όπως φυσικά και οι γιατροί, να 
παραμένουν ανεμβολίαστοι, πρώτα από όλα για τη δική τους 
προστασία, αλλά και για τπν αποτροπή τπς μετάδοσης και δια- 
σποράς του ιού. Δεν έχει μεγάλη σημασία αν η διασπορά στον 
«Αγ. Ανδρέα» προήλθε από υγειονομικούς ή από συνοδούς 
ασθενών, αλλά ότι το κακό έγινε. Για τον λόγο αυτό πιστεύ
ουμε ότι ειδικά για τους υγειονομικούς θα έπρεπε ίσως να 
ζητήσουν οι ίδιοι ο εμβολιασμός τους να είναι υποχρεωτικός, 
για την προστασία των γιατρών, νοσηλευτών, παραϊατρικών 
και όλων όσων εκτίθενται καθημερινά σε κίνδυνο δίνοντας τη 
μάχη για να σώζουν ζωές, αλλά και γενικότερα της δημόσιας 
υγείας. Και σε αυτό θα πρέπει επίσης να συμβάλουν οι συνδι
καλιστικοί φορείς και οι οργανώσεις των υγειονομικών.

ΤΟ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ Υγείας και π Επιτροπή Εμβολιασμών θα 
πρέπει να δώσουν αναλυτικά στοιχεία για το πόσοι έχουν 
εμβολιαστεί και πόσοι δεν έχουν δηλώσει ότι επιθυμούν να 
κάνουν το εμβόλιο, ώστε να γνωρίζουμε ποια είναι π πραγ
ματική εμβολιαστική εικόνα του υγειονομικού προσωπικού 
της χώρας μας σε μια δύσκολη καμπή της πανδημίας με τις 
μεταλλάξεις που προκαλούν ανησυχία.



7;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΑΥΞΑΝΕΤΑΙ Η ΠΙΕΣΗ ΣΤΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΤΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,6-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

3840.29
cm²

Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΥΞΑΝΕΤΑΙ 
Η ΠΙΕΣΗ ΣΤΑ 
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ 
ΤΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ

ΑΥΟ ΜΕΓΑΛΑ ΚΕΝΤΡΑ ΣΕ HELEXP0, ΑΕΘ
Εκτη η Ελλάδα στους 
εμβολιασμούς της Ε.Ε.

ΚΑΙ ΚΑΘΥΣΤΕΡΗΣΕΙΣ ΡΑΝΤΕΒΟΥ
Μικρή η συμμετοχή 
εκπαιδευτικών στα τεστ

11 ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ 
■ ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ 
ΓΙΑ ΑΓΟΡΕΣ ΜΕ 
CLICK INSIDE



8;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΑΥΞΑΝΕΤΑΙ Η ΠΙΕΣΗ ΣΤΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΤΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,6-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

ΤΟ
 Θ

ΕΜ
Α

ΑΤΤΙΚΗ: ΑΝΗΣΥΧΙΑ ΤΩΝ ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΩΝ ΚΑΘΩΣ Ο ΔΕΙΚΤΗΣ ΜΕΤΑΔΟΤΙΚΟΤΗΤΑΣ ΑΝΕΒΗΚΕ ΟΡΙΑΚΑ ΠΑΝΩ ΑΠΟ ΤΟ 1

70% περισσότερα κρούσματα μέσα
Σ

τη δύσκολη φάση της «μάχης» 
με την Covid-1 9 βρίσκεται η 
Ελλάδα, επικαιροποιώντας τον 
επιχειρησιακό της σχεδίασμά στα νο

σοκομεία προκειμένου να αντιμετω
πιστεί η διαφαινόμενη έκρηξη κρου
σμάτων ειδικά στην Αττική. Το κρίσιμο 
δίμηνο από πλευράς καιρού ξεκίνησε 
χθες και παράλληλα με την κυκλο
φορία των μεταλλαγμένων στελεχών 
δημιουργεί ένα εκρηκτικό «κοκτέιλ» 
που φέρνει προ των πυλών το τρίτο 
επιδημικό κύμα.

Ο δείκτης μεταδοτικότητας στην 
Αττική είναι οριακά πάνω από το 1, 
όπως προκύπτει από εκτιμήσεις, τα 
νοσοκομεία της συγκεντρώνουν έως 
και το 60% των νέων εισαγωγών και 
σε σύνολο κρουσμάτων εξακολου
θούν τα μισά κρούσματα να εντοπί
ζονται στο Λεκανοπέδιο. Ολα αυτά 
φέρνουν πιο κοντά αυστηρότερα πε-

D
 ΜΑΡΙΑ - ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
mgeorganta@e-typos.com

ριοριστικά μέτρα, που δεν αποκλείε
ται να ανακοινωθούν ακόμη και αυτή 
την εβδομάδα.

Σύσκεψη
Ο υπουργός Υγείας, Βασίλης Κικίλιας, 
συγκάλεσε χθες το πρωί σύσκεψη 
μέσω τηλεδιάσκεψης με αντικείμενο 
το επιχειρησιακό σχέδιο προετοιμασί
ας του ΕΣΥ για το ενδεχόμενο ενός 
τρίτου κύματος της πανδημίας. Η ανη
συχία που εκφράστηκε ειδικά για την 
Αττική είναι μεγάλη, καθώς, σύμφω
να με τις εκτιμήσεις των ειδικών της 
Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων για τον 
κορονοϊό, ο δείκτης μεταδοτικότητας, 
το Rt, είναι οριακά λίγο πάνω από 
τη μονάδα. Σημειώνεται ότι το όριο 
«ασφαλείας» είναι το 1, καθώς πάνω

από αυτό σημαίνει ότι η επιδημία εί
ναι σε αυξητική τροχιά. Οπως προ
κύπτει από τις πληροφορίες, κατά τη 
σύσκεψη συζητήθηκε η επικαιροποί- 
ηση των σχεδίων των νοσηλευτικών 
ιδρυμάτων σε όλη τη χώρα, τα οποία 
και θα ζητηθούν από τους διοικητές. 
Σε αυτά πρέπει να αναφέρονται ανα
λυτικά πόσες απλές και ΜΕΘ κλίνες 
Covid περιλαμβάνουν τα νοσηλευτικά 
ιδρύματα, πόσες είναι διαθέσιμες και 
πόσες μπορούν να φτάσουν.

Εντατικές
Το υπουργείο ξεδιπλώνει το σχεδί
ασμά του για αύξηση των κλινών, 
ειδικά των Εντατικών, προκειμένου 
να είναι σε θέση το ΕΣΥ να αντιμετω
πίσει πιθανή αύξηση στις νοσηλείες. 
Περίπου 60 κλίνες Εντατικής, δωρεά 
του Ιδρύματος Σταύρος Νιάρχος, 
αναμένεται να ανοίξουν στο Λεκανο

ΓΙΑ ΤΡΙΤΟ ΚΥΜΑ

Επιχειρησιακό σχέδιο 
προετοιμασία του ΕΣΥ για 
το ενδεχόμενο evos τρίτου 

κύματοε ins πανδημία

πέδιο το επόμενο διάστημα. Ιδιαίτερη 
βαρύτητα δίδεται και στον εξοπλισμό 
των νοσοκομείων. Εοτσι, το υπουρ
γείο Υγείας ζητά την ακριβή εικόνα 
από τους επικεφαλής των νοσοκο
μείων για τον επεμβατικό και τον μη 
επεμβατικό μηχανισμό αερισμού που 
διαθέτουν, καθώς και για τα κρίσιμα 
δίκτυα οξυγόνου.

Τα νοσηλευτικά ιδρύματα της 1 ης 
και 2ης Υγειονομικής Περιφέρειας, 
της ευρύτερης Αττικής δηλαδή, κατα
λαμβάνουν καθημερινά μεγάλο «με
ρίδιο» των νέων νοσηλειών ασθενών 
με Covid-19. Σύμφωνα με πληροφο
ρίες, από τις 148 νέες εισαγωγές που 
πραγματοποιήθηκαν χθες σε όλη την 
Ελλάδα, οι 89 ήταν σε νοσοκομεία 
της 1 ης και της 2ης ΥΠΕ. Παρόμοιο, 
πολύ υψηλό ποσοστό νέων εισαγω
γών καταγράφηκε στην Αττική και την 
περασμένη Παρασκευή (περισσότερες



9;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΑΥΞΑΝΕΤΑΙ Η ΠΙΕΣΗ ΣΤΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΤΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,6-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

► ► ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

θάνατοι συνολικά έχουν εξέλθει 
από τις ΜΕΘ

θάνατοι διασωληνωμένοι

VI

Τα στοιχεία για την Αττική προμηνύουν 
νέα, αυστηρότερα, περιοριστικά μέτρα 

που δεν αποκλείεται να ανακοινωθούν 
ακόμη και αυτή την εβδομάδα.

• ΕΠΙ ΚΑΙ ΡΟΠΟΙΗΣΗ ΤΩΝ ΣΧΕΔΙΩΝ ΣΤΑ ΝΩΣΩΚΩΜΕΙΑ

σε δύο εβδομάδεε
από 85 σε σύνολο 155). Τις περισ
σότερες ημέρες, στο Λεκανοπέδιο 
καταγράφονται πάνω από 50 νέες 
εισαγωγές στα νοσοκομεία.

Αξίζει να σημειωθεί ότι στε
λέχη του ΕΚΑΒ και του υπουρ
γείου Υγείας ξεκίνησαν από τη 
Βόρεια Ελλάδα επιτόπου επιθεώ
ρηση των νοσοκομειακών μονάδων.

Τα στοιχεία
Οι κρίσιμοι δείκτες των νοσοκομεί
ων εντείνουν τον προβληματισμό των 
επιστημόνων και των υγειονομικών 
αρχών για να μετατραπεί π Αττική 
στη «Θεσσαλονίκη του Νότου». Χθες, 
για ακόμη μία ημέρα στην Αττική συ
γκεντρώθηκαν τα μισά περιστατικά 
και ειδικότερα 265 από 543 για όλη 
την Ελλάδα συνολικά. Εάν συγκρίνει 
κανείς τα κρούσματα των αντίστοι
χων ημερών των προηγούμενων

εβδομάδων, είναι εύκολα αντιληπτή 
η αύξηση. Πιο αναλυτικά, την περα
σμένη Δευτέρα καταγράφηκαν 436 
περιστατικά κορονοϊού ενώ πριν από 
δύο εβδομάδες ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε 
320 θετικές διαγνώσεις, δηλαδή σε 
1 5 ημέρες οι μολύνσεις κορονοϊού 
αυξήθηκαν κατά... 70%.

Μάλιστα, τη χθεσινή ημέρα ο αριθ
μός των τεστ που πραγματοποιήθη
καν ήταν μικρός συγκριτικά με τις 
καθημερινές ημέρες και συγκεκριμένα 
ανήλθαν σε Π.351 (3.709 μοριακά 
και 7.642 rapid).

Καρναβάλι στοπ
Οπως φαίνεται από τα στοιχεία και τις 
δημόσιες δηλώσεις των επιστημόνων, 
στη σκιά των μεταλλαγμένων στελε
χών, αναμένονται νέα περιοριστικά μέ
τρα, ενώ ήδη μπήκε «απαγορευτικό» 
στις καρναβαλικές εκδηλώσεις. «Είναι

προφανές ότι δεν μπορούν να υπάρ
ξουν καρναβαλικές εκδηλώσεις στην 
Πάτρα, κάτω από τέτοιες συνθήκες. 
Ας το ξεχάσουμε και για φέτος γιατί 
είναι επικίνδυνο και να το συζητάμε», 
ανέφερε ο υπουργός Προστασίας του 
Πολίτη Μιχάλης Χρυσοχοΐδης, μετά 
την ολοκλήρωση έκτακτης ευρείας σύ
σκεψης που πραγματοποιήθηκε χθες 
στην Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας, 
παρουσία και του γενικού γραμματέα 
Πολιτικής Προστασίας, Βασίλη Παπα- 
γεωργίου. Αντικείμενο της έκτακτης 
σύσκεψης ήταν η εφαρμογή αυστηρών 
μέτρων για τον περιορισμό της πανδη
μίας, καθώς στην Πάτρα το τελευταίο 
διάστημα παρατηρήθηκε ανησυχητι
κά έντονη αύξηση των κρουσμάτων. 
«Θα υπάρξουν αυστηροί έλεγχοι σε 
ό,τι αφορά στη μετατροπή των μπαρ 
και των καφετεριών σε “ορθάδικα”», 
τόνισε, μεταξύ άλλων. ■

Σε καραντίνα ο αρχιδιάκονος 
με τον μεταλλαγμένο ιό
ΣΤΟ ΣΠΙΤΙ του, στην Πολίχνη 
Θεσσαλονίκης, παραμένει σε 
απομόνωση ο 36χρονος αρχιδι
άκονος της Ιεράς Μητρόπολης 
Νεαπόλεως-Σταυρουπόλεως, Γε
ώργιος Πολυχρονιάδης, ο οποί
ος είναι το πρώτο επιβεβαιωμένο 
κρούσμα της νοτιοαφρικανικής 
μετάλλαξης του κορονοϊού στην 
Ελλάδα. Παντρεμένος και πατέ
ρας δύο παιδιών, ο 36χρονος εί
ναι ο ιδιαίτερος γραμματέας του 
σεβασμιότατου μητροπολίτη κ. 
Βαρνάβα, αν και τις τελευταίες 
μέρες βρισκόταν σε καραντίνα. 
Αγνωστο παραμένει πώς κόλλη
σε τη μετάλλαξη και απάντηση 
αναμένεται να δώσει η ιχνη- 
λάτηση που πραγματοποιούν 
τα στελέχη του ΕΟΔΥ. Ωστόσο, 
πληροφορίες αναφέρουν ότι ο 
αρχιδιάκονος συμμετείχε ενεργά 
στα συσσίτια αγάπης που διορ- 
γανώνει η μητρόπολη στον Ιερό 
Ναό Αγίων Πάντων, όπου συχνά 
αναζητούν φαγητό και πολλοί 
αλλοδαποί και ενδεχομένως 
εκεί να κόλλησε το μεταλλαγ
μένο στέλεχος.

Με συνέντευξή του στον 
«Εθνικό Κήρυκα» ο κ. Βαρνάβας 
επεσήμανε: «Ο διάκονός μου, ένα 
πολύ καλό παιδί, ο Γεώργιος Πο
λυχρονιάδης, ενώ πέρασε τον ιό 
στο μήνα Νοέμβριο, εμφανίστη
κε να είναι ξανά θετικός στον ιό 
ενώ είχε αντισώματα». Ο σεβα- 
σμιότατος πρόσθεσε πως «απέχει 
περίπου 17 μέρες, είναι σε καρα
ντίνα, δεν σκόρπισε δηλαδή τον 
ιό, δεν έχουμε διασπορά όπως 
λέγεται, αλλά τώρα τα δείγματα 
πήγαν στον ΕΟΔΥ στην Αθήνα 
και σήμερα ο ΕΟΔΥ είπε ότι αυτό 
είναι μεταλλαγμένος ιός». Στην 
ερώτηση πώς έγινε αυτό, πώς 
μολύνθηκε από τον μεταλλαγμέ
νο ιό, ο μητροπολίτης είπε: «Δεν 
το ξέρουμε ακόμα αυτό, δεν έχει 
απαντηθεί. Είπαν μήπως από τα 
παιδιά του που είναι στον παιδι
κό σταθμό, διάφορα πράγματα, 
αλλά απάντηση ακόμα δεν υπάρ
χει». Ο μητροπολίτης διαβεβαί
ωσε ότι αισθάνεται πολύ καλά 
και πως δεν είχε έρθει σε επαφή 
με τον αρχιδιάκονο για σχεδόν 
τρεις εβδομάδες.

Τεστ σε ενορίτες
Στο μεταξύ, από στις 10:00 χθες 
το πρωί, κλιμάκια του ΕΟΔΥ άρ
χισαν rapid tests σε στελέχη και 
ενορίτες του Ιερού Ναού Αγίου 
Γεωργίου Νεάπολης, όπου συ
χνά λειτουργούσε ο 36χρονος 
αρχιδιάκονος. Οπως ανάφερε 
ο επίτροπος του ναού, Πέτρος 
Παναγιωτόπουλος, υπάρχει ανη

συχία για το περίεργο γεγονός 
του μεταλλαγμένου κρούσμα
τος αλλά και γιατί ο 36χρονος 
είχε νοσήσει ξανά από κορονοϊό 
πριν από λίγους μήνες. «Πληρο- 
φορπθήκαμε για το συμβάν με 
τον αρχιδιάκονο και ήρθαμε να 
δώσουμε δείγμα στο κλιμάκιο 
του ΕΟΔΥ. Υπάρχει ένας βαθ
μός ανησυχίας στους ανθρώ
πους από το περίεργο του γεγο
νότος, αλλά πιστεύουμε ότι θα 
καταλαγιάσει», είπε. Τόνισε ότι 
δεν υπάρχει ιδιαίτερη ανησυχία 
στους κόλπους της Εκκλησίας, 
γιατί ο κληρικός από τη στιγμή 
που ξαναδιαγνώστηκε τήρησε τα 
μέτρα προστασίας. «Είχαμε πολύ 
καιρό να τον δούμε. Αν υπήρχε 
κάτι, θα υπήρχε κάποιο κρούσμα 
που θα το γνωρίζαμε. Είναι καλά 
στην υγεία του», τόνισε ο κ. Πα- 
ναγιωτόπουλος.

«Τυπικότατος»
Σύμφωνα με τον εφημέριο του 
ίδιου ναού, πατήρ Κωνσταντίνο, 
ο 36χρονος «εξήλθε της καρα
ντίνας και για δεύτερη φορά, 
ενώ δεν είχε εμφανίσει αντισώ
ματα, κόλλησε και πάλι και από 
την πρώτη στιγμή μπήκε σε κα
ραντίνα. Αμέσως μετά, από ό,τι 
έχω πληροφορηθεί, στις 16 του 
μήνα έκανε το τεστ και τον ενη
μέρωσαν ότι είναι φορέας της 
μετάλλαξης του ιού». Σύμφωνα 
με τον ίδιο, ήταν τυπικότατος και 
κατά τη διάρκεια της καραντίνας 
ήταν μέσα στο σπίτι και φυλασ
σόταν, ενώ λειτούργησε για δύ- 
ο-τρεις φορές την περίοδο των 
εορτών, μετά την ολοκλήρωση 
της καραντίνας.

Στο μεταξύ, με αγωνία περι
μένουν στη Μητρόπολη Νεαπό
λεως-Σταυρουπόλεως τα απο
τελέσματα των εξετάσεων στις 
οποίες έχει υποβληθεί 36χρονος 
διάκονος, ο οποίος θεωρείται 
στενή επαφή του συνομήλικου 
που νοσεί από το μεταλλαγμένο 
στέλεχος. Ο διάκονος λειτουρ
γούσε σε Ιερό Ναό του Κορδε
λιού, βρέθηκε θετικός στον κο- 
ρονοϊό στις 7 Ιανουάριου, έπειτα 
από ήπια συμπτώματα που εκ
δήλωσε, και τέθηκε αμέσως σε 
καραντίνα. Μόλις την περασμέ
νη Τετάρτη, σε νέο τεστ που του 
έγινε, αρνητικοποιήθηκε στον 
ιό. Ωστόσο, αναμένονται οι ερ
γαστηριακές εξετάσεις ώστε να 
διαπιστωθεί εάν και αυτός νοσεί 
με το μεταλλαγμένο στέλεχος, 
το οποίο χρειάζεται μέρες για να 
εντοπιστεί, ενώ μεταδίδεται με 
πολύ γρήγορους ρυθμούς.

ΑΓΓ. ΑΓΓΕΛΙΔΗΣ
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ΑΝΑΠΡΟΣΑΡΜΟΓΗ ΣΤΡΑΤΗΓΙΚΗΣ ΑΝ ΤΕΛΙΚΑ ΔΕΝ ΧΟΡΗΓΗΘΕΙ 
ΤΟ ΣΚΕΥΑΣΜΑ ΤΗΣ ASTRAZENECA ΣΤΟΥΣ ΑΝΩ ΤΩΝ 65

Η Ελλάδα 6η στη 
χορήγηση εμβολίων 
oxous «27» zns Ε.Ε. ΚΕΝΤΡΟ

ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΥ
COVID-19 I

Συνολικά από τις 27 Δεκεμβρίου έχουν 
πραγματοποιηθεί περί τους 290.000 
εμβολιασμούς, με το ποσοστό εμβολιαστικής 
κάλυψης να ανέρχεται σε 2,75%.

► ► ΜΑΞΙ ΜΟΥ: ΣΕ ΚΑΛΥΤΕΡΗ ΕΠΙΔΗΜΙΟΛΟΓΙΚΗ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ

Στρατηγική, «Ελευθερία» και

Α
νοιχτό είναι ίο ενδεχόμενο ανα
προσαρμογής ιης στρατηγικής 
εμβολιασμού εάν η χώρα μας 
αποφασίσει να μη χορηγήσει σε άτομα 

άνω των 65 ετών το τρίτο στη σειρά 
εγκεκριμένο εμβόλιο κατά της Covid-19, 
αυτό της AstraZeneca. Σε συνέχεια των 
επιφυλάξεων που έχουν εκφραστεί σε 
άλλες ευρωπαϊκές χώρες για την απο
τελεσματικότατα του εμβολίου στους 
ηλικιωμένους, οι επιστήμονες που απο
τελούν την Εθνική Επιτροπή Εμβολια
σμών βρίσκονται σε τηλεδιασκέψεις με 
τις αντίστοιχες επιτροπές άλλων χωρών 
και τις επόμενες ημέρες αναμένεται η 
σχετική γνωμοδότηση.

Το πρόγραμμα των εμβολιασμών στο 
μεταξύ προχωρά κανονικά, με την Ελ
λάδα να είναι 6η στην Ευρωπαϊκή Ενω
ση στον εβδομαδιαίο κυλιόμενο μέσο 
όρο δόσεων ανά 100.000 κατοίκους. 
Ο στόχος παραμένει το καλοκαίρι να 
έχουν εμβολιαστεί οι πλέον ευπαθείς 
του πληθυσμού, ηλικιωμένοι και χρό
νιοι ασθενείς, ώστε «να ξεκινήσουμε 
την καλοκαιρινή περίοδο με ένα πολύ 
μεγάλο όπλο», όπως επεσήμανε ο γ.γ. 
Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας, Μά
ριος Θεμιστοκλέους.

Σύμφωνα με όσα εξήγησε κατά τη 
χθεσινή τακτική ενημέρωση για την 
επιχείρηση «Ελευθερία» στο υπουργείο 
Υγείας η πρόεδρος της Εθνικής Επιτρο
πής Εμβολιασμών, Μαρία Θεοδωρίδου, 
το εμβόλιο της AstraZeneca για το οποίο 
έδωσε το «πράσινο φως» κυκλοφορίας 
ο Ευρωπαϊκός Οργανισμός Φαρμάκων 
(ΕΜΑ) την περασμένη Παρασκευή είναι 
ασφαλές για όλους τους πολίτες άνω 
των 18 ετών.

Επιφυλάξεις
Ωστόσο, το γεγονός ότι συμπεριλήφθπ- 
κε μικρός αριθμός συμμετεχόντων άνω 
των 65 ετών στις κλινικές δοκιμές έχει 
οδηγήσει μεγάλες ευρωπαϊκές χώρες 
όπως π Γερμανία, π Ιταλία και π Γαλ
λία -μέσω του προέδρου της Γαλλικής 
Δημοκρατίας Εμανουέλ Μακράν και όχι 
των επιστημόνων- να εκφράζουν την 
επιφύλαξή τους για τπ χορήγηση του 
εμβολίου στις ηλικίες αυτές.

Οι αρμόδιες επιστημονικές επιτροπές 
ευρωπαϊκών χωρών, μεταξύ των οποίων 
και της Ελλάδας, βρίσκονται σε συσκέ
ψεις προκειμένου να αξιολογήσουν τα 
δεδομένα και να συστήσουν ή όχι τη χο
ρήγηση του εμβολίου της AstraZeneca 
σε ηλικιωμένους. Η κ. Θεοδωρίδου, πά
ντως, έκανε σαφές ότι δεν υπάρχουν

□
 ΜΑΡΙΑ - ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

mgeorganta@e-typos.com

στοιχεία ότι το εμβόλιο είναι αναποτελε
σματικό για τις ηλικίες αυτές. Αλλωστε, 
αναμένονται, όπως είπε, δεδομένα από 
τις ΗΠΑ που αφορούν σε ένα δείγμα 
7.500 ατόμων, καθώς και πρόδρομα 
αποτελέσματα από τη χρήση του εμβο
λίου στο Ηνωμένο Βασίλειο.

Επιπλέον, η ομότιμη καθηγήτρια Παι
διατρικής εμφανίστηκε καθησυχαστική 
ως προς το ενδεχόμενο τα εμβόλια 
να μην «πιάνουν» τις μεταλλάξεις που 
έχουν σημάνει παγκόσμιο συναγερμό. 
Τόνισε ότι υπάρχουν σοβαρά δεδομέ
να πως τα εμβόλια που χρησιμοποιούμε 
προσφέρουν ισχυρή και ευρεία προστα
σία απέναντι στις μεταλλάξεις και «δεν 
πρέπει να δημιουργείται πανικός» σε 
σχέση με αυτές. «Είναι υπερβολή να 
θεωρούμε ότι μένουμε ανοχύρωτοι και 
με εμβόλια», τόνισε.

Μαζικοί εμβολιασμοί
Δυναμικά προχωρά η επιχείρηση «Ελευ
θερία», με τη χθεσινή ημέρα να «κλείνει» 
με 21.841 εμβολιασμούς. Συνολικά από 
τις 27 Δεκεμβρίου έχουν πραγματοποι
ηθεί περί τους 290.000 εμβολιασμοί, με 
το ποσοστό εμβολιαστικής κάλυψης να 
ανέρχεται σε 2,75%. Για τον Φεβρου
άριο έχουν προγραμματιστεί 450.000

ΕΝΙΣΧΥΣΗ

Αναμένεται να προστεθούν 
300 εμβολιαστικά κέντρα 
σε δομέε Πρωτοβάθμια5 

Φροντίδαε Υγεία$, 
καθώ5 και τα μεγάλα 
εμβολιαστικά κέντρα 
μαζικού εμβολιασμού 
σε Helexpo και ΔΕΘ

ραντεβού, σύμφωνα με τα στοιχεία που 
έδωσε χθες ο κ. Μάριος Θεμιστοκλέους, 
ενώ είναι ο μήνας που θα αυξηθούν τα 
«όπλα» της Πολιτείας για μαζικότερους 
εμβολιασμούς. Ειδικότερα, αναμένεται 
να προστεθούν 300 εμβολιαστικά κέ
ντρα σε δομές Πρωτοβάθμιας Φροντί
δας Υγείας, καθώς και τα μεγάλα εμβο- 
λιαστικά κέντρα μαζικού εμβολιασμού 
που θα βρίσκονται στον εκθεσιακό χώρο 
Helexpo της Αθήνας, καθώς και στον 
αντίστοιχο όπου πραγματοποιείται η Δι
εθνής Εκθεση Θεσσαλονίκης. Σύμφωνα 
με όσα έχει αναφέρει ο πρωθυπουργός, 
τα μεγάλα εμβολιαστικά κέντρα θα μπο
ρούν να διενεργήσουν έως 20.000 εμ
βολιασμούς την ημέρα.

Επιπλέον δόσεις
Η Ελλάδα έλαβε χθες από την εταιρία 
Pfizer επιπλέον 90.000 δόσεις, ενώ π 
ενημέρωση από τπν AstraZeneca είναι 
αύξηση του αριθμού των δόσεων κατά 
212.000 που θα λάβει η χώρα μας για 
τον Μάρτιο. Ετσι, μέχρι τέλος Μαρτί
ου αναμένονται 1,415 εκατομμύριο 
δόσεις από την Pfizer, 240.000 δό
σεις από την εταιρία Moderna και από 
την AstraZeneca 952.000 δόσεις. Οι 
παραδόσεις θα αυξηθούν πολύ για το 
β’ τρίμηνο τόσο από την AstraZeneca 
όσο και από την Pfizer, ενώ η εταιρία 
Johnson and Johnson ενημέρωσε ότι θα 
παραδώσει στην Ελλάδα 1,3 εκατομμύ
ριο δόσεις για το β’ τρίμηνο του έτους.

Σύμφωνα με εκτίμηση του κ. Θεμιστο
κλέους, στο τέλος Μαρτίου αναμένεται 
να έχουν εμβολιαστεί όσοι πολίτες είναι 
άνω των 70 ετών, καθώς και οι ασθενείς 
που διατρέχουν πολύ υψηλό κίνδυνο για 
νόσηση με Covid-19. Επιπλέον, ο ίδιος 
επανέλαβε το στόχο το καλοκαίρι να 
έχουν ολοκληρωθεί οι εμβολιασμοί και 
της δεύτερης κατηγορίας ασθενών με 
χρόνια νοσήματα, που συνιστούν υψηλό 
κίνδυνο για νόσηση με Covid-19. ■

«ΠΑΝΤΑ δρούμε προληπτικά, έτσι 
ώστε να είμαστε έτοιμοι για κάθε εν
δεχόμενο», διαμηνύει το Μέγαρο Μα- 
ξίμου, την ώρα που μπροστά στον κίν
δυνο αναζωπύρωσης της πανδημίας 
εξαιτίας των μεταλλάξεων και του 
χειμωνιάτικου καιρού, η χώρα εντεί
νει την άμυνα αναπροσαρμόζοντας 
διαρκώς τη στρατηγική της σύμφωνα 
με τα επιδημιολογικά δεδομένα, ενώ 
ταυτόχρονα συνεχίζει την αντεπίθεση 
με την επιχείρηση «Ελευθερία» ξεπερ- 
νώντας τον προγραμματισμένο στόχο 
για 200.000 εμβολιασμούς ως το τέ
λος Ιανουάριου.

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, 
Χρήστος Ταραντίλης, τόνισε χθες ότι 
«ο εμβολιαστικός μηχανισμός στην 
Ελλάδα είναι πανέτοιμος» και, όπως 
εξήγησε, «η αύξηση του ρυθμού του 
εμβολιασμού θα εξαρτηθεί 100% 
από το πόσο θα τηρηθούν τα χρονο
διαγράμματα των παραδόσεων των 
δόσεων, που έχουν προγραμματιστεί 
από τις εταιρίες τα εμβόλια των οποί
ων έχουν εγκριθεί, μέχρι στιγμής».

Οσον αφορά τις μεταλλάξεις, υπο
γράμμισε ότι θα ακολουθηθεί η ίδια 
τακτική, με την Επιτροπή να εισηγείται 
και την κυβέρνηση να παίρνει τις απο
φάσεις που πρέπει. Σύμφωνα πάντως 
με τον κ. Ταραντίλη, δεν υπάρχει με

γάλη ανησυχία για τις μεταλλάξεις, 
αφού, όπως εξήγησε, «μέχρι τώρα, 
από τις έρευνες που υπάρχουν στο 
εξωτερικό και τις παρακολουθούμε 
-έχοντας βέβαια και τις εισηγήσεις 
των ειδικών-, βλέπουμε ότι οι με
ταλλάξεις δεν είναι κάτι το οποίο δεν 
φαίνεται να αντιμετωπίζεται από τα 
τωρινά εμβόλια».

Το Μέγαρο Μαξίμου εξακολουθεί 
να επισημαίνει ότι η χώρα μας παρα
μένει σε καλύτερη επιδημιολογική κα
τάσταση σε σύγκριση με τις περισσό
τερες ευρωπαϊκές χώρες, σύμφωνα με 
όλους τους τελευταίους εβδομαδιαί
ους χάρτες του Ευρωπαϊκού Κέντρου 
Ελέγχου Λοιμώξεων, πηγή ανησυχίας 
εξακολουθεί ωστόσο να αποτελεί η 
έξαρση κρουσμάτων τις τελευταίες 
ημέρες κυρίως στην Αττική.

ΣΤΗΡΙΞΗ

«Η κυβέρνηση θα στηρίξει 
την επιχειρηματικότητα 

και την απασχόληση 
και το 2021, μέχρι να 

τελειώσει αυτή η δύσκολη 
κατάσταση», δήλωσε ο 

κυβερνητικ05 εκπρόσωπο5«Ο στόχος παραμένει το καλοκαίρι να έχουν εμβολιαστεί οι πλέον ευπαθείς του 
πληθυσμού, ηλικιωμένοι και χρόνιοι ασθενείς», επεσήμανε ο γ.γ. Πρωτοβάθμιας 
Φροντίδας Υγείας, Μάριος Θεμιστοκλέους.
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► ► ΠΡΕΜΙΕΡΑ ΧΩΡΙΣ ΛΥΚΕΙΑ ΣΤΙΣ ΚΟΚΚΙΝΕΣ ΠΕΡΙΟΧΕΣ

Εκκληση Κεραμέως σε 
μαθητές, εκπαιδευτικούς 
για διενέργεια test Covid
ΗΜΕΡΑ επιστροφής στα θρανία ήταν 
π χθεσινή για το μεγαλύτερο ποσοστό 
των μαθητών της Δευτεροβάθμιας 
Εκπαίδευσης. Τρεις εβδομάδες μετά 
την επαναλειτουργία της Πρωτο
βάθμιας Εκπαίδευσης, ήρθε η σειρά 
των Γυμνασίων και των Λυκείων με 
«σοβαρές απώλειες» όμως, καθώς 
στις «κόκκινες» περιοχές, μεταξύ των 
οποίων και π Αττική, τα Λύκεια παρέ- 
μειναν κλειστά.

Η πορεία της πανδημίας, που συ
νεχίζει να ανατρέπει τον προγραμ
ματισμό της κυβέρνησης, με τους ει
δικούς να εξετάζουν σε καθημερινή 
βάση τα επιδημιολογικά δεδομένα, 
δεν είναι ο μόνος προβληματισμός 
του υπουργείου Παιδείας. Η πολιτική 
ηγεσία εδώ και αρκετές εβδομάδες 
έχει ενημερώσει εκπαιδευτικούς και 
μαθητές άνω των 16 ετών για δυνα
τότητα υποβολής σε τεστ κορονοϊού 
δωρεάν. Σύμφωνα όμως με τη Γενική 
Γραμματέα Πρωτοβάθμιας και Δευτε
ροβάθμιας Εκπαίδευσης του υπουρ
γείου Παιδείας, Αναστασία Γκίκα, π 
συμμετοχή μέχρι στιγμής είναι πολύ 
μικρή, με ελάχιστες αιτήσεις.

Η υπουργός Παιδείας Νίκη Κεραμέ
ως επισκέφθπκε χθες το 4ο Γυμνάσιο

καταγραφεί παράπονα από την πλευ
ρά εκπαιδευτικών για καθυστερήσεις 
όσον αφορά το ραντεβού σε ένα από 
τα 386 σημεία στα οποία διενεργού- 
νται τεστ σε όλπ τπ χώρα. Δηλαδή, 
ενώ οι εκπαιδευτικοί υποβάλλουν 
ηλεκτρονικά αίτηση, η οριστικοποί
ηση για τπ διενέργεια του τεστ δεν 
γίνεται άμεσα, γεγονός που, όπως 
σημειώνουν, λειτουργεί αποτρεπτικά 
και για τους υπόλοιπους.

Προτεραιότητα
Κατά την επίσκεψή της στο Γυμνά
σιο της Νέας Ιωνίας, π κ. Κεραμέως 
αναφέρθηκε στην επαναλειτουργία 
των σχολείων σημειώνοντας ότι είναι 
προτεραιότητα της πολιτικής ηγεσίας 
να είναι ανοιχτά.

«Δεν υπάρχει αμφιβολία ότι τί
ποτα δεν μπορεί να υποκαταστήσει 
τη ζωντανή διδασκαλία μέσα στη 
τάξη, γι’ αυτό και χρησιμοποιούμε 
την τηλεκπαίδευση ως δεύτερη 
επιλογή, όταν για πρακτικούς λό
γους δεν μπορούν να λειτουργούν 
τα σχολεία. Τα παιδιά βρήκαν και 
πάλι τους συμμαθητές τους, τους 
εκπαιδευτικούς τους και τον φυσικό 
τους χώρο, το σχολείο. Ενα σχολείο

Η ΧΩΡΑ ΑΠΟ ΤΙΣ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ ΕΥΡΩΠΑΪΚΕΣ

πρόληψη αναχώματα στην αναζωπύρωση
Οσον αφορά τις οικονομικές επιπτώ

σεις από τπν υγειονομική κρίση και το 
ενδεχόμενο αύξησης των αναγκών για 
στήριξη της πραγματικής οικονομίας, 
το Μέγαρο Μαξίμου διαβεβαίωσε εκ 
νέου ότι π κυβέρνηση θα στηρίξει την 
επιχειρηματικότητα και την απασχόληση 
και το 2021, «μέχρι να τελειώσει αυτή 
η δύσκολη κατάσταση», όπως ανέφερε 
ο κ. Ταραντίλης.

Ερωτηθείς εξάλλου για τις προθέ
σεις της κυβέρνησης εάν το ρωσικό ή 
το κινεζικό εμβόλιο λάβουν έγκριση από 
τον ΕΜΑ, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
τόνισε ότι «κινούμαστε στο πλαίσιο της 
Ευρώπης, όπως έχει τεθεί» και συμπλή
ρωσε: «Βέβαια, όπως κάθε κυβέρνηση, 
έτσι προφανώς και η δική μας, πάντα 
θα κάνει το καλύτερο στα θέματα της 
δημόσιας υγείας».

Οσον αφορά τέλος το εάν η κυβέρνη
ση θα συζητήσει σε διμερές επίπεδο το 
πιστοποιητικό εμβολιασμού για διευκό
λυνση των ταξιδιών στην Ελλάδα με τις 
χώρες της περιοχής που δεν είναι μέλη 
της Ε.Ε., αφού επεσήμανε ότι «θα είναι 
ιδανικό να εφαρμοστεί στο πλαίσιο της 
Ε.Ε.», πρόσθεσε ότι «επειδή θέλουμε να 
προστατεύσουμε τον τομέα του του
ρισμού, που τον θεωρούμε κάτι πάρα 
πολύ σημαντικό για τη χώρα μας, θα 
εξετάσουμε και άλλες πιθανότητες».

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, Χρηστός Ταραντίλης, τόνισε χθες ότι 
«ο εμβολιαστικός μηχανισμός στην Ελλάδα είναι πανέτοιμος».

Η υπ. Παιδείας Ν. Κεραμέως επισκέφθπκε χθες το 4ο Γυμνάσιο Νέας Ιωνίας.

Νέας Ιωνίας και αππύθηνε έκκληση 
στους εκπαιδευτικούς και τους μαθη
τές να εγγραφούν στην ειδική πλατ
φόρμα. «Μπορούν να κάνουν τεστ 
για C0VID-19 όσο συχνά θέλουν. Δεν 
γίνεται άπαξ αυτό. Να εγγραφούν και 
να κάνουν τεστ προκειμένου να έχου
με ανά πάσα στιγμή την επιδημιολο- 
γική εικόνα της χώρας», σημείωσε η 
υπουργός. Η ειδική πλατφόρμα δημι- 
ουργήθηκε με στόχο να λειτουργήσει 
ως προληπτικό μέτρο που παράλληλα 
θα δώσει εικόνα στους ειδικούς σχε
τικά με την πορεία των κρουσμάτων 
εντός του σχολικού χώρου.

Στον αντίποδα, σύμφωνα με τις 
εκπαιδευτικές ομοσπονδίες, έχουν

στο οποίο εφαρμόζονται αυξημένα 
μέτρα προστασίας και πρόληψης. 
Κάποια από αυτά ήταν ήδη γνωστά, 
ενώ δίνουμε και ιδιαίτερη έμφαση 
στα τεστ».

Ερωτώμενπ για το ενδεχόμενο 
νέας αναστολής λειτουργίας των 
σχολείων, η κ. Κεραμέως υπογράμ
μισε ότι π πολιτική ηγεσία ακούει τις 
εισηγήσεις ειδικών και με αυτές πο
ρεύεται. «Δεν θα διστάσουμε να ανα
προσαρμόσουμε τις αποφάσεις μας. 
Παρακολουθούμε μέρα μέρα, ώρα 
ώρα τα στοιχεία της πανδημίας και 
θα λάβουμε οποιοδήποτε μέτρο με 
βάση την εξέλιξη της πανδημίας».

ΕΛΠΙΔΑ ΟΙΚΟΝΟΜΙΔΗ
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1  ΚΕΝΤΡΑ ΥΓΕΙΑΣ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

57.03 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΕΝΤΡΑ ΥΓΕΙΑΣ
Αντιδράσεις προκαλεί η απόφαση του υπουργείου 
Υγείας για αναστολή της λειτουργίας Κέντρων Υγεί
ας ως μονάδων πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας 
και μετατροπή τους σε εμβολιαστικά κέντρα ανα
κυκλώνοντας το προσωπικό που υπηρετεί ήδη και, 
μάλιστα, σε άσχετες ειδικότητες με τον εμβολιασμό. 
Πρόκειται για κίνηση που περιορίζει την πρωτοβάθ
μια δημόσια και δωρεάν περίθαλψη. Στην Αθήνα 
έχουν προγραμματίσει συγκεντρώσεις διαμαρτυ
ρίας έξω από τα Κέντρα Υγείας των περιοχών τους 
σωματεία και φορείς της Ηλιούπολης (Τετάρτη 3/2) 
και η «Συνέλευση χρηστών των υπηρεσιών υγείας 
της ΤΟΜΥ Κεραμεικού» (Παρασκευή 5/2). Τ.Σ.
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1  Φόβοι για τρίτο κύμα με επίκεντρο την Αττική
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1576.02
cm²

Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

543 νέα κρούσματα χθες - 
Τα 265 στην Αττική 
33 θάνατοι και 248 
οι διασωληνωμένοι

Σελ.3
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1  Φόβοι για τρίτο κύμα με επίκεντρο την Αττική
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Φόβοι για τρίτο κύμα με επίκεντρο την Αττική
Αύξηση ημερήσιων κρουσμάτων και νοσηλευόμενων στο λεκανοπέδιο - Σε κατάσταση ύ-φιστης ετοιμότητας οι μονάδες Υγείας

ΚΟΡΩΝΟΙΟΣ 
ΤΟ ΔΕΥΤΕΡΟ 
ΚΥΜΑ

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Συναγερμός για μία νέα έξαρση του 
πανδημικού κύματοε ins COVID-19 
έχει σημάνει στη χώρα pas με την 
προσοχή όλων να είναι στραμμένη 
στην Αττική, όπου και το τελευταίο 
διάστημα καταγράφεται αύξηση 
των ημερήσιων καταγεγραμμένων 
κρουσμάτων αλλά και των νοση- 
λευομένων στα νοσοκομεία του 
ΕΣΥ. Ο μεγάλοε φόβθ3 όλων είναι 
ένα «τρίτο κύμα» με επίκεντρο την 
πλέον πυκνοκατοικημένη περιο
χή ms xciipas. Η μεγάλη δε ευχή 
και ελπίδα είναι να αναστραφούν 
εγκαίρωε οι αυξητικέ$ τάσεΐ5 που 
παρατηρούνται, πριν να πιεστεί 
σημαντικά το ΕΣΥ.

Σύμφωνα με στελέχη του 
υπουργείου Υγείαε, την περασμέ
νη εβδομάδα στην Αττική καταγρά

φονταν καθημερινά 50 με 80 vies 
νοσηλείεε ασθενών με COVID-19 
(σχεδόν το 50% όσων καταγράφο
νταν συνολικά στη χώρα), ενώ ο 
αριθμόε των κατειλημμένων απλών 
κλινών COVID ήταν στα τέλη ms 
περασμένα εβδομάδα3 περίπου 
550 έναντι 455 την προπερασμένη 
εβδομάδα. Σταθερά, ns τελευταίε5 
τουλάχιστον 10 ημέρε5 στην Αττι
κή εντοπίζονται τα μισά κρούσμα
τα που ανακοινώνει ο ΕΟΔΥ. Χθε5 
ανακοινώθηκαν 543 νέε5 λοιμώξεΐ5 
από τον SARS-CoV-2 εκ των οποί
ων οι 265 αφορούν στην Αττική. 
Στη Θεσσαλονίκη εντοπίστηκαν 
39 κρούσματα και στην Αχαΐα 43. 
XQes δηλώθηκαν 33 θάνατοι ασθε
νών με COVID-19 (σύνολο 5.829). 
Διασωληνωμένοι νοσηλεύονταν 
248 ασθενεί.

Το υπουργείο Υγεία5 έχει θέσει 
ήδη σε κατάσταση ύψιστηε ετοι- 
μότητα3 ns μονάδες Υγείας ms 
Amiais. Αλλωστε, το ενδεχόμενο 
ενό5 τρίτου κύματο3 ms πάνδη
μέ και ο τρόπος αντιμετώπισής

του από το ΕΣΥ συζητήθηκε χθεε 
σε τηλεδιάσκεψη που συγκάλεσε ο 
unoupYOS Υγεία5 BaouVis Κικίλια5, 
και στην οποία συμμετείχαν μετα
ξύ άλλων ο αναπληρωτή5 υπουρ- 
Y0s Βασίλη5 Κοντοζαμάνης, οι γ.γ.

Εως χθες χορηγήθηκαν 
290.947 δόσεις εμβολίου 
στη χώρα μας, ενώ 
για τον Φεβρουάριο 
έχουν προγραμματιστεί 
450.000 ραντεβού 
για εμβολιασμό.

Ιωάννηε Κωτσιόπουλοε και Μάρι- 
os Θεμιστοκλέου5 και ο πρόεδρο5 
του ΕΚΑΒ Nikos Παπαευσταθίου.

Επιχειρησιακό σχέδιο
Κατά τη διάρκεια ms σύσκεψή 

παρουσιάστηκε το νέο επιχειρη
σιακό σχέδιο του υπουργείου, το

οποίο περιγράφει ns παρεμβάσεΐ5 
αύξησή ms 6uvapiK0mms των 
νοσοκομείων για τη νοσηλεία πε
ριστατικών COVID σε περίπτωση 
που το απαιτήσει η εξέλιξη ms 
nav6npias στη χώρα, στο μοντέλο 
που ακολουθήθηκε και στη Θεσσα
λονίκη, όπου κατά το δεύτερο κύμα 
τετραπλασιάστηκαν οι κλίνε5 εντα- 
mais στα νοσοκομεία του ΕΣΥ, ενώ 
αξιοποιήθηκαν και εφεδρείε5 από 
τον ιδιωτικό τομέα. Ηδη από την 
περασμένη εβδομάδα τα νοσοκο
μεία έχουν καταθέσει στο υπουρ
γείο Υγεία5 τα επιχειρησιακά mus 
σχέδια, στα οποία περιλαμβάνουν 
και καταγραφή του εξοπλισμού και 
των υποδομών που απαιτούνται 
για την περίθαλψη περιστατικών 
COVID-19, η οποία και επικαιρο- 
ποιείται σε τακτική βάση.

Εν τω μεταξύ, χθεε πραγματο
ποιήθηκαν 21.841 εμβολιασμοί. 
Συνολικά έως χθες χορηγήθηκαν 
290.947 δόσεΐ3 εμβολίου στη χώρα 
μα3. Σύμφωνα με τα όσα ανέφερε 
ο γενικό5 γραμματέαε Πρωτοβάθ-

pias 4>povn6as Υγεία3 MApios Θε- 
μιστοκλέου5, για τον Φεβρουάριο 
έχουν προγραμματιστεί 450.000 
ραντεβού για εμβολιασμό. Σήμερα 
λειτουργούν 400 εμβολιαστικά κέ
ντρα. Μέσα στον Φεβρουάριο ανα
μένεται να αναπτυχθούν επιπλέον 
300 εμβολιαστικά κέντρα σε δομέ5 
πρωτοβάθμια5 cppovHBas υγείαε, 
εκ των οποίων 80 θα γίνουν σε 
δύο κεντρικά σημεία ms A0Avas 
(Helexpo) και ms Θεσσαλονίκη 
(εκθεσιακό κέντρο ms ΔΕΘ).

Παραλαβέβ
Αναφορικά με ns παραλαβέ5 εμ

βολίων, χθε3 παρελήφθησαν επι
πλέον 90.000 δόσεις των Pfizer/ 
BioNTech. Συνολικά περισσότερε5 
από 1.650.000 δόσειε εμβολίων ms 
Pfizer και ms Moderna θα έχουν 
παραληφθεί έωε το τέλοε Μαρτί
ου. Αναφορικά με το εμβόλιο ms 
AstraZeneca, 0cos το τέλθ5 Φεβρου
άριου η χώρα θα έχει παραλάβει 
410.000 δόσειε και έωε το τέλθ5 
Μαρτίου 540.000 δόσεΐ5.

Η πρόεδρο5 ms EOvnois Επιτρο- 
nAs Εμβολιασμών Μαρία Θεοδωρί- 
δου, αναφερόμενη στο εμβόλιο τη5 
AstraZeneca, τόνισε ότι είναι ένα 
ανοσογόνο και ασφαλές -σύμφωνα 
και με τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό 
Φαρμάκων- εμβόλιο με ποσοστό 
αποτελεσματικότητα3 60% που αυ
ξάνεται στο 82% με τη δεύτερη δό
ση (12 εβδομάδεε μετά). Είναι ένα 
«εύκολο» εμβόλιο koOgjs μπορεί 
να συντηρηθεί σε θερμοκρασία 
ψυγείου και μπορεί να παραχθεί 
σε μεγάλε5 ποσότητεε. Zns κλινι
κέ s μελέτε$ για το συγκεκριμένο 
εμβόλιο δεν συμμετείχε μεγάλοε 
αριθμό3 ηλικιωμένων ατόμων, με 
αποτέλεσμα οι Γερμανία, Γαλλία 
και Ιταλία να δηλώνουν ότι δεν 
θα το χρησιμοποιήσουν σε άτομα 
ηλικίαε άνω των 65 ετών. Τηλεδι
άσκεψη με τη συμμετοχή των επι
τροπών εμβολιασμών των χωρών 
ms Ε.Ε. πραγματοποιήθηκε χθε3 
αργά το απόγευμα, προκειμένου 
να διαμορφώσουν μία τελική το
ποθέτηση στο θέμα.

Γυμναστική με αποστάσεις. Χθες, η πλειονότητα των μαθητών γυμνασίου και λυκείου επέστρεψε στα θρανία, έπειτα από δυόμισι μήνες. Τα λύκεια στις «κόκκινες» περιοχές παραμένουν κλειστά.

Σε επιφυλακή για τις μεταλλάξεις Αγωνία για την εικόνα της Πάτρας
Σε αυξημένη επιφυλακή βρίσκονται 
υγειονομία apx0s και επιστήμο- 
νε5 για τη διαφαινόμενη διασπορά 
του βρετανικού μεταλλαγμένου 
στελέχου$ του κορωνοϊού και τον 
εντοπισμό και του νοτιοαφρικανι- 
κού στελέχους στη χώρα pas. Ecos 
χθε5 είχαν ταυτοποιηθεί συνολικά 
173 δείγματα θετικά στο μεταλ
λαγμένο στέλεχος Β.1.1.7 (βρετα
νικό), σε Αττική, Κρήτη, Βόρειο 
Ελλάδα και Πάτρα και ένα θετικό 
στο στέλεχο3 Β.1.351 (νοηοαφρι- 
κανικό) στη Θεσσαλονίκη. Η δε 
περίπτωση του ιερέα στη Θεσσα
λονίκη, ο onoios έχει προσβληθεί 
από το νοτιοαφρικαντκό στέλεχο$ 
και φέρεται να είχε νοσήσει πρό
σφατα από COVID-19, εγείρει ερω
τήματα και για το κατά πόσον το 
νέο στέλεχο5 μπορεί να διαφύγει 
από την ανοσιακή απάντηση του 
οργανισμού που επάγεται από τη 
νόσηση ή από τα εμβόλια. Οι ει
δικοί επιστήμονε3 ωστόσο είναι 
καθησυχαστικοί, σημειώνοντα3 
ότι υπάρχουν ισχυρά δεδομένα 
ότι τα mRNA εμβόλια παρέχουν 
επαρκή προστασία. Αλλά ακόμα 
και στην περίπτωση των επανα- 
μολύνσεων, η πιθανότερη έκβαση 
είναι μια πολύ Anias popcpAs δεύ
τερη λοίμωξη.

«Η περίπτωση ms Θεσσαλονί
κη, εάν επιβεβαιωθεί, θα είναι χα
ρακτηριστικό παράδειγμα ότι είναι 
πιθανέ3 οι επαναλοιμώξεΐ3 από δι
αφορετικά στελέχη του νέου κο- 
ρωνοϊού. Απλώ5 υποθέτουμε -και 
ευελπιστούμε- ότι αυτές θα είναι 
πιο ήπιε5, oncos συμβαίνει, cos ένα 
βαθμό, με uis επαναλαμβανόμενες

λοιμώξειε από mus ενδημικούε τύ- 
nous κορωνοϊών με mus onoious 
ερχόμαστε σε επαφή από την παιδι
κή μα5 ηλικία», σημειώνει στην «Κ» 
ο καθηγητήε Μικροβιολογ^, δι- 
ευθυντή3 του εργαστηρίου Μικρο
βιολογίας ms Ιατρικής Σχολή5 και 
avrmpmavns του ΕΚΠΑ, Αθανάσι- 
os TaaicpAs. Σύμφωνα με τον κα
θηγητή, το κρίσιμο ερώτημα είναι 
εάν τα εξουδετερωτικά αντισώμα
τα, που παράγονται είτε μέσω ms 
cpuaums μόλυνσή είτε μετά τον 
εμβολιασμό, μπορούν επαρκώ5 να

Οι επιστήμονες σημειώ
νουν ότι υπάρχουν 
ισχυρά δεδομένα πως 
τα mRNA εμβόλια παρέ
χουν επαρκή προστασία.

αναγνωρίσουν τα νέα μεταλλαγμέ
να στελέχη του ιού. Το διακύβευμα 
αφορά Kupicos τη νοτιοαφρικανική 
lcaOcos και τη βραζιλιάνηαι παραλ
λαγή του SARS-CoV-2 (η οποία δεν 
είχε εντοπιστεί έω3 χθε3 στη χώρα 
μας). Oncos εξηγεί ο κ. TaaxpAs, 
«φαίνεται ότι τα εξουδετερωτικά 
αντισώματα μπορεί να μην ανα
γνωρίζουν σε πολύ μεγάλο βαθμό 
όλε3 uis νέε3 παραλλαγέ3 του ιού. 
Το πιθανότερο είναι ωστόσο ότι 
τα Β και Τ λεμφοκύτταρα pvApns 
του ανοσοποιητικού pas συστή- 
pams θα συμβάλουν στο να είναι 
πολύ ηπιότερα popcpAs οι τυχόν 
λοιμώξεΐ3 - και από uis ήδη κατα- 
γεγραμμένε5 παραλλαγέ3 του ιού

αλλά και από όσε5 θα προκόψουν 
στο μέλλον».

Καθησυχαστική εμφανίστη
κε χθε3 και η πρόεδρο3 ms Εθνι- 
ims EnrrponAs Εμβολιασμού Μα
ρία Θεοδωρίδου, που τόνισε ότι 
«υπάρχουν ισχυρά δεδομένα ότι 
τα mRNA εμβόλια προσφέρουν 
και ισχυρή και ευρεία προστασία». 
Oncos ανέφερε, «προστασία δεν εί
ναι μόνο τα εξουδετερωτικά αντι
σώματα. Ακόμα και xcopis αντισώ
ματα ένα άτομο προστατεύεται 
από τον ιό ms nnamiAas Β ή από 
την ιλαρά εφόσον έχει εμβολια
στεί. Υπάρχει και το σκέλος ms 
κυτταρικής avoaias που συχνά 
δεν προσμετρείται και επομένου 
είναι υπερβολή το να θεωρούμε ότι 
μένουμε ανοχύρωτοι και ευάλωτοι 
όταν είναι μειωμένο5 ο τίτλθ5 των 
εξουδετερωτικών αντισωμάτων».

«Ακόμα όμως και εάν φανεί μει
ωμένη η αποτελεσματικότητά tous 
έναντι νέων παραλλαγών του κο- 
ρωνοϊού, η “ευελιξία” των mRNA 
εμβολίων κάνει εφικτή την ταχεία 
αναπροσαρμογή mus ώστε να κα
λύπτουν uis μεταλλάξει, όποτε 
αυτό καταστεί αναγκαίο», επιση
μαίνει ο κ. TaaicpAs. «Σε κάθε πε
ρίπτωση», συνεχίζει ο καθηγητής, 
«είναι αδιαμφισβήτητη η ανάγκη 
επιτάχυνσή των εμβολιασμών και 
μάλιστα με τη σωστή δοσολογία - 
και οι δύο δόσεΐ3 με την προβλε- 
πόμενη χρονική απόσταση μεταξύ 
mus, ώστε να υψωθεί σύντομα ένα 
ανοσιακό τείχο5 που θα μειώσει 
uis πιθανότητε5 εμφάνισης νέων 
ανθεκτικών μεταλλαγών του ιού».

ΠΕΝΝΥ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Του ΗΛΙΑ ΚΑΝΙΣΤΡΑ

Ενα βήμα πριν από τη λήψη νέων, 
πολύ αυστηρών μέτρων βρίσκεται 
η ήδη «κόκκινη» Πάτρα, αφενό3 
εξαιτίας ms αύξησή των κρου
σμάτων COVID-19, όπου χθε5 ανα
κοινώθηκαν άλλα 47, και αφετέρου 
λόγω ms KaraYpacpAs περισσότε
ρων από 10 κρουσμάτων ms βρε- 
mvnms μετάλλαξή στο δεύτερο 
μεγάλο νοσοκομείο ms πόλη5, τον 
«Αγιο Ανδρέα».

Τα ανησυχητικά αυτά δεδομένα 
προκάλεσαν την έκτακτη κάθοδο 
του υπουργού Προστασίας του Πο
λίτη Μιχάλη Χρυσοχόίδη, ο onoios 
προήδρευσε χθε3 το μεσημέρι σε 
σύσκεψη που πραγματοποιήθηκε 
στην Περιφέρεια Aumms Ελλάδας, 
με σκοπό την άμεση ενίσχυση και 
εφαρμογή των μέτρων για τον πε
ριορισμό ms πάνδημέ. Oncos 
είπε χαρακτηριστικά ο Μιχάλη 
Xpuaoxo'ifins, περιγράφοντα5 την 
κατάσταση που έχει δημιουργηθεί, 
«βρισκόμαστε σε ένα σημείο που 
μπορεί να μα3 οδηγήσει στη λή
ψη πολύ αυστηρών μέτρων για να 
καταστείλουμε τη διάδοση του κο- 
ρωνοϊού, λόγω του τρόπου με τον 
οποίο αυξάνονται τα κρούσματα».

«Δυστυχώε», συνέχισε, «η Πά
τρα έχει προβλήματα και με τη με
τάλλαξη του ιού που εμφανίστηκε 
σε ορισμένα κλάστερ». Αναφερό- 
μενο3 amus ελέγχου, προανήγ
γειλε αυστηρέ3 ποινέε, «για oaous 
επαγγέλματα έχουν μετατρέψει 
τα μπαρ και uis καφετέριέε mus 
σε “ορθάδικα”», αν και oncos εί
πε, «έχουν δίκιο, είναι αγανακτι-

σμένοι, έχουν στερηθεί εισόδημα, 
αλλά η κυβέρνηση mus βοηθάει 
πάρα πολύ με μια σειρά από οικο
νομικά μέτρα».

Ομω5, oncos ξεκαθάρισε, «δεν 
παίζουμε με τη δημόσια υγεία και 
αυτό αποτελεί την ύψιστη πολιτι
κή μα5 απόφαση και προτεραιότη
τα», ζητώνταε «να κάνουμε όλοι 
κουράγιο και να σφίξουμε τα δό
ντια μέχρι να τελειώσει αυτή η 
περιπέτεια».

Ο Μιχάλη Χρυσοχόίδη μίλη
σε και για mus εμβολιασμού3, λέ-

Εκτακτη σύσκεψη υπό 
τον Μιχάλη Χρυσοχόίδη 
χθες για την άμεση 
ενίσχυση και εφαρμογή 
των μέτρων.

Yovms ότι «γίνονται πια κανονικά 
και συστηματικά», ενώ απευθυνό- 
μενο3 npos mus πολίτε3, ζήτησε 
εκ νέου «να κάνουν κουράγιο μέ- 
xpis ότου βγούμε από το τούνελ 
την άνοιξη, όπου θα έχει εμβολια
στεί τουλάχιστον το κρίσιμο ποσο
στό του πληθυσμού των ευάλωτων 
και των ηλικιωμένων ανθρώπων».

Απαντώντα5 σε ερώτηση δη
μοσιογράφου για το καρναβάλι, 
τόνισε ότι «είναι npocpav0s ncos 
δεν μπορούν να υπάρξουν καρ- 
ναβαλικέΒ εκδηλώσει στην Πά
τρα κάτω από τέτοιε3 auv0m«:s».

Από την πλευρά του, ο περιφε
ρειάρχη Δυτικής Ελλάδα5, Νεκτά- 
pios Φαρμάκι, επεσήμανε ncos

«όλα τα στοιχεία καταδεικνύουν 
ότι βρισκόμαστε σε μια κρίσιμη 
καμπή σε ό,τι αφορά την πορεία 
ms navAnpias στην πόλη ms Πά- 
τρα5 και την Αχαΐα», διατυπώνο- 
vms παράλληλα την εκτίμηση ότι 
«οι επόμενε5 κινήσει που συντε
ταγμένα θα ακολουθηθούν, θα συ
ντείνουν ώστε να έχουμε μια απο- 
κλιμάκωση ms όλΜ κατάστασή».

Σε δηλώσει του ο δήμαρχος 
Πατρέων, Kcoaras Πελετίδης, ανέ
φερε μεταξύ άλλων ότι «από τη 
στιγμή που έχουμε αύξηση των 
κρουσμάτων πρέπει να υπάρχουν 
αυξημένα μέτρα στον τομέα ms 
πρόληψή καθώς και στον τομέα 
ms νοσηλεία3 αν χρειαστεί, ενώ 
cos 6Apos θα πάρουμε όλα εκείνα 
τα αναγκαία μέτρα και θα συμβά
λουμε σε όλε5 ns προσπάθειε3 για 
να περιορίσουμε τη διασπορά του 
κορωνοϊού».

Κατά τη διάρκεια ms σύσκε- 
i|ms, ο αντιπρόεδρος του ΕΟΔΥ, 
TicopYOS Παναγιωτακόπουλθ3, τό
νισε ότι «καταβάλλουμε κάθε προ
σπάθεια, ώστε να αναχαιτίσουμε 
την έξαρση και είναι απαραίτη
το να το πετύχουμε με ομοψυχία 
και συγκαταβατικότητα», ενώ οι 
εκπρόσωποι των διοικήσεων του 
πανεπιστημιακού νοσοκομείου και 
του νοσοκομείου «Αγιος Ανδρέαε» 
μίλησαν για τον φόρτο που δέχε
ται το υγειονομικό σύστημα ms 
περιοχή5 ns δύο τελευταίε5 εβδο- 
μάδεε, 6ivovras έμφαση στην αυ
ξημένη επισκεψιμότητα που πα- 
ρατηρείται στα εξωτερικά ιατρεία 
των δύο μεγάλων νοσηλευτικών 
ιδρυμάτων.
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1  Προβληματισμός για τα εμβόλια και τις
φαρμακοβιομηχανίες

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 15,17 Ημερομηνία
έκδοσης:

02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

509.24 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κομισιόν

Γκρίνιες 
για τις 
ελλείψεις 
εμβολίων
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1  Προβληματισμός για τα εμβόλια και τις φαρμακοβιομηχανίες
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 15,17 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Προβληματισμός 
για τα εμβόλια και τις 
φαρμακοβιομηχανίες
Χαμηλά τα ποσοστά εμβολιασμών στις χώρες της Ε.Ε., με την 
Κομισιόν να ψάχνει λύσεις για πιο γρήγορη διανομή και το Brexit να 
δημιουργεί νέα εμπόδια

Της
ΧΡΙΣΤΙΝΑΣ ΒΑΣΙΛΑΚΗ

Σ
φοδρή κριτική συνεχί
ζει να δέχεται η Ευρω
παϊκή Επιτροπή σε 
ό,τι αφορά τις καθυ
στερήσεις στους εμβολιασμούς, 
ενώ η Γερμανίδα πρόεδρός της 

Ούρσουλα Φον Ντερ Λάιεν 
φαίνεται να περνάει τις χειρότε
ρες στιγμές της από τότε που 
ανέλαβε καθήκοντα.

Χθες δημοσιεύτηκαν τα πρώ
τα στοιχεία από το Ευρωπαϊκό 
Κέντρο Ελέγχου Νόσων 
ECDG για την πορεία των εμ
βολιασμών στην Ε.Ε. και σύμ
φωνα μ’ αυτά το 0,9% του πλη
θυσμού έχει εμβολιαστεί με την 
πρώτη δόση στην Κύπρο, το 
2,2% στην Ελλάδα και το 11,5% 
στην I ρλανδία, που καταγράφει 
την καλύτερη επίδοση.

Στο πλαίσιο αυτό η Επιτροπή 
συνεχίζει τις προσπάθειες για 
αύξηση του αριθμού εμβολίων. 
Συγκεκριμένα, η Φον Ντερ 
Λάιεν ανακοίνωσε την Κυρια
κή το βράδυ ότι η AstraZeneca 
θα παραδώσει 9 εκατ. περισσό
τερες δόσεις εμβολίων για το 
πρώτο τρίμηνο του έτους σε σύ
γκριση με την προσφορά τής

προηγούμενης εβδομάδας, που 
πυροδότησε τις αντιδράσεις, 
και θα ξεκινήσει τις παραδόσεις 
μία εβδομάδα νωρίτερα από το 
προγραμματισμένο. Συνολικά, 
θα φτάσουν τα 40 εκατ. σε σχέ
ση με τα 80 εκατ. που προέβλε- 
πε η αρχική συμφωνία.

Επιπλέον, σύμφωνα με την 
Επιτροπή, η γερμανική εταιρεία 
βιοτεχνολογίας BioNTech θα 
επιταχύνει τις παραδόσεις στην 
Ευρωπαϊκή Ένωση του εμβο
λίου κατά της Covid-19 που 
έχει αναπτύξει μαζί με την αμε
ρικανική Pfizer, υποσχόμενη 
μέχρι και 75 εκατομμύρια επι
πλέον δόσεις κατά το δεύτερο 
τρίμηνο του έτους.

Η επίτροπος Υγείας Στέλλα 
Κυριακίδου και ο επίτροπος 
Εσωτερικής Αγοράς Τιερί 
Μπρετόν συμμετείχαν χθες σε 
διαδικτυακά συζήτηση, που 
διοργανώθηκεαπότην Άνγκε- 
λα Μέρκελ, σχετικά με τα εμβό
λια και τους εμβολιασμούς.

Εν τω μεταξύ, τέθηκε το Σάβ
βατο σε ισχύ ο μηχανισμός 
αδειοδότησης των εξαγωγών 
εμβολίων που δημιούργησε η 
Επιτροπή προκειμένου να εξα
σφαλίσει διαφάνεια για το πού 
πηγαίνουν τα εμβόλια που πα- 
ράγονται εντός Ε.Ε. Ωστόσο,

πριν από την έναρξη της ισχύος 
του μηχανισμού προέκυψε νέο 
ζήτημα με το Ηνωμένο Βασί
λειο, αφού η Επιτροπή ανήγγει
λε την ενεργοποίηση της ρή
τρας του άρθρου 16 του Πρω
τοκόλλου της Βόρειας Ιρλαν
δίας που θα της έδινε το δικαί
ωμα θέσπισης ελέγχων στη διά
θεση εμβολίων, με απώτερο 
σκοπό να μηνγίνει η Βόρεια Ιρ
λανδία τόπος «διαρροής» εμ
βολίων προς τη Βρετανία. Τελι
κά, καθώς η εν λόγω πράξη 
υπονόμευε τη συμφωνία για το 
Brexit από την ευρωπαϊκή 
πλευρά, η Επιτροπή ανακοίνω
σε την ανατροπή της απόφα
σης.

Για το ζήτημα η πρόεδρος της 
Επιτροπής μίλησε τηλεφωνικά 
και με τον πρωθυπουργό του 
Ηνωμένου Βασιλείου Μπόρις 
Τζόνσον διαβεβαιώνοντάςτον, 
σύμφωνα με τον εκπρόσωπο 
της Επιτροπής Ερίκ Μαμέρ, ότι 
«δεν υπάρχει πρόθεση να μπλο- 
κάρουν» τις υπόλοιπες χώρες 
που έχουν «έγκυρες συμβά
σεις» με τις εταιρείες, αλλά η 
προσπάθεια αφορά τη διασφά
λιση ότι όλοι, «συμπεριλαμβα- 
νομένης της Ε.Ε.», θα πάρουν 
τις δόσεις που έχουν προαγο
ράσει.
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1  Παρέμβαση Ράπτη για το Παιδιατρικό Φιλύρου
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 20 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

62.73 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Παρέμβαση Ράπτη για 
το Παιδιατρικό Φιάύρου
Πληθαίνουν οι φωνές που θέτουν το θέμα της 
ασφαλούς πρόσβασης στο νέο Παιδιατρικό 
Νοσοκομείο Φιλύρου. Η πιο πρόσφατη παρέμ
βαση ήταντηςΈλενας Ράπτη. Η βουλευτής 
Θεσσαλονίκης της Ν.Δ. κατέθεσε σχετική 
ερώτηση προς τους υπουργούς Υγείας, Υπο
δομών και Μεταφορών και Εσωτερικών. Η κυ
ρία Ράπτη ρωτά για τη συμβολή των υπουργεί
ων στην υλοποίηση έργων υποδομής ασφα
λούς πρόσβασης στο νέο νοσοκομείο.
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1  Κλειδώνει μπόνους για υνειονομικους
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,21,24,33 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1700.32
cm²

Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΒΑΡΕΑ ΚΑΙ ΑΝΘΥΓΙΕΙΝΑ

Κλειδώνει μπόνουε
για υνειονομικοΰε
•Ορισιικοποιείιαι η κυβερνητική απόφαση για γιατρούς 
και νοσηλευτές· θα βγαίνουν νωρίτερα στη σύνταξη και θα 
παίρνουν ειδικό επίδομα·Ποιες κατηγορίες θα ενταχθοΰν 
στο νέο καθεστώς·Το χρονοδιάγραμμα των ανακοινώσεων 
και πώς η πανδημία δρομολογεί τις εξελίξεις

Σ. 24, 33
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1  Κλειδώνει μπόνους για υνειονομικους
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,21,24,33 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Μέσα στο πρώτο εξάμηνο 
αναμένεται η οριστική απόφαση 
τηε κυβέρνησηε για την ένταίή 
tous στα βαρέα και ανθυγιεινά

Ποιεε κατηγορΐεε υγειονομικών 
υπαλλήλων στα δημόσια νοσοκομεία 
πρόκειται να ενταχθούν και γιατί 
η απόφαση δεν θα xous αφορά όλουε

θα βγαίνουν νωρίτερα 
στη σύνταξη ενώ 
θα λαμβάνουν ειδικό 
μηνιαίο επίδομα

VJ
Ο
Ο

Βαρέα και ανθυγιεινά

«Κλειδώνει» το μπόνουε 
για γιατρούς νοσηλευτές
Μ

έχρι το καλοκαίρι αναμέ
νεται η λήψη της κυβερ
νητικής απόφασης που 
θα προβλέπει την ένταξη των εργα

ζομένων στα δημόσια νοσοκομεία 
της χώρας (υγειονομικοί) στα Βαρέα 
και Ανθυγιεινά Επαγγέλματα (ΒΑΕ).

Σύμφωνα με πληροφορίες, εξετάζεται 
η επέκταση των ΒΑΕ σε γιατρούς και 
νοσηλευτές, αλλά όχι για όλες τις ει
δικότητες και για όλους τους χώρους.

Τον περασμένο Νοέμβριο εκδό- 
θηκε το σχετικό πόρισμα της αρ
μόδιας επιστημονικής επιτροπής

του υπουργείου Εργασίας. Με βάση 
αυτό, πρέπει να ενταχθούν στα ΒΑΕ 
α) όλοι οι νοσηλευτές και νοσοκόμοι/ 
ες ανεξαρτήτως χώρου εργασίας, β) 
οι γιατροί των δημόσιων νοσοκομεί
ων και των πρωτοβάθμιων κέντρων 
υγείας ανεξαρτήτως ειδικότητας ή

βαθμού και γ) οι υγειονομικοί υπάλ
ληλοι που δεν ανήκουν στα ΒΑΕ για 
λόγους εργασιακών και ασφαλιστι
κών σχέσεων, παρά το γεγονός ότι η 
ειδικότητά τους είναι ήδη ενταγμένη 
σε αυτά.

ΟΛΟΚΛΗΡΟ ΤΟ ΡΕΠΟΡΤΑΖ ΣΕΛΙΔΕΣ 24, 33
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1  Κλειδώνει μπόνους για υνειονομικους
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,21,24,33 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

ΤΟΥ ΗΛΙΑ ΓΕΩΡΓΑΚΗ

Θ
έμα χρόνου είναι η λήψη της 
κυβερνητικής απόφασης για 
να ενταχθούν οι εργαζόμενοι 
στα δημόσια νοσοκομεία της χώρας 

(υγειονομικοί) στα βαρέα και ανθυγι
εινά επαγγέλματα (ΒΑΕ). Σύμφωνα με 
πληροφορίες εξετάζεται η επέκταση 
των ΒΑΕ στους υγειονομικούς, αλ
λά όχι για όλες τις ειδικότητες και 
για όλους τους χώρους. Η οριστική 
απόφαση αναμένεται να ληφθεί μέσα 
στο πρώτο εξάμηνο του έτους, όταν 
θα αρχίσει να ξεκαθαρίζει το τοπίο 
σχετικά με την εξέλιξη της πανδημίας.

Θα πρέπει να σημειωθεί ότι η πρό
ταση της αρμόδιας επιτροπής εμπει
ρογνωμόνων προβλέπει την ένταξη 
όλων των εργαζομένων, άσχετα από 
το εάν έχουν υγειονομική ιδιότητα 
(π.χ. γιατροί, νοσηλευτές) ή διοικητι
κή. Πρόκειται για την αρμόδια ΙΟμελή 
ειδική επιτροπή η οποία, υπό την προ
εδρία του Παναγιώτη Μπεχράκη, για
τρού πνευμονολόγου-εντατικολόγου, 
ολοκλήρωσε το πόρισμά της ικανο
ποιώντας ένα πάγιο και δίκαιο αίτημα 
του υγειονομικού προσωπικού της 
χώρας. Ωστόσο το επικρατέστερο 
σενάριο προβλέπει να εξαιρεθούν από 
τα βαρέα και ανθυγιεινά ορισμένες 
ειδικότητες οι οποίες δεν πληρούν 
τον χαρακτηρισμό τους ως ΒΑΕ.

Σε ό,τι αφορά το πόρισμα της επι
τροπής, προτείνεται να ενταχθούν στα 
ΒΑΕ οι εξής κλάδοι και ειδικότητες 
εργαζομένων:
■ Απαντες οι νοσηλευτές-νοσοκόμοι 
ανεξαρτήτως χώρου εργασίας.
■ Οι γιατροί που εργάζονται σε δη
μόσια νοσοκομεία (ΕΣΥ) και σε οργα
νωμένα πρωτοβάθμια κέντρα υγείας, 
ανεξαρτήτως ειδικότητας η βαθμού. 
■ Οι υγειονομικοί υπάλληλοι που δεν 
ανήκουν στα ΒΑΕ για λόγους εργασι
ακών/ασφαλιστικών σχέσεων παρά 
το γεγονός ότι η ειδικότητά τους είναι 
ήδη εντεταγμένη.

Ιδιαίτερη σημασία έχει το σκεπτικό 
που συνοδεύει το πόρισμα της επιτρο
πής για την ένταξη των υγειονομικών 
στα ΒΑΕ. Στις εισηγήσεις επισημαί- 
νονται τα εξής σημεία:
1. Η μεγάλη κοινωνική ευαισθησία 
λόγω πανδημίας COVID-19, η οποία 
«ναι μεν δεν έπρεπε να επηρεάσει

Κλειδώνει 
ίο μπόνοΉ 
για ious 
υγειονομικού$

1η

2η

3η €35

4η

€70

(αφορά ious δασικούδ υπαλλή
*■*-> j? .

W

Οιεργαζόμενοι 
αία δημόσια 
νοσοκομεία 
αναμένειαι 
να ενταχθούν 
σιο ειδικό 
καθεσιώ5 και 
η απόφαση 
αναμένεται 
να ληφθεί μέσα 
στο πρώτο 
εξάμηνο 
του έτους

την αντικειμενική κρίση της επιτρο
πής», αλλά «δεν ήταν δυνατό και να 
αγνοηθεί ως σημαντικός συντελεστής 
διαμόρφωσης της θεματολογίας και 
ιεράρχησης των προτεραιοτήτων 
της».
2.0 μεγάλοε αριθμόε εργαζομένων.
Το σύνολο των εν ενεργεία υγειονο
μικών της χώρας υπερβαίνει τους
120.000 και το δημοσιονομικό κό
στος που συνεπάγεται η ένταξή τους 
στα ΒΑΕ δεν έπρεπε να λειτουργή
σει ως δυνητικά αρνητικό κριτήριο 
ένταξης.
3. Το πρόσθετο αντικειμενικό κρι
τήριο του ιού SARS-CoV-2. «Η έκθεση 
στον νέο κορωνοϊό θεσπίζεται για 
πρώτη φορά ως παράγοντας επαγ
γελματικού κινδύνου και ουσιαστικό 
κριτήριο ένταξης στα ΒΑΕ. Η επιτροπή 
έκρινε ότι το φαινόμενο της επαγγελ
ματικής έκθεσης των υγειονομικών 
σε βιολογικούς παράγοντες κινδύνου 
δεν είναι παροδικό και ότι η τρέχουσα 
πανδημία, εκτός από τη μεγάλη εργα
σιακή ένταση που εμφανώς προκαλεί, 
αποτελεί και έκφραση μιας συνεχούς 
απειλής από ιογενείς λοιμώξεις, που

θα εξακολουθήσουν να προκαλοϋ- 
νται από γνωστά ή άγνωστα αίτια. 
Η απειλή αυτή αποτελεί άμεσο κίν
δυνο της ζωής και της υγείας των 
εργαζομένων, ενώ επιπροσθέτως 
έχει σημαντική δυσμενή επίδραση 
στην οικογενειακή και κοινωνική τους 
ζωή με συνέπεια ακόμα περισσότερο 
άγχος και δευτερογενείς επιπτώσεις 
στην υγεία».
4. Η πολλαπλότητα επαγγελμάτων
υγείας, ειδικοτήτων και χώρων. Η 
ταυτόχρονη κλαδική, χωροταξική και 
ιεραρχική προσέγγιση του επαγγελ
ματικού κινδύνου των εργαζομένων 
στον χώρο της υγείας αναγνωρίστηκε 
ως ιδιαίτερο πρόβλημα για κρίση 
προς ένταξη στα ΒΑΕ, δεδομένης 
της σχετικής ανομοιογένειας των 
κλάδων, των ειδικοτήτων και των 
χώρων εργασίας των 120.000 και άνω 
εργαζομένων, οι οποίοι μάλιστα δια
φοροποιούνται και βαθμολογικά στο 
εσωτερικό κάθε κλάδου.

Υπενθυμίζεται ότι όσοι κλάδοι 
επαγγελματιών εντάσσονται στα βα
ρέα και ανθυγιεινά ένσημα δικαιού
νται βάσει νόμου το σχετικό επίδομα,
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1  Κλειδώνει μπόνους για υνειονομικους
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,21,24,33 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

ΠΑΝΟΣ ΤΣΑΚΑΟΓΛΟΥ

Δεν θίγονται όσοι 
θεμελιώνουν δικαίωμα
«Είναι σε κάθε περίπτωση σαφέε ότι τα θεμελιωμένα 
δικαιώματα δεν επηρεάζονται και οι ασφαλισμένοι 
μπορούν να τα ασκήσουν όποτε το θελήσουν. Αυτό 
δεν τίθεται υπό αμφισβήτηση και σε αυτό πρέπει να 
είμαστε ξεκάθαροι» τόνισε χαρακτηριστικά κατά τη 
διάρκεια ομιλίαε του στη Βουλή ο υφυπουργόε Εργα- 
σίαε και Κοινωνικών Υποθέσεων Πάνοε Τσακλόγλου, 
απαντώνταε σε ερώτηση σχετικά με τα μεταβατικά 
όρια ηλικίαε που ψήφισε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. 
Υπενθυμίζεται ότι ο συγκεκριμένοε νόμοε παρέχει σε 
συγκεκριμένεε κατηγορίεε παλαιών ασφαλισμένων 
δυνατότητα συνταξιοδότησηε πριν από την ηλικία των 
67 ετών ή πριν από τα 62 έτη, που θα ισχύσουν από 
την 1.1.2022 ακόμα κι αν δεν έχουν συμπληρωθεί 40 
έτη ασφάλισηε. Στη σχετική υπουργική απόφαση που 
έχει εκδοθεί, «είναι ξεκάθαρο ότι για τουε ασφαλισμέ- 
νουε που έχουν θεμελιώσει το συνταξιοδοτικό τουε 
δικαίωμα αλλά συμπληρώνουν το μεταβατικό όριο 
των διατάξεών του μετά την 1.1.2022, η σύνταξή τουε 
καταβάλλεται κατά το έτοε που συμπληρώνεται το νέο 
- μεταβατικό - όριο ηλικίαε» τόνισε ο Π. Τσακλόγλου.

ενώ έχουν και ευνοϊκότερους όρους 
συνταξιοδότησης. Οπως προκύπτει 
από πρόσφατη απάντηση του υφυ
πουργού Εργασίας Π. Τσακλόγλου 
στη Βουλή, η κυβέρνηση ναι μεν εξε
τάζει την επέκταση των ΒΑΕ στους 
υγειονομικούς, αλλά όχι για όλες τις 
ειδικότητες και όλους τους χώρους. 
«Δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζου
με έκτακτες καταστάσεις με μόνιμα 
μέτρα. Το αίτημα των υγειονομικών 
για ένταξη στα βαρέα και ανθυγιεινά 
επαγγέλματα είναι ένα διαρκές αίτη
μα τα τελευταία χρόνια και έρχεται 
τώρα στην επιφάνεια με αφορμή την 
πανδημία που βιώνει ολόκληρος ο 
πλανήτης. Οντως τα υγειονομικά 
επαγγέλματα είναι από τη φύση 
τους δύσκολα και οι ασχολούμενοι 
με αυτά εκτίθενται σε βαρύτερους 
κινδύνους από άλλους εργαζομένους. 
Η έκθεση του υγειονομικού προσω
πικού φυσικά δεν είναι η ίδια για όλες 
τις επιμέρους ειδικότητες, ούτε για 
όλους τους χώρους εργασίας» είπε ο 
κ. Τσακλόγλου. Αναφερόμενος στο 
δημοσιονομικό σκέλος της επέκτα
σης των ΒΑΕ τόνισε ότι εξετάζεται

από τα συναρμόδια υπουργεία αλλά 
υπό το πρίσμα των δεδομένων που 
δημιουργούν «οι δριμύτατες επιπτώ
σεις της πανδημίας COVID-19 στα 
δημόσια οικονομικά της χώρας».

Παράλληλα με την προωθούμενη 
ρύθμιση θα αρθεί και μια αδικία, 
αφού εξαιρέθηκαν από την ασφαλι
στική ένταξη στα ΒΑΕ οι νοσηλευτές 
διορισμένοι στο ΕΣΥ προ του 2011, 
χάνοντας έτσι και τα σχετικά συντα- 
ξιοδοτικά ευεργετήματα (συνταξιο- 
δότηση πέντε έτη νωρίτερα).

Τονίζεται ότι σήμερα υπάγονται 
στην ασφάλιση του πρώην ΙΚΑ-ΕΤΑΜ 
και έχουν το προνόμιο της ασφάλι
σης στα ΒΑΕ, απολαμβάνοντας και 
τα σχετικά ευεργετήματα, οι εξής 
κατηγορίες:
■ Το μόνιμο νοσηλευτικό προσωπικό 
που διορίζεται στο ΕΣΥ μετά το 2011, 
δηλαδή οι νεοδιοριζόμενοι δημόσιοι 
υπάλληλοι.
■ Οσοι υπηρετούν με σχέσεις εργα
σίας ιδιωτικού δικαίου (συμβασιούχοι 
και επικουρικοί).
■ Οι νοσηλευτές-εργαζόμενοι του 
ιδιωτικού τομέα.
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1  Ρελάνς των φαρμακευτικών
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 26 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

951.41 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ρελάνβ των φαρμακευτικών

Από παλαιότερη συνάντηση των Φον ντερ Λάιεν και Μέρκελ στις Βρυξέλλες

■ Τώρα υπόσχονται 
επιτάχυνση των 
διαδικασιών και 

αύξηση εμβολίων

Μ
ετά το μπάχα
λο που έχει προ- 
κληθεί σε πανευ
ρωπαϊκό επίπεδο 
με τις προμήθει
ες εμβολίων, μια κατάσταση που 
διαμορφώθηκε λόγω της παρα

δοσιακής -όπως αποδεικνύε- 
ται περίτρανα πια- ανικανότητας 
της γραφειοκρατίας των Βρυ
ξελλών να διαχειριστεί κρίσεις, 
τώρα οι φαρμακευτικοί όμιλοι 
σπεύδουν να υποσχεθούν επι
τάχυνση των διαδικασιών. Συ
γκεκριμένα, έσπευσαν χθες να 
επιταχύνουν την παραγωγή εμ
βολίων κατά του Covid-19, μια... 
ανάσα πριν από τη διάσκεψη κο
ρυφής για το θέμα στο Βερολίνο 
και την ώρα που αυξάνονται οι 
-δικαιολογημένες- επιθέσεις κα
τά της Ευρωπαϊκής Ενωσης αλλά 
και κατά της επικεφαλής της Κο
μισιόν Ούρσουλα φον ντερ Λάι- 
εν για τη διαχείριση της κρίσης.

Μόνο τυχαία, λοιπόν, δεν 
ανακοίνωσε χθες η γερμανική 
εταιρία βιοτεχνολογίας BioNTech 
την παράδοση στην Ευρωπαϊκή 
Ενωση έως 75.000.000 επιπλέον 
δόσεων του εμβολίου που έχει 
αναπτύξει σε συνεργασία με την 
αμερικανική Pfizer κατά το δεύ
τερο τρίμηνο του 2021.

Ταυτόχρονα, και η γερμανι
κή Bayer δεσμεύτηκε να παρά- 
ξει το εμβόλιο της γερμανικής 
CureVac, το οποίο βρίσκεται σε 
φάση πιστοποίησης, σύμφωνα 
με τον Γερμανό υπουργό Υγείας 
Γενς Σπαν. Στόχος;

Η παραγωγή 160.000.000 
δόσεων εμβολίου το 2022. Η 
παραγωγική ικανότητα της 
Bayer προστίθεται στην παρα
γωγή του υπάρχοντος δικτύου

της CureVac 300.000.000 δόσε
ων φέτος και ενός δισεκατομμυ
ρίου δόσεων το 2022, εξηγού
σε χαρακτηριστικά τη Δευτέρα, 
μιλώντας για το θέμα, ο Φραντς 
- Βέρνερ Χάας, διευθυντής της 
CureVac.

Επίθεση
Ενδεικτική της κατάστασης που 
επικρατεί πια, και από την οποία 
απορρέουν, βέβαια, σαφείς πο
λιτικές ευθύνες, τα γερμανι
κά μέσα ενημέρωσης χθες δεν 
δίστασαν να επιτεθούν ανηλε
ώς στην Ευρωπαϊκή Ενωση, η 
οποία κατηγορείται για καθυ
στερημένη παραγγελία των εμ
βολίων και για κακή διαπραγ
μάτευση των συμβολαίων, ειδι
κά με την AstraZeneca. Πρόκει

ται για «ομολογία χρεοκοπίας 
των Βρυξελλών, απόδειξη ανι
κανότητας των 27 χωρών-με- 
λών», έγραφε χαρακτηριστι
κά η «Bild», την ώρα που το 
«Der Spiegel» έθετε το ερώτη
μα: «Μπορούμε στη σοβαρό
τερη κρίση από τον Β' Παγκό
σμιο Πόλεμο να έχουμε παρα
μελήσει τόσο την τροφοδοσία 
σε εμβόλια;» Μάλιστα, σημείω
σε ακολούθως ότι «αν η Ευρω
παϊκή Ενωση έχει συγκροτήσει 
ένα πακέτο 750 δισ. ευρώ για να 
θωρακίσει την οικονομία απέ
ναντι στις συνέπειες της πανδη
μίας, επένδυσε περί τα 3 δισ. για 
την τροφοδοσία σε εμβόλια, και 
αυτό είναι δύσκολο να δικαιο
λογηθεί». Τέλος, ένα εικοσιτε
τράωρο αργότερα, κι ενώ το δη

μοσίευμα της «Daily Telegraph» 
έκανε λόγο για φωνές εντός των 
Βρυξελλών που ζητούν την πα
ραίτηση της Φον ντερ Λάιεν, ευ
ρωπαϊκή διπλωματική πηγή τό
νιζε ότι λόγω της κατάστασης 
που επικρατεί «δέχτηκε ένα με
γάλο πλήγμα, αλλά δεν πιστεύω 
ότι θα φύγει». Πάντως, αλώβη
τη πολιτικά από την κρίση δεν 
αναμένεται να βγει ούτε η Μέρ
κελ.

Κι αυτό διότι λίγους μή
νες πριν από τις βουλευτικές 
εκλογές του Σεπτεμβρίου η κα
λή εικόνα της κυβέρνησης και 
του συντηρητικού κόμματος, η 
οποία στηρίχθηκε εν πολλοίς 
στη μέχρι πρότινος επιτυχημέ
νη διαχείριση της πανδημίας, 
έχει τρωθεί σοβαρά.

ΚΡΑΥΓΑΛΕΑ είναι πλέον η υποκρισία της 
Ε.Ε., που επαναλαμβάνει τη συνηθισμένη τα
κτική και στο πλέον κρίσιμης σημασίας θέ
μα για τη δημόσια υγεία, τους εμβολιασμούς. 
Την ώρα που η ανεπάρκεια των εμβολίων εί
ναι ορατή και στους «κοινούς θνητούς», όπως 
και το γεγονός ότι οι ημερομηνίες που είχαν 
αρχικά τεθεί για τον εμβολιασμό του συνό
λου του πληθυσμού είναι άπιαστος στόχος, η 
επικεφαλής της Κομισιόν προσπαθεί απλώς 
να διασκεδάσει ης εντυπώσεις.

Η Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν, η οποία 
πριν από λίγα 24ωρα έκανε λόγο για αθέτη
ση υποσχέσεων από την πλευρά των φαρμα-

Γελοίεβ δηλώσει από 
την Ούρσουλα: «Δεν 
αλλάξαμε oxoxous»

κοβιομηχανιών, τώρα απορρίπτει τους ισχυ
ρισμούς ότι η Ευρώπη βρίσκεται σε αγώνα 
ταχύτητας για να εμβολιάσει τον πληθυσμό 
της κατά του νέου κορονοϊού πιο γρήγορα 
από άλλες χώρες, επισημαίνοντας πως είναι 
σημαντικό να υπάρξει συνεργασία σε αυτό το 
στάδιο της πανδημίας.

Η Ευρωπαϊκή Ενωση επιβεβαίωσε σήμε

ρα τον στόχο της να εμβολιάσει το 70% των 
ενηλίκων έως «το τέλος του καλοκαιριού», 
μετά την ανακοίνωση για μια αύξηση 30% 
στο πρώτο τρίμηνο των παραδόσεων εμβολί
ων από την AstraZeneca, η οποία είχε προη
γουμένως κάνει λόγο για σημαντικές καθυ
στερήσεις. Την ίδια ώρα, στη Γερμανία ο επι
κεφαλής του Χριστιανοκοινωνικού Κόμμα
τος Μάρκους Ζέντερ τάσσεται ανοιχτά υπέρ 
της κρατικής παρέμβασης στην παραγωγή 
εμβολίων, υποστηρίζοντας πως είναι θεμιτή 
σε περιπτώσεις έκτακτης ανάγκης, όπως εί
ναι η πανδημία του κορονοϊού, προκειμένου 
να εξαλειφθεί η έλλειψη εμβολίων.

:r Ο ΠΟΥ ιχνηλατεί 
τον ιό στην Ουχάν

Η ΟΜΑΔΑ εμπειρογνωμόνων του Πα
γκόσμιου Οργανισμού Υγείας (ΠΟΥ) που 
πραγματοποιεί έρευνα για την προέλευ
ση του νέου κορονοϊού επισκέφθηκε 
χθες το Κέντρο Ελέγχου και Πρόληψης 
των Ασθενειών της κεντρικής κινεζι
κής επαρχίας Χουμπέι, στην πρωτεύου
σα της οποίας, την Ουχάν, εμφανίστη
κε για πρώτη φορά ο Covid-19 στα τέ
λη του 2019.

Η ομάδα των ανεξάρτητων ειδικών 
του ΠΟΥ έμεινε στα γραφεία του κέντρου 
για περίπου τεσσεράμισι ώρες. 0 Παγκό
σμιος Οργανισμός Υγείας, ο οποίος έχει 
επιδιώξει να μετριάσει τις προσδοκ ίες 
από την αποστολή του αυτή, έχει ανα
κοινώσει ότι η ομάδα των εμπειρογνω
μόνων του θα περιοριστεί σε επισκέψεις 
που έχουν διοργανώσει οι Κινέζοι και 
δεν θα έχει επαφές με μέλη της κοινό
τητας. Η ομάδα του ΠΟΥ έχει επισκεφθεί 
και νοσοκομεία στα οποία είχαν νοση
λευτεί κάποιοι από τους πρώτους ασθε
νείς του Covid-19, αγορές και μια έκθε
ση για τον αγώνα κατά του ξεσπάσματος 
του νέου κορονοϊού στην πρωτεύουσα 
της Χουμπέι, την Ουχάν. Το πρόγραμ
μα των επισκέψεων των εμπειρογνωμό
νων είναι άγνωστο και οι δημοσιογράφοι 
που καλύπτουν την αυστηρά ελεγχόμε
νη επίσκεψή τους κρατούνται σε από
σταση ασφαλείας.

Ισραήλ: 0 ios θερίζει, 
η καραντίνα μένει!

ΤΗΝ ΠΑΡΑΤΑΣΗ του lockdown κατά πέ
ντε ημέρες αποφάσισε η ισραηλινή κυ
βέρνηση. 0 αριθμός των νέων κρουσμά
των στο Ισραήλ παραμένει υψηλός, πα
ρά την ενταπκή εκστρατεία εμβολιασμού 
κατά της Covid-19 που διεξάγεται can 
χώρα, με την κυβέρνηση να αποφασίζει 
να παρατείνει τρίτη φορά το lockdown 
που επιβλήθηκε στις 27 Δεκεμβρίου, το 
τρίτο από την αρχή της πανδημίας. Η κυ
βέρνηση του Ισραήλ θα συνεδριάσει αύ
ριο, Τετάρτη, προκειμένου να εξετάσει 
την κατάσταση και να αποφασίσει τυχόν 
νέα παράταση της καραντίνας, ανέφερε 
χαρακτηρισπκά η ανακοίνωση.

Την ίδια ώρα επικρατεί οργή για το 
γεγονός ότι χιλιάδες υπερορθόδοξοι 
Εβραίοι παραβίασαν το lockdown για να 
συμμετάσχουν στην κηδεία ενός ραβί- 
νου στην Ιερουσαλήμ. Η κοινότητα των 
υπερορθόδοξων Εβραίων από την πρώ
τη στιγμή είχε εναντιωθεί στην επιβολή 
περιορισπκών μέτρων για την αποφυγή 
εξάπλωσης του κορονοϊού, με πολλά μέ
λη της να αψηφούν τα περιοριστικά μέ
τρα και το κλείσιμο κυρϊως εκκλησιών 
και σχολείων.

0 Ισραηλινός πρωθυπουργός Μπέ- 
ντζαμιν Νετανιάχου δέχεται σκληρή κρι- 
ηκή για το γεγονός ότι δεν έχει καταφέ
ρει να επιβληθεί στους υπερορθόδοξους 
Εβραίους, στους πολιτικούς ηγέτες των 
οποίων στηρίζεται για την επανεκλογή 
του τον Μάρτιο.
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1  Σε κάμψη ο ιδιωτικός τομέας της υγείας
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

61.49 cm² Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σε κάμψη ο ιδιωτικός 
τομέας της υγείας
Κάμψη 8% εμφάνισε το μέγεθοε αγο- 
ράε των ιδιωτικών υπηρεσιών υγείαε το 
2020 ωε αποτέλεσμα τηε πανδημίαε του 
κορωνοϊού όπωε προκύπτει από έρευνα 
τηε ICAP. Τα έσοδα των ιδιωτών παρο
χών υπηρεσιών υγείαε τα τελευταία χρό
νια έχουν επιβαρυνθεί αρνητικά από την 
επιβολή του μηχανισμού clawback και 
rebate, Βάσει του οποίου οι επιχειρήσειε 
του κλάδου υποχρεώθηκαν σε «απομείω- 
ση» των απαιτήσεών τουε για τιε παρεχό- 
μενεε υπηρεσίεε τουε σε ασφαλισμένουε 
του ΕΟΠΥΥ. Επίσηε σημειώθηκαν και 
ανακατατάξειε και τάσειε συγκέντρωσηε 
στον κλάδο των ιδιωτικών υπηρεσιών 
υγείαε.
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1  Εκτακτη σύσκεψη Κικΐλια με υγειονομικούε φορεΐε,
υπό Τρόμο προκαλεί στις υγειονομικές Αρχές π 33 ...

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1932.44
cm²

Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
A

Εκτακτη σύσκεψη Κικΐλια με 
υγειονομικούε φορεΐε, υπό 
καθεστώε... τρόμου, για την 

αντιμετώπιση ins κατάστασηε

Καταγράφονται κάθε 
μέρα 50-80 νέες εισαγωγές 

ασθενών Covid στα 
νοσοκομεία της Αττικής

Τ
ρόμο προκαλεί στις υγειονομικές Αρχές π 
αύξηση ίων εισαγωγών σια νοσοκομεία, 
σε συνδυασμό με τη διασπορά του μεταλ
λαγμένου ιού, υπό τον φόβο ενός νέου, 
τρίτου κύματος του κορονοϊού, σχεδόν 
έναν χρόνο από την έναρξη της πανδημίας στη χώρα. 
Σε αυτό το κρίσιμο σταυροδρόμι, ο υπουργός Υγεί

ας Βασίλης Κικίλιας συγκάλεσε έκτακτη σύσκεψη, με 
αντικείμενο το επιχειρησιακό σχέδιο για την προε
τοιμασία του Εθνικού Συστήματος Υγείας εν όψει του 
ενδεχόμενου τρίτου κύματος της πανδημίας, εν μέ
σω και της αύξησης των κρουσμάτων από τις μεταλ
λάξεις του ιού.

Στη σύσκεψη συμμετείχαν ο αναπληρωτής 
υπουργός Υγείας Βασίλης Κοντοζαμάνης, ο γενικός 
γραμματέας Υπηρεσιών Υγείας Ιωάννης Κωτσιόπου- 
λος, ο γενικός γραμματέας Πρωτοβάθμιας Φροντίδας 
Υγείας Μάριος Θεμιστοκλέους, η πρόεδρος του Κε
ντρικού Συμβουλίου Υγείας (ΚΕΣΥ) Μίνα Γκάγκα, ο 
πρόεδρος του ΕΚΑΒ-ΚΕΠΥ Νίκος Παπαευσταθίου, 
η πρόεδρος του Οργανισμού Διασφάλισης Ποιότη

τας στην Υγεία 
Δάφνη Καϊτε- 
λίδου, ο πρόε
δρος της Εθνι
κής Κεντρικής 
Αρχής Προμη
θειών Υγείας 
Δήμος Μπαρ- 
τσώκας, καθώς

και υπηρεσιακοί παράγοντες του υπουργείου Υγεί
ας. Κατά τη διάρκεια της τηλεδιάσκεψης, επιβεβαι
ώθηκε ότι η εικόνα με την πανδημία στη χώρα είναι 
ιδιαίτερα ανησυχητική, εξαιτίας της αύξησης των ει
σαγωγών στα νοσοκομεία και της διασποράς του με
ταλλαγμένου βρετανικού ιού, κυρίως στην Αττική. Ο 
υπουργός Υγείας ζήτησε από τους εμπλεκόμενους 
υγειονομικούς φορείς «μέγιστη ετοιμότητα και προε
τοιμασία για το τρίτο κύμα σε όλη τη χώρα».

Το γεγονός που ανησύχησε όσους συμμετεί
χαν στην πρωινή τηλεδιάσκεψη είναι όη καθημερινά 
έχουμε πλέον 50-80 νέες εισαγωγές ασθενών Covid 
στα νοσοκομεία της Αττικής. Στην πρώτη Υγειονομι

κή Περιφέρεια που περιλαμβάνει την 
Αττική είχαν γίνει ως την προη
γούμενη Δευτέρα 455 εισαγωγές, 

οι οποίες χθες είχαν φτάσει τις 
547. Ενδεικτικό είναι, επίσης, 
πως ακόμα και όταν ο αριθμός 
των τεστ που πραγματοποιεί
ται είναι μικρός (όπως το Σαβ

βατοκύριακο), στην Ατ
τική εντοπίζονται 
σχεδόν τα μισά 

από τα κρού
σματα που 
καταγράφο
νται σε όλη 
τη χώρα.

Στιγμιότυπα από το χθε
σινό άνοιγμα γυμνασίων 
στην «κόκκινη» Αττική 

και την επίσκεψη της Νί
κης Κεραμε'ως σε σχολικί]' 

μονάδα στη Νέα Ιωνία

33 θάνατοι, 248 ασθενεϊβ ons Εντατικέβ, 543 κρούοματα
«ΠΟΔΑΡΙΚΟ» στον Φεβρου
άριο με 33 νέους θανάτους 
έκανε ο κορονοϊός στη χώρα, 
όπως ανακοίνωσε ο Εθνικός 
Οργανισμός Δημόσιας Υγεί
ας. Την ίδια ώρα, 248 ασθε
νείς δίνουν μάχη στις Εντα
τικές, ενώ καταγράφηκαν 
543 νέα κρούσματα.

Πάνω από τα μισά κρού
σματα εντοπίζονται στην Ατ
τική, όπου καταγράφηκαν 
265 μολύνσεις, με τον Κε
ντρικό Τομέα Αθηνών να 
«βράζει» με 64 κρούσματα.

Στη Θεσσαλονίκη είχα
με 39 λοιμώξεις, ενώ διψή
φιο αριθμό κρουσμάτων εί
χαμε, επίσης, σε Αχαΐα (43), 
Εύβοια (29) και Αάρισα (14).

Η πορεία της πανδημίας 
το τελευταίο διάστημα έχει 
πάρει ανησυχητικές διαστά
σεις και οι επιστήμονες βρί
σκονται υπό τον φόβο του 
τρίτου κύματος και της με
τάλλαξης του ιού.

Το σύστημα αντέχει
Προς το παρόν, το σύστημα 
υγείας της χώρας δεν έχει 
δεχτεί μεγάλη πίεση, ωστό
σο οι υγειονομικές Αρχές 
κρούουν τον κώδωνα του 
κινδύνου για να μη φτά
σουμε στην απελπιστική κα
τάσταση του Νοεμβρίου και 
του Δεκεμβρίου.

Ιδιαίτερα προβληματικός 
κρίνεται και ο αριθμός των

543 μολύνσεων, αν υπολογι
στεί ότι προέκυψαν από μό
λις 11.351 τεστ. Από τα 543 
νέα κρούσματα της λοίμωξης 
Covid-19, τα 12 εντοπίστη
καν κατόπιν ελέγχων στις 
πύλες εισόδου της χώρας. 
0 συνολικός αριθμός των 
κρουσμάτων από την έναρ
ξη της πανδημίας ανέρχεται 
στα 157.495, εκ των οποίων 
το 52°/ο αφορά άνδρες.

Κατά την ιχνηλάτηση 
βρέθηκε ότι 5.968 (3,8°/ο) 
θεωρούνται σχετιζόμενα με 
ταξίδι από το εξωτερικό και 
49.417 (63,9%) είναι σχετι- 
ζόμενα με ήδη γνωστό κρού
σμα. Η διάμεση ηλικία των 
248 ασθενών που νοσηλεύ

ονται διασωληνωμένοι είναι 
τα 68 έτη και 182 (73,4%) 
από αυτούς είναι άνδρες. 
Το 86,7%, των διασωληνω- 
μένων έχει υποκείμενο νό
σημα ή είναι ηλικιωμένοι 70 
ετών και άνω. Από την αρχή 
της πανδημίας έχουν εξέλθει 
απότιςΜΕΘ 1.121 ασθενείς.

Οι 33 νέοι θάνατοι ανε
βάζουν τον συνολικό αριθ
μό των θυμάτων της νό
σου Covid-19 στη χώρα 
στα 5.829, εκ των οποίων οι 
3.427 (58,8%) ήταν άνδρες. 
Η διάμεση ηλικία των θανό- 
ντων ήταν τα 79 έτη και το 
95,5% είχε κάποιο υποκεί
μενο νόσημα ή/και ηλικία 70 
ετών και άνω.
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1  Εκτακτη σύσκεψη Κικΐλια με υγειονομικούε φορεΐε, υπό Τρόμο
προκαλεί στις υγειονομικές Αρχές π 33 ...

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

02-02-2021

για την έλευση τρίτου
Πρεμιέρα χθεε για 

γυμνάσια και λύκεια 
(πλην ins Amiens)

ΧΤΥΠΗΣΕ χθες, έπειτα από δυόμισι μήνες, το 
κουδούνι στα γυμνάσια όλης της χώρας και στα 
λύκεια των περιοχών που δεν έχουν χαρακτηρι
στεί «κόκκινες», με τους μαθητές να θερμομετρού- 
νται κατά την είσοδό τους αλλά και μέσα σπς αί
θουσες. Οι τάξεις ήταν εξοπλισμένες με αντισηπη- 
κά, ενώ η χρήση μάσκας ήταν υποχρεωτική τόσο 
στους εσωτερικούς όσο και στους εξωτερικούς χώ
ρους. Για τον απαραίτητο αερισμό των αιθουσών, 
τα παράθυρα έπρεπε να παραμείνουν ανοιχτά καθ’ 
όλη τη διάρκεια των μαθημάτων, με αποτέλεσμα 
τα παιδιά να κάθονται στα θρανία τους φορώντας 
μπουφάν. «Γυρίζουμε στα θρανία τηρώντας τα μέ
τρα, μαθαίνουμε να είμαστε ασφαλείς» ανέφερε σε 
μήνυμά της προς τους μαθητές η Νίκη Κεραμέως.

Σύμφωνα με το σχέδιο του υπουργείου Παι
δείας, προκειμένου να υπάρχει μια mo ολοκληρω
μένη επιδημιολογική εικόνα αναφορικά με τη δι- 
ασπορά του ιού στα σχολεία, θα διεξάγονται προ
ληπτικά τεστ κορονοϊού σε μαθητές άνω των 16 
ετών και σε εκπαιδευτικούς, τα οποία ωστόσο δεν 
θα είναι υποχρεωτικά. 0 έλεγχος θα διενεργείται 
με προϊόντα ταχείας ανίχνευσης αντιγόνου του νέ
ου κορονοϊού SARS-CoV-2 και η πλατφόρμα μέσω 
της οποίας μπορούν να απηθούν εξέταση οι κα
θηγητές και οι μαθητές θα παραμείνει ανοιχτή για 
μεγάλο χρονικό διάστημα

Επιπλέον, τα διαλείμματα γίνονται ανά ομάδες 
μαθητών, ενώ οι ομάδες των μαθητών σε αθλήμα
τα και άλλες δραστηριότητες πρέπει να είναι σταθε
ρές. Σχολαστικοί αναμένεται να είναι οι καθαρισμοί 
όλων των χώρων των σχολείων, ενώ ειδικά μέτρα 
έχουν ληφθεί για την προσαρμοσμένη λεπουργία 
κυλικείων, εργαστηρίων πληροφορικής και χρή
σης μουσικών οργάνων. Οι σχολικές γιορτές θα γί
νονται, επίσης, με μέτρα και οι σχολικές επισκέψεις 
ή οι περίπατοι θα πραγματοποιούνται ανά τμήμα

Οι γονείε ζητούνλουκέτο στα σχολεία τουΛασιθίου
ΕΝΤΑΤΙΚΟΙ έλεγχοι άρχισαν από την 
Κυριακή στον Αγιο Νικόλαο της Κρήτης, 
μετά τα 50 κρούσματα κορονοϊού που 
εντοπίστηκαν την περασμένη εβδομά
δα. Στην περιοχή θα βρίσκονται καθ’ όλη 
τη διάρκεια της εβδομάδας κλιμάκια του 
ΕΟΔΥ, που θα πραγματοποιούν rapid και 
μοριακά τεστ.

«Καθ’ όλη την εβδομάδα θα γίνουν 
πολλά τεστ τόσο στις σχολικές μονάδες 
όπου έχει εντοπιστεί κρούσμα όσο και 
στην τοπική κοινωνία, γι’ αυτό θα έχου
με καλύτερη εικόνα για το τι συμβαίνει» 
εξήγησε σε τοπικά μέσα ενημέρωσης ο 
αντιδήμαρχος Αγίου Νικολάου θωμάς 
Χαριτάκης και πρόσθεσε: «0 ΕΟΔΥ θέ
λει να δει ακριβώς το στέλεχος του ιού, 
προκειμένου να διαπιστωθεί αν υπάρ
χει κρούσμα μετάλλαξης». Την Κυρια
κή στον βρεφονηπιακό σταθμό της Αμ-

μούδας, από τον οποίο άρχισε η διασπο- 
ρά του ιού, έγιναν 139 μοριακά τεστ στα 
παιδιά που δεν είχαν ελεγχθεί την προ
ηγούμενη περίοδο. Χθες εξετάστηκαν τα 
παιδιά των τεσσάρων τμημάτων δημοτι
κών και των δύο τμημάτων νηπιαγωγεί
ων, καθώς και οι εκπαιδευπκοί, ενώ σή
μερα και την Πέμπτη θα πραγματοποιη
θεί έλεγχος με rapid lest από κινητές μο
νάδες του ΕΟΔΥ.

Αυτή τη στιγμή στον Αγιο Νικόλαο 
είναι κλειστό ένα σχολείο, ενώ έχουν 
αναστείλει τη λειτουργία τους έξι τμήμα
τα σχολείων Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευ
σης. Με την ανησυχία για τη διασπο- 
ρά του ιού να εντείνεται, η Ενωση Συλ
λόγων Γονέων και Κηδεμόνων του δή
μου υπέβαλε αίτημα για αναστολή της 
διά ζώσης εκπαίδευσης σε όλα τα σχο
λεία στον αντιπεριφερειάρχη Λασιθίου

και τους προϊσταμένους της Πρωτοβάθ
μιας και Δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης.

Την ίδια στιγμή, δύο κρούσματα του 
ιού εμφανίστηκαν σε δύο νηπιαγωγεία 
στη Σπάρτη, όπως ανακοίνωσε η Πρω
τοβάθμια Εκπαίδευση Λακωνίας. Το ένα 
εντοπίστηκε σε εκπαιδευτικό του 10ου 
νηπιαγωγείου και το άλλο σε νήπιο του 
2ου τμήματος του 7ου Νηπιαγωγείου. 
Τα νηπιαγωγεία ανέστειλαν τη λειτουρ
γία τους έως τις 14 Φεβρουάριου.

Τέλος, τη θλίψη σκόρπισε ο θάνατος 
δύο υγειονομικών υπαλλήλων, που έδι
ναν επί αρκετές μέρες μάχη με τον ιό στο 
Νοσοκομείο Κατερίνης. Τα θύματα ήταν 
ένας 60χρονος γυναικολόγος και διευ
θυντής της Γυναικολογικής Κλινικής του 
Νοσοκομείου Κατερίνης και ένα 53χρο- 
νος τραυματιοφορέας, πατέρας τεσσά
ρων παιδιών.

Δωρεάν τεστ σήμερα 
σε Κυψέλη, Σεπόλια

ΣΓΟ κέντρο της Αθήνας, εκεί όπου η διασπορά του 
κορονοϊού χτυπά «κόκκινο», εστιάζουν οι Αρχές της 
χώρας. Ετσι, σήμερα, δωρεάν ελέγχους ταχείας ανί
χνευσης αντιγόνου (rapid test) για τον κορονοϊό, σε 
συνεργασία με τον ΕΟΔΥ σε Κυψέλη και Σεπόλια, θα 
πραγματοποιήσει ο Δήμος Αθηναίων.

Σύμφωνα με τη σχετική ανακοίνωση του δήμου, 
τα rapid tests θα πραγματοποιηθούν από τις 10.00 
έως τις 15.00 στις πλατείες Αγίου Μελαίου στα Σε
πόλια και Κανάρη συιν Κυψέλη.

Οι πολίτες που επιθυμούν να εξααστούν για τον 
Covid-19 θα πρέπει πριν μααβούν στα εν λόγω ση
μεία να έχουν στείλει μήνυμα για μαακίνηση 1 στο 
13033, να γνωρίζουν τον ΑΜΚΑ τους, τον Αριθμό 
Δελτίου Ταυτότητας, καθώς και τον αριθμό του κινη
τού τους τηλεφώνου, στο οποίο θα αποσταλεί το απο
τέλεσμα του rapid test.

Στα δύο σημεία θα τηρούνται αυστηρά οι προ- 
βλεπόμενοι υγειονομικοί κανόνες (χρήση μάσκας, 
τήρηση αποστάσεων ασφαλείας), ενώ για την ομαλή 
διεξαγωγή των rapid tests και την αποφυγή συνω
στισμού θα εποπτεύουν κλιμάκια δημοτικών αστυ
νομικών.

Βατόπουλοε:«Κολλά 
mo εύκολα τα παιδιά 

το βρετανικό στέλεχοε»
ΤΗΝ πεποίθηση ότι το βρετανικό στέλεχος του κο- 
ρονοϊού, που εντοπίστηκε και στη χώρα μας, κολλά 
πιο εύκολα τα παιδιά, τόνισε, μεταξύ άλλων, ο καθη
γητής Μικροβιολογίας και μέλος της επιτροπής του 
υπουργείου Υγείας Αλκιβιάδης Βατόπουλος, προ
ειδοποιώντας για τους κινδύνους που κρύβουν οι 
μεταλλάξεις του ιού.

0 καθηγητής εξήγησε ότι αυτό προκύπτει από 
σχετικές έρευνες και επισήμανε ότι όσο περισσότε
ρο κυκλοφορεί ο ιός, όσο τα μέτρα πρόληψης πα
ραμένουν ατελή και όσο καθυστερεί ο εμβολιασμός 
τόσο αυξάνονται οι πιθανότητες να εμφανιστούν 
μεταλλάξεις, οι οποίες και ανθεκτικές είναι και πιο 
γρήγορα διασπείρονται.

«Πρόκειται για μια μάχη του ιού απέναντι στον 
άνθρωπο» εξήγησε.

Στη συνέχεια, σχολιάζοντας τη μετάλλαξη 501Υ. 
V2, η οποία αναγνωρίστηκε πρώτη φορά στη Νό
τια Αφρική και είναι ακόμα πιο επικίνδυνη από την 
πολύ μεταδοτική βρετανική παραλλαγή του κορο- 
νοϊού, είπε ότι πρόκειται για την κορυφή του πα
γόβουνου.

«Τα μικρόβια διασπείρονται εύκολα. Το πρόβλη
μα με τη μετάλλαξη είναι να καταλάβουμε πόσο επι
κίνδυνη είναι, αν όντως μεταδίδεται πιο γρήγορα, 
αν έχει αυξημένη παθογονικότητα. θα είναι πο
λύ άσχημο αν ισχύει ότι δεν την πιάνει το εμβό
λιο...» σχολίασε.

0 καθηγητής δεν απέκλεισε το ενδεχόμενο λή
ψης ακόμα πιο αυστηρών περιοριστικών μέτρων, λέ
γοντας ότι όσο αυξάνεται η κινητικότητα τόσο θα αυ
ξάνονται τα κρούσματα (αναλυτικό ρεπορτάζ για τη 
νοτιοαφρικανική μετάλλαξη στην επόμενη σελίδα).
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συμφωνίες 
μετά το ευρωπαϊκό 
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ΕΛΛΑΔΑ
*Τα κρούσματα 
ιε οίκο ευγηρίας 
και υγειονομικούς 
προδίδουν την 
κυβερνητική «αμέλεια 
• Αγωνία με 

τις μεταλλάξεις σε 
Θεσσαλονίκη και Κρήτη

»

ΚΟΣΜΟΣ
• Τα παρασκήνια του 
συμβιβασμού της Ε.Ε. 
με τις φαρμακευτικές
• Μαραθώνιο παζάρι Μέρκελ - 
εταιρειών
• Νοτιοαφρικανικός... πανικός 
στη Βρετανία και... αντάρτικο 
γκουρμέ στο Παρίσι!
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ΤΑ ΕΝΔΕΧΟΜΕΝΩΣ ΠΙΟ ΝΟΣΟΓΟΝΑ ΚΑΙ ΘΑΝΑΤΗΦΟΡΑ ΝΕΑ ΣΤΕΛΕΧΗ ΤΟΥ ΙΟΥ «ΧΤΥΠΗΣΑΝ» ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΚΑΙ

Τα μεταλλαγμένα στελέχη αποδομούν
Δεκαέξι ηλικιωμένοι σε γηροκομείο σιο Μαρούσι 
νοσηλεύονται με το στέλεχος του Ηνωμένου 
Βασιλείου · Οργή των νοσοκομειακών για τις 
δηλώσεις της Μαρίας Θεοδωρίδου περί «αμέλειας» 
των υγειονομικών που νόσησαν γιατί δεν έκαναν 
το εμβόλιο, όταν την ίδια ώρα δεν κάνουν 
προληπτικά τεστ, δεν μπαίνουν καραντίνα και δεν 
γίνεται εκτεταμένη ιχνηλάτηση · Προσπάθεια 
καθησυχασμού για την αποτελεσματικότητα των 
εμβολίων στα νέα δεδομένα

► Tns ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ

α νέα μεταλλαγμένα, άκρως 
μεταδοτικά -ενδεχομένως πιο 
νοσογόνα και θανατηφόρα-, 
στελέχη του ιού της πανδημί
ας έχουν εισχωρήσει σε νοσο
κομεία και οίκους ευγηρίας. Σε 
κλειστούς πληθυσμούς ασθενών 
και ηλικιωμένων, των πιο ευά
λωτων δηλαδή, απ’ όπου ο ιός 
θα έπρεπε να κρατιέται μακριά 
με νύχια και με δόντια.'Η έστω 
να εντοπίζεται εγκαίρως και να 
απομονώνεται, ώστε να μη δια- 
σπείρεται με τόση άνεση.

Περισσότεροι από 30 ηλικι
ωμένοι διαμένοντες σε γηροκο

μείο στο Μαρούσι, που είχαν 
κάνει την πρώτη δόση του εμβο
λίου, διαγνώστηκαν με κορονο- 
ϊό. Δεκαέξι από αυτούς νοσηλεύ
ονται στο «Αμαλία Φλέμιγκ» με 
το στέλεχος του Ηνωμένου Βα
σιλείου. Με αυτό διαγνώστηκαν 
και 11 υγειονομικοί του Γενικού 
Νοσοκομείου Πατρών «Ο Αγιος 
Ανδρέας», αφού είχαν κάνει και 
οι περισσότεροι από αυτούς την 
πρώτη δόση του εμβολίου. Η 
κυβέρνηση υποσχέθηκε από το 
περασμένο καλοκαίρι τακτικούς 
προληπτικούς ελέγχους και στις 
δύο περιπτώσεις, οι οποίοι δεν 
γίνονται. Η ευθύνη είναι μεγά
λη, αλλά ως συνήθως μετακυλί-

εταί: στους γέροντες, που δεν θα 
έπρεπε να χαλαρώνουν μετά την 
πρώτη δόση του εμβολίου, και 
στους υγειονομικούς, που «αμέ
λησαν» να εμβολιαστούν.

Αντίδραση
Οι σχετικές δηλώσεις της 

προέδρου της Εθνικής Επι
τροπής Εμβολιασμών, Μαρίας 
Θεοδωρίδου, στη χθεσινή ενη

μέρωση περί «αμέλειας» των 
υγειονομικών προκάλεσε την 
αντίδραση των εργαζομένων 
του νοσοκομείου. Ηταν, δε, ταυ
τόσημη με αυτήν που είχε κάνει 
λίγο νωρίτερα ο διοικητής της 
6ης Υγειονομικής Περιφέρειας, 
Γιάννης Καρβέλης, βγαίνοντας 
από έκτακτη σύσκεψη με τον 
υπουργό Προστασίας του Πο
λίτη, Μιχάλη Χρυσοχοΐδη, που

έσπευσε στην Πάτρα να... κατα- 
στείλει τον ιό.

«Ενα μικρό ποσοστό από τους 
υγειονομικούς που νόσησαν δεν 
έχει εμβολιαστεί. Δεν είναι όμως 
αυτό το πρόβλημα. Εδώ και 2-3 
εβδομάδες καταγράφονται κα
θημερινά θετικά κρούσματα 
στο υγειονομικό προσωπικό, το 
οποίο παραμένει στη θέση του 
λόγω των τραγικών ελλείψεων.

0 εφιάλτης επιστρέφει στη Θεσσαλονίκη με την εμφάνιση μεταλλάξεων
■Λ., Συναγερμός έπειτα από επιβεβαιωμένο κρούσμα στους κόλπους 

της Εκκλησίας · Δυσφορία του δημάρχου για τη μη πρόσκλησή του 
στη σύσκεψη της περασμένης Κυριακής μεταξύ του περιφερειάρχη και 
των δημάρχων Νεάπολης-Συκεών και Ευόσμου

► Του ΑΠ0ΕΤ0Λ0Υ ΑΥΚΕΣΑ

ΤΡΟΠΑΡΙΟ ΑΝΗΣΥΧΙΑΣ ΙΑΝΑ στη Θεσ
σαλονίκη. Ενώ το πολεοδομικό συγκρότημα 
δεν έχει ακόμη συνέλθει από τις οδυνηρές συ
νέπειες του δεύτερου κύματος της πανδημίας, 
η επιβεβαίωση κρούσματος της αφρικανικής 
μετάλλαξης του κορονοϊού διέλυσε τις όποιες 
προσδοκίες για βελτίωση τουλάχιστον του κλί
ματος.

Ο συναγερμός σχετίζεται και πάλι με τον κό
σμο της Εκκλησίας, καθώς ένα επιβεβαιωμένο 
κρούσμα της νοτιοαφρικανικής μετάλλαξης του 
ιού και ένα πιθανό αφορούν διακόνους των 
δήμων Νεάπολης-Συκεών και Κορδελιού-Ευ- 
όσμου. Μάλιστα ο διάκονος της Νεαπόλεως, 
συνεργάτης του μητροπολίτη Βαρνάβα και πα
τέρας δύο παιδιών, είχε νοσήσει με κορονοϊό 
τον περασμένο Οκτώβριο. Η επιβεβαίωση ότι 
νόσησε ξανά σήμανε συναγερμό και προχθές 
ανέβηκαν στη Θεσσαλονίκη ο Νίκος Χαρδαλιάς 
και ο Παναγιώτης Αρκουμανέας. Χθες έγινε 
γνωστό ότι ο διάκος αρνητικοποιήθηκε, ενώ 
αρνητικά είναι και τα μέλη της οικογένειάς του.

Αποτελέσματα από την ιχνηλάτηση που επι
χειρεί ο ΕΟΔΥ δεν έχουν ακόμη ανακοινωθεί, 
οπότε διακινούνται μόνο σενάρια για την προέ
λευση του στελέχους με το πλέον σοβαρό αυτό

που θέλει ο ιερέας να παρίσταται στα συσσίτια 
που γίνονται στον Ιερό Ναό Αγίων Πάντων 
στην Ξηροκρήνη. Ο 36χρονος διάκονος βρί
σκεται ούτως ή άλλως σε καραντίνα εδώ και 
δύο εβδομάδες, ενώ και η οικογένειά του δεν 
έχει παρουσιάσει κάποιο πρόβλημα.

Αρνητικός βρέθηκε χθες και το δεύτερο 
κρούσμα ο 36χρονος επίσης διάκονος που λει
τουργεί σε Ιερό Ναό στο Κορδελιό και είχε βρε
θεί θετικός στον ιό στις 7 Ιανουάριου με ήπια 
συμπτώματα και παρέμενε σε καραντίνα. Χθες 
ο ΕΟΔΥ διενήργησε rapid tests σε έξι σημεία 
στη Νεάπολη υπό τον φόβο διασποράς της νο- 
τιοαφρικανικής μετάλλαξης στην κοινότητα, 
ενώ το κλιμάκιο θα παραμείνει στον δήμο και 
σήμερα και αύριο.

Θυμίζουμε ακόμη ότι στη Χαλκιδική έχουν 
εντοπιστεί 14 κρούσματα της βρετανικής με
τάλλαξης του ιού, με αποτέλεσμα ο νομός να 
«κοκκινίσει». Κατεπείγουσα ερώτηση και αίτηση 
κατάθεσης εγγράφων προς τον υπουργό Υγεί

ας, Βασίλη Κικίλια, κατέθεσε χθες στη Βουλή η 
βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. Κυριακή Μάλαμα, 
ζητώντας όλα τα στοιχεία που οδήγησαν στην 
αιφνίδια επιβολή του σκληρού λοκντάουν στη 
Χαλκιδική.

Στο μεταξύ χθες ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης 
Κωνσταντίνος Ζέρβας έδειξε με διπλωματικό 
τρόπο τη δυσφορία του για τη μη πρόσκλησή 
του στη σύσκεψη της περασμένης Κυριακής 
-έγινε παρουσία του περιφερειάρχη και των 
δημάρχων Νεάπολης-Συκεών και Ευόσμου- 
καθώς απέστειλε επιστολή στον υφυπουργό 
Πολιτικής Προστασίας και τον πρόεδρο του 
ΕΟΔΥ και τους ζητάει συνεχή ενημέρωση και 
κατευθύνσεις για τον περιορισμό της διασπο- 
ράς. Ο δήμαρχος θυμίζει «κομψά» στους κ. 
Χαρδαλιά και Αρκουμανέα ότι υπάρχει ανησυ
χία διότι «το πολεοδομικό συγκρότημα Θεσ
σαλονίκης λογίζεται ως μία αδιαίρετη ενότητα 
χωρίς φυσικά ή διοικητικά σύνορα», ότι η πόλη 
«είναι μονοκεντρική» και επιπλέον «η αγορά,

τα σχολεία κάθε βαθμίδας και οι υπηρεσί
ες λειτουργούν από σήμερα [χθες] κανονικά 
χωρίς ιδιαίτερους περιορισμούς». Ο κ. Ζέρβας 
δηλώνει «για μία ακόμη φορά τη δέσμευση και 
επιθυμία μου να συμβάλω με όλες τις δυνάμεις 
μου στη συλλογική προσπάθεια προστασίας της 
δημόσιας υγείας» και ζητά επικαιροποιημένες 
οδηγίες/κατευθύνσεις, συνεχή επικοινωνία και 
ενημέρωση για την αποφυγή «των επιπτώσεων 
Νοεμβρίου, Δεκεμβρίου 2020 στην πόλη μας»!

Συγκέντρωση διαμαρτυρίας οργανώνει σή
μερα έξω από τα γραφεία της 3ης ΥΠΕ η ΠΟ- 
ΕΔΗΝ ως απάντηση στις υπηρεσιακές διώξεις 
του Σίμου Φωστηρόπουλου (προέδρος εργα
ζομένων Νοσοκομείου Γιαννιτσών) και της 
Ελένης Σταυρουλάκη (πρόεδρος εργαζομένων 
Νοσοκομείου Εδεσσας) σχετικά με δηλώσεις 
τους για τα προβλήματα στα νοσοκομεία τους 
κατά το δεύτερο κύμα της πανδημίας. Στο με
ταξύ, σύμφωνα με δηλώσεις του πρόεδρου της 
ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλη Γιαννάκου, ακόμη δύο νεκροί 
προστέθηκαν στους υγειονομικούς που έχασαν 
τη ζωή τους εξαιτίας της πανδημίας, ανεβάζο
ντας τον αριθμό των θανόντων στους 24. Πρό
κειται τον 60χρονο γυναικολόγο διευθυντή της 
κλινικής του Νοσοκομείου Κατερίνης και έναν 
53χρονο τραυματιοφορέα, πατέρα 4 παιδιών, 
του ψυχιατρικού τομέα του νοσοκομείου.
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ΟΙΚΟΥΣ ΕΥΓΗΡΙΑΣ, ΜΕ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΝΑ ΠΡΟΣΠΑΘΕΙ ΝΑ ΜΕΤΑΚΥΛΗΣΕΙ ΤΙΣ ΕΥΘΥΝΕΣ ΤΗΣ

τους κυβερνητικούς σχεδιασμούς

Ι
ΧΘΕΣ ο ΕΟΔΥ ανακοί
νωσε 543 νέα γνωστά 
κρούσματα σε μόλις 
# 11.351 τεστ (3.709 μορι

ακά, 7.642 αντιγόνων), 248 
διασωλπνωμένους σε ΜΕΘ 
και 33 θανάτους.

Χωρίς τακτικά επαναλαμβανόμενα 
προληπτικά τεστ στο προσωπικό 
-όχι μόνο όταν προκόψει πρόβλη
μα-, χωρίς καραντίνα στους θετι
κούς στον ιό εργαζόμενους και τις 
επαφές τους, χωρίς εκτεταμένη 
ιχνηλάτηση και με δεκαήμερη 
καθυστέρηση του αποτελέσματος 
της γονοτύπησης του ιού [σ.σ. για 
να διαπιστωθεί αν πρόκειται για 
μεταλλαγμένο στέλεχος] υπάρχει 
πλέον ανεξέλεγκτη διασπορά στο 
νοσοκομείο» λέει στην «Εφ.Συν.» ο 
Δημήτρης Ζιαζιάς, πρόεδρος της 
Ενωσης Ιατρών Αχαΐας (ΕΙΝΑ). 
«Είναι απαράδεκτη η προσπάθεια 
που γίνεται για απόσειση ευθυνών 
της κυβέρνησης. Στην αρχή έλεγαν 
”δεν φοράνε μάσκες”, στη συνέχεια 
"δεν τηρούν τα μέτρα” και τώρα 
"δεν είχαν εμβολιαστεί" προσθέτει 
και καταγγέλλει ότι το νοσοκομείο 
παραμένει εμβολιαστικό κέντρο για 
τους υπερήλικες!

Το έλλειμμα επιδημιολογικής 
ετοιμότητας στη χώρα υπερτονί
ζεται με την άφιξη των μεταλλαγ
μένων στελεχών -του Ηνωμένου 
Βασιλείου και της Νότιας Αφρι
κής- του ιού στη χώρα. «Το θέμα 
δεν είναι τι κάνει ο ιός αλλά εμείς, 
χρειάζεται να επικεντρώσουμε στις 
στρατηγικές δημόσιας υγείας, να 
εντοπίζουμε, να ιχνηλατούμε, να 
απομονώνουμε και παράλληλα να 
εργαζόμαστε πάνω σε εμβόλια δεύ
τερης και τρίτης γενιάς που μπο
ρεί να χρειαστούμε στη συνέχεια» 
έλεγε πρόσφατα για τις μεταλλάξεις 
στο Φόρουμ Δημόσιας Υγείας στη 
χώρα ο εκτελεστικός διευθυντής 
Υγειονομικών Κρίσεων του ΠΟΥ, 
Μάικ Ράιαν.

Τρίτη δόση
Ούτε στο θέμα της αποτελε- 

σματικότητας των εμβολίων που 
διαθέτουμε ήδη στη χώρα -της 
BioNTech/Pfizer και της Modema- 
συμφωνεί η κυβέρνηση με τις δι
εθνείς επιστημονικές παραδοχές. 
«Είναι λάθος να υπάρχει αυτό το 
άγχος, πρέπει να δούμε τα πράγ
ματα πιο ψύχραιμα» δήλωσε η 
Μαρία Θεοδωρίδου για το ενδεχό
μενο να χρειαστούν νέα εμβόλια ή 
τρίτη δόση από τα ήδη υπάρχοντα 
προκειμένου να αντιμετωπιστούν 
οι μεταλλάξεις του κορονοϊού και

Κάεισιόε παραμένει ο παιδικοί σταθμοί τηε Αμμούδαί στον Α γιο Νικόϋαο μετά το ν εντοπισμό 15 κρουσμάτων σε παιδιά και 5 σε εκπαιδευζικούί. 
Δεξιά, μοριακά τεστ σε παιδιά δημοτικών σχοάείωνσιον Αγιο Νικόϋαο

Αγωνία στο Λασίθι για τα κρούσματα σε παιδιά
►Του ΜΑΡΙΟΥ ΛΙΟΝΕΛΛΗ

ΑΝΗΣΥΧΙΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙ στον νομό Λασιθίου και ιδιαί
τερα στον Αγιο Νικόλαο μετά τις πληροφορίες για την 
ύπαρξη «ύποπτων» ως προς τη βρετανική μετάλλαξη 
κρουσμάτων μεταξύ των νέων μολύνσεων που έχουν 
καταγραφεί την τελευταία εβδομάδα. Σύμφωνα με πλη
ροφορίες της «Εφ.Συν.», από τα συνολικά 56 κρούσματα 
που έχουν εντοπιστεί από την περασμένη Τρίτη, σχεδόν 
τα μισά εμφανίζουν υψηλές τιμές με βάση τα δεδομένα 
των εργαστηρίων αναφοράς, που τα καθιστούν πιθανά 
να σχετίζονται και με τη βρετανική μετάλλαξη. Οριστικές 
απαντήσεις αναμένονται από το Ελληνικό Κέντρο Γονιδι- 
ωματικής του Ιδρύματος Ιατροβιολογικών Ερευνών της 
Ακαδημίας Αθηνών (ΙΙΒΕΑΑ), με τις πρώτες απαντήσεις 
να φτάνουν πιθανώς και σήμερα.

Η ενδεχόμενη ύπαρξη στελεχών της βρετανικής 
μετάλλαξης είναι και ο πιθανότερος λόγος για το αιφ
νιδιαστικό «κοκκίνισμα» του νομού Λασιθίου, το οποίο 
ανακοινώθηκε αργά το απόγευμα της Κυριακής και ενώ 
την Παρασκευή στην επίσημη ενημέρωση από τον Νίκο 
Χαρδαλιά για την Κρήτη είχε υπάρξει μόνο μια σχετική 
σύσταση προς τους κατοίκους να είναι προσεκτικοί λό-

*
Πληροφορίες για 
«ύποπτα» δείγματα 
σε σχέση με τπ 
βρετανική μετάλλαξη · 
Αναμένονται απαντήσεις 
από τα εργαστήρια 
της Αθήνας · Την 
Κυριακή και τη Δευτέρα 
πραγματοποιήθηκαν 
μοριακά τεστ από κινητή 
μονάδα του ΕΟΔΥ 
στα παιδιά και τους 
εκπαιδευτικούς των 
σχολείων όπου έχουν 
εντοπιστεί τα κρούσματα

γω των ήδη αυξημένων κρουσμάτων της μετάλλαξης 
(έχουν εντοπιστεί ήδη 13 στο νησί). Ωστόσο, από χθες 
ολόκληρος ο νομός τέθηκε σε κατάσταση αυξημένου 
κινδύνου χωρίς να αυξηθούν σημαντικά ο αριθμός των 
νέων κρουσμάτων μέσα στο Σαββατοκύριακο.

Το ιδιαίτερα ανησυχητικό στην περίπτωση του Αγί
ου Νικολάου είναι η ανεύρεση πολλών κρουσμάτων σε 
μικρά παιδιά. Συγκεκριμένα, 15 κρούσματα έχουν ανευ- 
ρεθεί σε βρέφη του παιδικού σταθμού Αμμούδας (και 5 
σε εκπαιδευτικούς), ενώ κρούσματα σε παιδιά έχουν 
εντοπιστεί και σε τέσσερα τμήματα δημοτικών σχολείων 
και σε ένα τμήμα νηπιαγωγείου.

Την Κυριακή και τη Δευτέρα πραγματοποιήθηκαν μο
ριακά τεστ από κινητή μονάδα του ΕΟΔΥ στα παιδιά και 
τους εκπαιδευτικούς των σχολείων όπου έχουν εντοπι
στεί τα κρούσματα, ενώ σήμερα θα πραγματοποιηθούν 
τεστ με τη μέθοδο drive-through στον χώρο έξω από 
το Νοσοκομείο Αγίου Νικολάου. Σε δήλωσή του στην 
«Εφ.Συν.» ο δήμαρχος Αγίου Νικολάου Αντώνης Ζερβός 
συνέστησε στους πολίτες ψυχραιμία και τήρηση των 
μέτρων ασφαλείας, αφήνοντας όμως αιχμές και για το 
επίπεδο της επίσημης ενημέρωσης από τις υγειονομικές 
αρχές για την πραγματική κατάσταση στην περιοχή.

πρόσθεσε πως δεν θα πρέπει να 
«κάνουμε σενάρια για μεταβολές 
εμβολίων, χωρίς επιστημονική 
τεκμηρίωση, γιατί κάτι τέτοιο 
υποδηλώνει αποτυχία του εμβο
λιασμού».

Την ίδια ώρα η διευθύντρια 
εμβολιασμών του Παγκόσμιου 
Οργανισμού Υγείας, Kate O’Brien, 
ανακοίνωσε ότι «είναι πολύ νωρίς 
για να έχουμε καθαρή πληροφο
ρία αν τα αναδυόμενα στελέχη θα 
έχουν επίδραση σε κάποιο από 
τα διαθέσιμα εμβόλια», «είναι σε 
εξέλιξη η πληροφόρηση και υπάρ
χουν μια σειρά τρόποι που μπορεί 
να γίνουν οι αξιολογήσεις για να 
κατανοήσουμε αν τα εμβόλια είναι 
λιγότερο αποτελεσματικά κατά των 
στελεχών». Αλλά και η νέα διευθύ
ντρια του αμερικανικού Κέντρου 
Υγείας και Πρόληψης Νοσημά
των (CDC), δρ Rochelle Walensky, 
δήλωσε ότι ενώ πιστεύει ότι τα

εμβόλια θα δουλέψουν κατά των 
μεταλλαγμένων στελεχών, μπορεί 
να μην καταλήξουν όσο αποτελε
σματικά ήταν στις κλινικές δοκι
μές. Ηδη, δε, είναι γνωστό από τα 
προκαταρκτικά αποτελέσματα με
λετών των εμβολίων των Novavax 
και Johnson ^Johnson -που ανα
μένεται να αδειοδοτηθούν- ότι εί
ναι λιγότερο αποτελεσματικά στο 
νοτιοαφρικανικό στέλεχος.

Ελλιπή στοιχεία
Εν τω μεταξύ για το εμβόλιο 

της AstraZeneca θα ανακοινωθεί 
τις επόμενες μέρες ο πληθυσμός 
στον οποίο θα γίνεται, καθώς τα 
στοιχεία για τους μεγαλύτερους σε 
ηλικία είναι ελλιπή παραδέχτηκε η 
κ. Θεοδωρίδου. «Προκειμένου να 
ανταλλάξουν απόψεις» και «να δια
μορφώσουν την τελική τοποθέτησή 
τους για την εφαρμογή του εμβο
λίου ή μη στις μεγαλύτερες ηλικί

ες» συνεδρίασαν χθες οι εθνικές 
επιτροπές των εμβολιασμών της 
Ευρώπης.

Οσο για την πορεία του εμβο
λιασμού, η χώρα παρέλαβε τον Ια
νουάριο το 73% των δόσεων που 
είχε προγραμματίσει στον δεύτερο, 
αναπροσαρμοσμένο προς τα κάτω, 
σχεδίασμά - ο πρώτος του κ. Κικίλια 
τον περασμένο Νοέμβριο μιλούσε 
για 2 εκατ. και πλέον εμβολιασμούς 
μηνιαίως. Από 427.050 δόσεις της 
BioNTech/Pfizer, που είχε ανακοι
νώσει ο γ.γ. του υπουργείου Υγείας, 
Μάριος Θεμιστοκλέους, παραλά
βαμε 326.610. Θυμίζουμε όμως 
ότι από τις 20 Ιανουάριου υπο
λογίζεται και έκτη δόση από κάθε 
φιαλίδιο, ενώ αρχικά χορηγούνταν 
πέντε, πράγμα που σημαίνει ότι 
παραλάβαμε ουσιαστικά ακόμα 
λιγότερες δόσεις. Σήμερα παραλή- 
φθηκαν επιπλέον 90.000 δόσεις και 
ο προγραμματισμός μέχρι το τέλος

του μήνα είναι 326.700 και μέχρι το 
τέλος Μαρτίου συνολικά 1.415.000. 
Από τη Modema έχουμε παραλά- 
βει μόνο 8.000 δόσεις, που μετα
φράζεται σε 40% των δόσεων που 
περιμέναμε τον Ιανουάριο (20.000 
δόσεις), ενώ περιμένουμε 115.000 
τον Φεβρουάριο και 105.000 τον 
Μάρτιο, δηλαδή 240.000 δόσεις 
για το πρώτο τρίμηνο.

Ο γ.γ. του υπουργείου Υγείας 
πρόσθεσε ακόμα ότι το ποσοστό 
εμβολιαστικής κάλυψης στη χώρα 
με 290.000 εμβολιασμούς είναι 
2,75%, ότι για τις ανάγκες των εμ
βολιασμών, το βάρος των οποίων 
επωμίζονται ως επί το πλείστον τα 
νοσοκομεία της χώρας, θα προσλη- 
φθούν 1.000 επικουρικοί υγειονο
μικοί, ενώ μέχρι το τέλος Μαρτίου 
«θα μπορούμε να έχουμε εμβολιά
σει ολόκληρη την ηλικιακή ομάδα 
από 70 έως 75 ετών αλλά και τα 
άτομα πολύ υψηλού κινδύνου».
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:

2051.35
cm²

Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΑΙ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ
ΑΝΟΤΑΤΟ ΗΑΙΚΙΑΚΟ 
ΟΡΙΟ ΓΙΑ ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ 
ΤΗΣ ASTRAZENECA
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ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ «ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ»

Ζηιείιαι εναλλακτικό 
σχέδιο (os ανιίδοιο 
σιην πανδημία
Πυρετός συνεδριάσεων 
ίων μελών
ins Εθνικής Επιτροπής 
Εμβολιασμών 
με aviioioixous 
επιστημονικούς 
φορείς ins ΕΕ μετά 
ίο γερμανικό «μπλόκο» 
σιο εμβόλιο 
ins AstraZeneca 
για τους πολίιες 
άνω των 65 ετών

Εύλογα ερωτήματα 
δημιουργουνται 
σχετικά με την 

αποτελεσματικότατα 
των εμβολίων έναντι των 

μεταλλαγμένων 
στελεχών του κορωνοϊού

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΙΤΑΝΙΔΗ

Τ
ο επιστημονικό «μπλόκο» της 
Γερμανίας στο εμβόλιο της 
AstraZeneca για τους πολίτες 
65 ετών και άνω και η πρόθεση και 

άλλων ευρωπαϊκών χώρών να υιοθε
τήσουν αντίστοιχες οδηγίες, αναμέ
νεται να δημιουργήσουν ανατροπές 
(και) στην εκστρατεία «Ελευθερία». 
Υπό τις εξελίξεις αυτές οι υπεύθυνοι 
του προγράμματος αναζητούν ένα 
«plan b» που θα λειτουργήσει ως 
αντίδοτο στην πανδημία έως ότου 
απαντηθούν κρίσιμα ερωτήματα. 
Τα μέλη της Εθνικής Επιτροπής 
Εμβολιασμών βρίσκονται σε πυρε
τό συνεδριάσεων με αντίστοιχους 
επιστημονικούς φορείς της ΕΕ συζη
τώντας διεξοδικά τα δεδομένα από 
τις κλινικές μελέτες, ενώ για σήμερα 
έχει προγραμματιστεί τηλεδιάσκεψη 
και με εκπροσώπους της εταιρείας.

Σε κάθε περίπτωση η χαμηλό
τερη επίδοση του εμβολίου της 
Astra2',eneca - συγκριτικά με την 
αποτελεσματικότητα που προσφέ
ρουν οι διπλές δόσεις των Pfizer/ 
BioNTech και Modema - και η απου
σία δεδομένων για την ανοσολογική 
απόκριση στις μεγαλύτερες ηλικίες 
προβληματίζουν έλληνες επιστή
μονες και μέλη της Επιτροπής, που 
διερευνούν εξονυχιστικά τα στοιχεία 
αλλά και τις εισηγήσεις συναδέλφων 
τους με γνώμονα πάντα την οχύρωση 
των πιο ευάλωτων. Οπως, ωστόσο, 
επεσήμαναν καλά πληροφορημένες 
πηγές στα «ΝΕΑ», στην περίπτωση

που οι περισσότερες χώρες της ΕΕ 
ακολουθήσουν και επισήμως το πα
ράδειγμα της Γερμανίας, τότε στην 
πράξη ο δρόμος είναι... προκαθο
ρισμένος και για την Ελλάδα καθώς 
ούτως ή άλλως θα κλονιστεί η εμπι
στοσύνη των ηλικιωμένων πολιτών.

Παρ’ όλα αυτά, επιστήμονες και 
στελέχη του υπουργείου Υγείας 
υποστηρίζουν ότι το εμβόλιο της 
AstraZeneca παραμένει ένα ισχυρό 
όπλο έναντι της πανδημίας, αφενός 
εξαιτίας της υψηλής αποτελεσμα- 
τικότητάς του - που φτάνει το 82% 
μετά τη δεύτερη δόση - και αφετέρου 
της ευκολίας στην αποθήκευση και 
διαχείρισή του. Το ερώτημα, όμως, | 
που αίφνης τίθεται είναι ποιοι πολί- | 
τες θα εμβολιαστούν με τις 952.000 § 
δόσεις που αναμένονται να περά- i 
σουν τα σύνορα της χώρας τμηματι- = 
κά έως τα τέλη Μαρτίου. Και παρότι 
η προφανής απάντηση θα ήταν η 
αμέσως επόμενη κατηγορία με βάση 
τη σχετική προτεραιοποίηση, δηλα
δή άτομα που ανήκουν σε ευπαθείς 
ομάδες (π.χ. ασθενείς με σακχαρώδη 
διαβήτη ή καρδιαγγειακά νοσήματα), 
στην πράξη το πρόβλημα είναι πιο 
περίπλοκο.

Και αυτό διότι, σύμφωνα με τις 
ίδιες πηγές, από τα δεδομένα των 
κλινικών μελετών δεν προκύπτουν 
σαφείς αποδείξεις για τη δράση του 
εμβολίου σε ασθενείς με χρόνια νο
σήματα. Συνεπώς, εξετάζεται το εν
δεχόμενο το εμβόλιο της AstraZeneca 
να χρησιμοποιηθεί (τουλάχιστον 
σε πρώτη φάση) ως ασπίδα για τον
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γενικό πληθυσμό, γεγονός που ανα
τρέπει την ιεράρχηση των ομάδων 
που θα εμβολιάζονταν. Ετσι, για 
παράδειγμα, τις κρίσιμες επόμενες 
εβδομάδες οι δόσεις της AstraZeneca 
πιθανόν να κατευθυνθούν για τον 
εμβολιασμό των Σωμάτων Ασφαλεί
ας, των εργαζόμενων στον τουρισμό 
ή σε νεότερους χωρίς υποκείμενα 
νοσήματα.

ΣΤΗΝ ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ του Ευρω
παϊκού Οργανισμού Φαρμάκων 
που έδωσε μόλις την περασμένη 
Παρασκευή το «πράσινο φως» για 
την κυκλοφορία του εμβολίου της

Οξφόρδης επισημαίνεται ότι «οι πε
ρισσότεροι από τους συμμετέχοντες 
σε αυτές τις μελέτες ήταν μεταξύ 18 
και 55 ετών. Δεν υπάρχουν αρκετά 
αποτελέσματα για μεγαλύτερους 
εθελοντές για να παράσχουν πο
σοστό για το πόσο καλά αποδίδει 
το εμβόλιο σε αυτές τις ηλικιακές 
ομάδες». Επιπρόσθετα, υπογραμ
μίζεται ότι αναμένεται πάντως να 
προσφέρει προστασία «δεδομένης 
της ανοσολογικής απόκρισης που 
έχει παρατηρηθεί σε αυτές τις ηλικι- 
ακές ομάδες, και βάσει της εμπειρίας 
από άλλα εμβόλια». Αντίστοιχα, όπως 
επεσήμανε χθες και η πρόεδρος της

Αξιωματούχοβ Υγείαβ επιδεικνύει μία δόση από το εμβόλιο 
tns AstraZeneca σε νοσοκομείο του Κολόμπο στη Σρι Λάνκα

Τα εμβόλια δεν λειτουργούν αυτόματα
ΤΗΣ ΝΑΤΑΣΑΣ ΜΠΑΣΤΕΑ

Π
ολλά ερωτήματα έχουν προ- 
κληθεί στη διεθνή κοινότη
τα για την ανοσία εκείνων 
που έχουν κάνει εμβόλιο. Εχουν κα

ταγράφει' ήδη αρκετές περιπτώσεις 
από άτομα που βρέθηκαν θετικά 
στον κορωνοϊό παρότι είχαν ήδη 
λάβει μία ή δύο δόσεις του εμβολίου 
για Covid-19.

Στις ΗΠΑ, όπως γράφουν οι New 
York Times, αυτό συνέβη με τρεις 
βουλευτές του Δημοκρατικού Κόμ
ματος, τον Αντριάνο Εσπάιλατ, τον

Στίβεν Λιντς και τη Λόρι Τράαν αλλά 
και με άλλους, όπως ο προπονητής 
της Εθνικής Ελλάδος στο μπάσκετ 
που θα διεκδικήσει την πρόκριση 
για τους Ολυμπιακούς του Τόκιο 
και πρώην προπονητής του Πανα
θηναϊκού Ρικ Πιτίνο καθώς και μια 
νοσηλεύτρια στην Καλιφόρνια.

Πώς μπορεί, λοιπόν, να συμβεί 
κάτι τέτοιο; Οι ειδικοί θεωρούν 
πως τέτοιες περιπτώσεις δεν απο
τελούν έκπληξη και δεν δείχνουν 
ότι υπάρχει κάποιο πρόβλημα με 
τα εμβόλια ή με τον τρόπο με τον 
οποίο γίνονται. Τα εμβόλια, όμως,

δεν λειτουργούν αυτόματα. Χρειά
ζονται κάποιες εβδομάδες ώστε να 
δημιουργηθεί στο σώμα η ανοσία 
έπειτα από τη λήψη μιας δόσης. 
Ακόμα και μετά τη δεύτερη δόση 
χρειάζεται λίγος χρόνος για πλή
ρη αποτελεσματικότητα. Επίσης 
τα εμβόλια δεν δρουν αναδρομικά. 
Δηλαδή μπορεί κάποιος να έχει μο- 
λυνθεί και να μην το γνωρίζει όταν 
κάνει το εμβόλιο - ακόμα και εάν 
πρόσφατα είχε κάνει τεστ που βγήκε 
αρνητικό. Αυτή η μόλυνση μπορεί να
συνεχίσε! να αναπτύσσεται αφότου
λαβει κάποιος μια δόση αλλά πριν
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ANYONE CAN SPREAD IT.
STICK TO THE RULES TO 

STOP THE SPREAD.

Εθνικής Επιτροπής Εμβολιασμών 
Μαρία Θεοδωρίδου, σε βραχύ χρονι
κό διάστημα θα υπάρξουν επαρκείς 
πληροφορίες από τα αποτελέσματα 
μελέτης που διενεργείται στις ΕΙΠΑ 
σε 7.000 εθελοντές μεγαλύτερης ηλι
κίας αλλά και δεδομένα από τους 
εμβολιασμούς στη Μεγάλη Βρετανία.

Εν τω μεταξύ, εύλογα ερωτήμα
τα δημιουργούνται σχετικά με την 
αποτελεσματικότητα των εμβολίων 
έναντι των μεταλλαγμένων στελεχών 
του κορωνοϊού. Ομως, πρόσφατα 
δεδομένα από σχετική μελέτη που 
διεξήχθη από ερευνητές του Πανε
πιστημίου Rockefeller είναι καθη-

συχαστικά. Ειδικότερα, έπειτα από 
ανασκόπηση των νέων στοιχείων οι 
καθηγητές της Ιατρικής Σχολής του 
ΕΚΠΑ, Δημήτρης Παρασκευής και 
Θάνος Δημόπουλος, σημειώνουν συ
μπερασματικά ότι «δεν αναμένουμε 
ουσιαστικό πρόβλημα από τη χρήση 
των εμβολίων που χρησιμοποιούν 
τεχνολογία mRNA για την πρόληψη 
νόσησης από μεταλλαγμένα στελέ
χη του Ηνωμένου Βασιλείου ή της 
Νότιας Αφρικής. Ειδικά για αυτά τα 
μεταλλαγμένα στελέχη είναι απα
ραίτητη η χορήγηση και των δύο 
δόσεων εμβολίου mRNA στα προ- 
βλεπόμενα χρονικά διαστήματα».

«Κορωνοϊόβ:
Κάντε σαν να 
τον έχετε.
Ο καθέναβ μπορεί 
να τον διασπείρει, 
Ακολουθήστε 
tous κανόνεβ και 
σταματήστε τη 
διασπορά». Αφίσα 
Tns κυβέρνησηβ 
και του Βρετανικού 
ΕΣΥ στο Λονδίνο

ουιε... αναδρομικά
αποκτήσει πλήρη προστασία, και 
έτσι αργότερα να φανεί θετικός για 
τον κορωνοϊό στο τεστ.

Τα εμβόλια προλαμβάνουν την 
ασθένεια, αλλά ίσως όχι τη μόλυνση. 
Τα εμβόλια για Covid-19 παίρνουν 
άδεια κυκλοφορίας βάσει του πόσο 
καλά προστατεύουν το άτομο από το 
να ασθενήσει, να χρειασθεί νοση
λεία και να πεθάνει. Οι επιστήμονες 
δεν γνωρίζουν ακόμα πόσο αποτε
λεσματικά είναι στο να προστατεύ
σουν κάποιον από το να κολλήσει 
κορωνοϊό ή από το να εμποδίσουν 
να το μεταδώσει κάποιος σε κάποιον

άλλον. Γι’ αυτό, άλλωστε, οι ειδι
κοί προτρέπουν ακόμα και όσους 
έχουν εμβολιασθεί να συνεχίσουν 
να φορούν μάσκες και να τηρούν 
τις κοινωνικές αποστάσεις.

Υπάρχει τέλος και μια άλλη πι
θανότητα. Ακόμα και τα καλύτερα 
εμβόλια δεν είναι τέλεια. Τα πο
σοστά αποτελεσματικότητας των 
εμβολίων της Prizer-BioNTech και 
της Moderna είναι εξαιρετικά υψη
λά, αλλά δεν είναι 100%. Με τον ιό 
ακόμα να εξαπλώνεται, κάποια από 
τα εμβολιασμένα άτομα είναι βέβαιο 
ότι θα μολυνθούν εκ νέου.

Οι επιστήμονες 
δεν γνωρίζουν 
ακόμα πόσο 
αποτελεσματικά 
είναι στο να 
προστατεύσουν 
κάποιον από 
το να κολλήσει 
κορωνοϊό 
ή από το 
να εμποδίσουν 
να το μεταδώσει 
κάποιος σε 
κάποιον άλλον

Η άλλη όψη
ΓΙΑ ΠΟΙΑ ΕΥΡΩΠΗ, ΡΕ ΓΑΜΩΤΟ;
Η πρόεδρος της Κομισιόν Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν κουβαλάει 
ένα πομπώδες και αρχοντικό όνομα. Δυστυχώς, δεν συνάδει 
με τις δυνατότητάς της, όπως αποδείχθηκε στη διαχείριση της 
πανδημικής κρίσης και, κυρίως, στο μέτωπο των εμβολιασμών. 
Θα μπορούσαμε, βεβαίως, να την αγνοήσουμε, καθώς και να 
παραβλάψουμε το γεγονός ότι αποτελεί προσωπική επιλογή της 
Ανγκελα Μέρκελ, την οποία στήριξε ενθέρμως και ο Εμανουέλ 
Μακράν. Θα το κάναμε όντως, εάν κατά τα άλλα η ΕΕ δούλευε 
ρολόι και ανταποκρινόταν στις ανάγκες των 450 εκατομμυρίων 
πολιτών της, μιας και σήμερα αυτό έχει σημασία. Η Ευρώπη, όμως, 
τα έχει κάνει θάλασσα και δρα μάλλον πανικόβλητη παρά συντονι
σμένα. Οι εταίροι φροντίζουν πρωτίστως την πάρτη τους. Πιάστηκε 
«κορόιδο» τόσο από Αμερικανούς και Βρετανούς όσο και από τις 
φαρμακευτικές εταιρείες. Δεν είχε και δεν έχει ενιαία γραμμή για 
τα περιοριστικά μέτρα. Τα μέλη της τσακώνονται ακόμη και τώρα 
για το Ταμείο Ανάκαμψης. Και ζήσαμε καλά κι αυτοί καλύτερα.

ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ

Εργαζόμενη 
στον τομέα 
τηε Υγείαε 
παίρνει 
δείγμα από 
πολίτη στο 
πλαίσιο των 
δωρεάν 
rapid test για 
τον κορωνοϊό 
από τον 
ΕΟΔΥ 
στον Δήμο 
Ζωγράφου, 
στην Αττική

Κάθε χώρα βάζει και 
διαφορετικό όριο nXiKias!
ΚΑΤΙ ΤΡΕΧΕΙ με το εμβόλιο της 
AstraZeneca. Γιατί πώς αλλιώς εξηγεί
ται τρεις διαφορετικές χώρες να βάζουν 
διαφορετικό ηλικιακό όριο για τη λήψη 
του; Η αρχή έγινε από τη Γερμανία. Την 
περασμένη εβδομάδα, η γερμανική επι
τροπή για τους εμβολιασμούς ανέφερε 
ότι το εμβόλιο της AstraZeneca κατά της 
Covid-19 θα πρέπει να χορηγείται μόνο 
σε ανθρώπους κάτω των 65 ετών, διότι 
«τα διαθέσιμα από την εταιρεία δεδομένα 
είναι αυτή τη στιγμή ανεπαρκή ώστε να 
εκτιμηθεί η αποτελεσματικότητα του 
εμβολίου σε άτομα άνω των 65 ετών».

Την Παρασκευή, ο πρόεδρος της Γαλλί
ας δήλωσε ότι το εμβόλιο της AstraZeneca 
φαίνεται «ημι-αποτελεσματικό σε άτομα 
άνω των 65, κάποιοι λένε και άνω των 
60 ετών». Σύμφωνα με πηγές, η Γαλλία 
εξετάζει την πιθανότητα να ορίσει ένα 
ανώτατο όριο ηλικίας για τα άτομα που 
θα κάνουν το εμβόλιο αυτό. Στις δηλώσεις 
Μακρόν αντέδρασε χθες ο Τζον Μπελ, 
καθηγητής Ιατρικής στο Πανεπιστήμιο 
της Οξφόρδης, το οποίο συνεργάστηκε με 
την εταιρεία για το συγκεκριμένο εμβό

λιο. «Δεν είμαι σίγουρος γιατί το λέει αυτό 
ο Μακρόν», είπε ο Μπελ μιλώντας στο 
BBC. «Υποπτεύομαι ότι έχει να κάνει με 
τη διαχείριση της ζήτησης. Εάν δεν έχεις 
το εμβόλιο, το καλύτερο που μπορείς να 
κάνεις είναι να περιορίσεις τη ζήτηση».

Το Σάββατο, η Ιταλική Υπηρεσία Φαρ
μάκων ενέκρινε το εμβόλιο της συγκε-^ 
κριμένης εταιρείας, όμως συνέστησε τα 
άτομα άνω των 55 ετών να κάνουν άλλα 
διαθέσιμα εμβόλια. Μία ημέρα αφότου η 
ΕΕ έδωσε το πράσινο φως στο εμβόλιο 
της AstraZeneca, η AIFA έδωσε και τη δική 
της έγκριση, σημείωσε όμως ότι υπάρχει 
«ένα επίπεδο αβεβαιότητας» όσον αφορά 
την αποτελεσματικότητα του εμβολίου 
σε άτομα άνω των 55 ετών, επειδή αυτή 
η ηλικιακή ομάδα «δεν εκπροσωπείται 
επαρκώς» στις δοκιμές που έγιναν. Για 
την καλύτερη δυνατή χρήση του εμβο-* 
λίου, η Υπηρεσία προτείνει «μέχρι να 
συγκεντρωθούν περαιτέρω στοιχεία, 
να κάνουν το εμβόλιο της AstraZeneca 
πολίτες ηλικίας μεταξύ 18 και 55 ετών, 
για τους οποίους υπάρχουν πολύ ισχυρά * 
δεδομένα».
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1  Χωρίς καμιά ουσιαστική προστασία ο λαός
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,9-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

5587.89
cm²

Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΕΓΑΛΕΣ ΚΥΒΕΡΝΗΤΙΚΕΣ ΕΥΘΥΝΕΣ ΓΙΑ ΤΗ ΑΙΑΣΠΟΡΑ ΤΟΥ ΚΟΡΟΝΟΙΟΥ

Χωρίς καμιά ουσιαστική 
προστασία ο λαός···

Στην αναμονή ενός τρίτου κύματος πανδημίας
✓ Στην εμφάνιση επικίνδυνων μεταλλάξεων του ιού
✓ Στον εκτροχιασμό της διαδικασίας εμβολιασμού, 

εξαιτίας της πολιτικής της ΕΕ και
των ανταγωνισμών των φαρμακοβιομηχανιών

ΚΚΕ: Η κυβέρνηση να πάρει τώρα τα άμε
σα μέτρα που αρνείται εδώ και έναν χρόνο:
• Πραγματική θωράκιση του δημόσιου συ

στήματος Υγείας
• Μέτρα πρόληψης και μαζικά τεστ με έμ

φαση στους χώρους δουλειάς, στα Μέ
σα Μαζικής Μεταφοράς, στα σχολεία, 
στους άλλους χώρους υπερμετάδοσης 

• Πρόσβαση σε όλα τα διαθέσιμα ασφα
λή και αποτελεσματικά εμβόλια
........... .......... ... 1 ΣΕΛ. 9 - 13

ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΣ ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΟΝΟΪΟ

Υποταγμένος στα κέρδη και τους 
ανταγωνισμούς ομίλων και κρατών
Ερώτηση της Ευρωκοινοβουλευτικής 
Ομάδας του ΚΚΕ στην Κομισιόν 
για την αξιοποίηση κάθε ασφαλούς 
και αποτελεσματικού εμβολίου

ΣΕΛ. 11
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ΚΟ ΑΤΤΙΚΗΣ ΤΟΥ ΚΚΕ

Η κυβέρνηση φέρει ακέραια 
την ευθύνη για τη διασπορά 
του κορονοϊού στην Αττική

ΧΑΛΚΙΔΑ - ΛΑΣΙΘΙ

Η εκτόξευση 
των κρουσμάτων 
έχει την υπογραφή 
της κυβέρνησης

Εδώ και τώρα μέτρα για την προστασία του λαού!

Ν
α πορθούν άμεσα μέτρα για την 
προστασία του λαού απαιτεί η 
Κομματική Οργάνωση Αττικής 
του ΚΚΕ, σε ανακοίνωσή της με 
αφορμή τα νέα περιοριστικά μέτρα, υ
πογραμμίζοντας ότι η κυβέρνηση φέ

ρει ακέραια την ευθύνη για τη διασπο- 
ρά του κορονοϊού στο Λεκανοπέδιο.

Ακολουθεί ολόκληρη η ανακοίνωση 
της Κομματικής Οργάνωσης.

Τα νέα περιοριστικά μέτρα στην 
Αττική, που αποφάσισε η κυβέρνη
ση, είναι αποτέλεσμα της δικής της 
επικίνδυνης πολιτικής, απ’ τη στιγ
μή που δεν πήρε κανένα ουσιαστι
κό μέτρο για την αντιμετώπιση της 
διασποράς της πανδημίας και για 
την προστασία της υγείας του λα
ού. Δεν είναι «κεραυνός εν αιθρία».

Ολο το προηγούμενο διάστημα σωματεία υ
γειονομικών, αλλά και εργατικά σωματεία, τό
νιζαν την ανάγκη και διεκδίκησαν άμεσα και 
δραστικά μέτρα για την αντιμετώπιση της διά
δοσης του ιού. Η κυβέρνηση όχι μόνο δεν πή
ρε τέτοια μέτρα, αλλά - σταθερά προσηλω
μένη - στην εγκληματική λογική κόστους - ο
φέλους διαμορφώνει τις συνθήκες για να παί
ζουμε καθημερινά τη ζωή μας «κορόνα - γράμ
ματα». Η κυβέρνηση ενοχοποιεί τώρα τις «ου
ρές» στα καταστήματα, που η ίδια άνοιξε, αυ
ξάνοντας την κινητικότητα, χωρίς να πάρει ταυ
τόχρονα κανένα μέτρο προστασίας για την α
σφαλή μετακίνηση στα Μέσα Μαζικής Μετα
φοράς. Ανοιξε τα σχολεία, μέσα στο καταχεί
μωνο, με χειρότερους όρους από αυτούς που 
τα έκλεισε τον Νοέμβριο.

Η αυστηρότητα της κυβέρνησης σταματάει 
έξω από τους μεγάλους χώρους δουλειάς και 
τις επιχειρήσεις όπου η κατάσταση είναι ανε
ξέλεγκτη. Τώρα πια καμιά «ατομική ευθύνη» 
δεν τη σώζει.

Ο αποπροσανατολισμός της 
κυβέρνησης δεν θα περάσει!

Ο λαός της Αττικής γνωρίζει πολύ καλά α
πό την ίδια του την πείρα ότι παρά τα επικοι- 
νωνιακά τερτίπια, η κατάσταση είναι αποτέ
λεσμα των κυβερνητικών πολιτικών επιλογών:
• Η κυβέρνηση, ακόμα και τώρα που είμα
στε στο «κόκκινο», δεν επιτάσσει τον ιδιωτι
κό τομέα Υγείας, και όταν λέμε επίταξη, δεν 
εννοούμε φυσικά το «τάισμα» με ζεστό χρήμα 
στους κλινικάρχες.
• Η κυβέρνηση δεν ενισχύει αποφασιστικά το 
δημόσιο σύστημα Υγείας, με προσλήψεις υ
γειονομικού προσωπικού στα νοσοκομεία. Α
ντί να προχωρήσει σε ουσιαστική αναβάθμι
ση της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας, την 
απαξιώνει ακόμα περισσότερο. Την ίδια στιγ
μή η μετατροπή των νοσοκομείων σε νοσοκο
μεία «μίας νόσου» έχει δραματικές συνέπειες 
για την αντιμετώπιση των λοιπών σοβαρών α
σθενειών (όπως ο καρκίνος κ.ά.), με ό,τι αυτό 
συνεπάγεται για την υγεία του πληθυσμού στο 
Λεκανοπέδιο και όλη τη χώρα.
• Η κυβέρνηση εμφανίζει ως μοναδική ελπίδα 
τον εμβολιασμό - που φυσικά πρέπει να γίνει 
μαζικά και με ασφάλεια - όμως την ίδια στιγμή 
δεν παίρνει κανένα ουσιαστικό μέτρο για την 
οργάνωσή του στις υποδομές που απαιτού
νται. Αντίθετα φορτώνει ένα ακόμα καθήκον 
στα ήδη υπερκορεσμένα νοσοκομεία. Καταρ
γεί δομές των ανεπαρκέστατων Κέντρων Υγεί
ας στην Αττική, μετατρέποντάς τα σε εμβολι

αστικά κέντρα και ακυρώνοντας χιλιάδες ρα
ντεβού, όπως στην Ηλιούπολη, στη Φιλαδέλ
φεια - Χαλκηδόνα κ.α., με την κατάσταση να 
γενικεύεται σε όλη την Αττική.
• Η κυβέρνηση δεν παίρνει μέτρα για την α
ποσυμφόρηση στα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς 
που - ειδικά τις ώρες αιχμής - είναι πραγμα
τικά «υγειονομικές βόμβες». Η κατάσταση για 
όσους μετακινούνται με τις γραμμές του Μέ
τρο και τις λεωφορειακές γραμμές, ειδικά αυ
τές που καλύπτουν μεγάλες αποστάσεις, εί
ναι εκρηκτική.
• Η κυβέρνηση δεν στελεχώνει τις αρμόδιες 
κρατικές ελεγκτικές υπηρεσίες, έτσι ώστε να 
διενεργούνται συνεχώς έλεγχοι στους μεγά
λους χώρους δουλειάς, στη βιομηχανία, στα με
γάλα εμπορικά καταστήματα κ.α. για τη λήψη 
και τήρηση όλων των αναγκαίων μέτρων προ
στασίας των εργαζομένων, αλλά και αυτών που 
πρέπει να ληφθούν σε περιπτώσεις επιβεβαι
ωμένων κρουσμάτων.

Είναι άραγε τυχαίο ότι το τοπικό lockdown 
στην Αττική αφορούσε την περιοχή της Δυτι
κής Αττικής και γειτονικούς εργατικούς δή
μους, όπου όλοι γνωρίζουν ότι λειτουργούν 
βιομηχανίες και άλλοι μαζικοί χώροι δουλειάς, 
όπου δεν διασφαλίζονται οι αναγκαίοι όροι α
σφάλειας των εργαζομένων σε συνθήκες παν
δημίας και συνεπώς, αντικειμενικά, δημιουρ- 
γείται το έδαφος για τη διασπορά του ιού και 
τη μεταφορά του στα λαϊκά σπίτια;

Οχι μόνο δεν είναι τυχαίο, αλλά για το ζήτη
μα αυτό δεν ακούμε κουβέντα από την κυβέρ
νηση και το μόνο που βλέπουμε είναι τα «πρω
τόκολλα κερδοφορίας».

Οσο περνάνε οι μέρες, τόσο πιο άβολο γίνε
ται για την κυβέρνηση το ζήτημα με τις καθυ
στερήσεις στην παράδοση των εμβολίων. Ολες 
οι κυβερνήσεις της Ευρωπαϊκής Ενωσης καλ
λιεργούσαν κάλπικες ελπίδες ότι «τελειώσαν 
με την πανδημία», χάρη στην «ευρωπαϊκή αλ
ληλεγγύη». Πίσω από εκεί προσπάθησε και η 
ελληνική κυβέρνηση να κρύψει τη γύμνια του 
δημόσιου συστήματος Υγείας. Αυτή είναι η α- 
ποκρουστική εικόνα του σάπιου συστήματος 
που στηρίζουν ΝΔ, ΣΥΡΙΖΑ και τα άλλα αστι
κά κόμματα, όπου το Φάρμακο και η Υγεία εί
ναι εμπορεύματα και μάλιστα πανάκριβα. Κα
τά τ’ άλλα στήνεται για άλλη μια φορά ο γνω
στός σκυλοκαβγάς για το ποιος έχει τις με
γαλύτερες ευθύνες για την εκρηκτική κατά
σταση στο ΕΣΥ, για την οποία όλοι έχουν βά
λει το χέρι τους.

Τα μόνα ουσιαστικά μέτρα που πήρε η κυ
βέρνηση είναι για να ενισχύσει τους μεγά
λους επιχειρηματικούς ομίλους και να τους 
διευκολύνει να ξεζουμίζουν τους εργαζόμε
νους. Εκανε τη ζωή του λαού «κόλαση», ο ο

ποίος εκτός από την πανδημία είχε 
να αντιμετωπίσει την ανεργία, τις α
πολύσεις, τις αναστολές σύμβασης, 
την εντατικοποίηση της εργασίας, 
την αγωνία για την επόμενη μέρα. 
Οδήγησε χιλιάδες αυτοαπασχολού
μενους σε απόγνωση. Και μετά α
πό όλα αυτά, έχει το θράσος να συ
νεχίζει να κουνάει το δάκτυλο για 
την ατομική ευθύνη και να λαμβά
νει μέτρα για την απαγόρευση των 
συναθροίσεων. Η κυβέρνηση προ
σπαθεί συστηματικά να στοχοποιή- 
σει όσους κινητοποιούνται ενάντια 
στην αντιλαϊκή της πολιτική, διεκδι- 
κώντας να ληφθούν μέτρα προστα
σίας για τον εργαζόμενο λαό, τηρώ
ντας με ευλάβεια τα μέτρα.

Οργάνωση και πάλη
για την προστασία της υγείας
και της ζωής του λαού

Το ΚΚΕ από την πρώτη στιγμή πρόταξε το 
ζήτημα της προστασίας της υγείας και των δι
καιωμάτων του λαού με συγκεκριμένες προτά
σεις. Από την πρώτη στιγμή τόνισε ότι και κάτω 
από τις μάσκες ο λαός μας έχει φωνή και δεν 
μπορεί η πανδημία να λειτουργεί ως πρόσχη
μα για να επιβληθεί σιγή νεκροταφείου για τις 
εργατικές - λαϊκές διεκδικήσεις.

Τα εκατομμύρια των ασθενών και οι εκατοντά
δες χιλιάδες νεκροί σε όλο τον πλανήτη ανέδει- 
ξαν με τραγικό τρόπο την ανεπάρκεια των εμπο
ρευματοποιημένων συστημάτων Υγείας. Η εξέ
λιξη της επιστήμης και της τεχνολογίας είναι τέ
τοια, που οι επιπτώσεις της πανδημίας θα μπο
ρούσαν να έχουν ελαχιστοποιηθεί. Ομως, ο κα
πιταλισμός βλέπει τα πάντα ως εμπορεύματα, α
κόμα και ευαίσθητους τομείς όπως αυτούς του 
φαρμάκου, του εμβολίου και συνολικά της Υγείας. 
Αυτός είναι ο πραγματικός και ορατός εχθρός 
από τον οποίο ο λαός πρέπει να απαλλαγεί.

Απέναντι στην κατάσταση που διαμορφώνε
ται, ο λαός της Αττικής χρειάζεται να ανατάξει 
την πάλη και την οργάνωση του αγώνα για την 
προστασία της υγείας και της ίδιας του της ζω
ής. Να δυναμώσει η αλληλεγγύη και η διεκδί
κηση, προκειμένου, έστω και τώρα, πριν φτά
σουμε στο απροχώρητο και πριν θρηνήσουμε 
και άλλα πολλά θύματα, να αναγκάσει την κυ
βέρνηση ώστε:

- Να ενισχυθεί αποφασιστικά το δημόσιο σύ
στημα Υγείας με μαζικές προσλήψεις υγειονο
μικού προσωπικού, με ενίσχυση των υποδομών 
και ουσιαστική αναβάθμιση της Πρωτοβάθμιας 
Φροντίδας Υγείας.

- Να γίνουν μαζικά δωρεάν τεστ στον πληθυ
σμό και να υπάρξει κρατικός έλεγχος σε ευαί
σθητους χώρους όπως γηροκομεία κ.ά.

- Να επιταχθεί άμεσα ο ιδιωτικός τομέας της 
Υγείας και να ενταχθεί στον κρατικό σχεδίασμά.

- Να διασφαλιστούν οι επιστημονικές οδηγί
ες, τα σχέδια επαγγελματικού κινδύνου και όλα 
τα μέτρα προστασίας στους χώρους δουλειάς. 
Να μη διανοηθεί να φέρει στη Βουλή το τερα
τούργημα για τα Εργασιακά και τον συνδικαλι
στικό νόμο.

- Να εξασφαλιστούν όλα τα απαραίτητα μέτρα 
για να ανοίξουν με ασφάλεια τα πανεπιστήμια και 
τα σχολεία. Να αποσυρθεί αμέσως το απαράδε
κτο νομοσχέδιο για τα πανεπιστήμια.

- Κανένας εργαζόμενος, επαγγελματίας χω
ρίς αξιοπρεπές εισόδημα.

- Εκτακτο επίδομα σε όλους τους ανέργους, 
χωρίς όρους και προϋποθέσεις.

Τις εγκληματικές ευθύνες της κυβέρ
νησης για τη διασπορά του κορονοϊού και 
τα επιπλέον περιοριστικά μέτρα στον δή
μο Χαλκιδέων, επισημαίνει σε ανακοίνω
σή της η Τομεακή Επιτροπή Εύβοιας του 
ΚΚΕ, απαιτώντας την άμεση λήψη μέτρων 
για την προστασία του λαού.

«Το τελευταίο διάστημα οι χώροι δουλειάς 
"βράζουν" από κρούσματα», τονίζει.«Στα ερ
γοστάσια είναι κανόνας η έλλειψη πρόλη
ψης, η έλλειψη επαναλαμβανόμενων τεστ, 
η λειψή ιχνηλάτηση ακόμα και όταν υπάρχει 
επιβεβαιωμένο κρούσμα. Πολλοί εργαζόμε
νοι δουλεύουν όλη την βάρδια σε κλειστό 
χώρο συχνά χωρίς τον απαραίτητο εξαερι- 
σμό και σε θερμοκρασία ψυγείου, περνώ
ντας το προϊόν χέρι με χέρι, χωρίς τα προ- 
βλεπόμενα μέτρα προστασίας ούτε στα α
ποδυτήρια και στους χώρους διαλείμμα
τος. Μάλιστα, οι ίδιοι εργαζόμενοι καλού
νται να δουλέψουν και 12ωρα για τις ανά
γκες του εργοδότη για περισσότερα κέρ
δη. Ποια μέτρα προστασίας πάρθηκαν για 
αυτούς τους εργαζόμενους;».

Οπως επισημαίνει χαρακτηριστικά, η πε
ρίπτωση της ΜΙΜΙΚΟΣ - HQF, όπου τις προ
ηγούμενες μέρες εντοπίστηκαν πάνω από 
50 κρούσματα, δεν είναι εξαίρεση αλλά ο 
κανόνας για την κατάσταση που επικρατεί 
στα εργοστάσια της περιοχής.

Σε αντίστοιχη παρέμβασή του, ο Γιώρ
γος Μαρίνος, μέλος του ΠΓ της ΚΕ του 
ΚΚΕ και βουλευτής Εύβοιας, επισημαίνει 
ότι η μεγάλη διασπορά στη Χαλκίδα συνο
δεύεται επίσης από αυξημένα κρούσματα 
στους γειτονικούς δήμους Διρφύων - Μεσ- 
σαπίων και Θήβας, όπου και εργάζονται ε
κατοντάδες κάτοικοι του δήμου Χαλκιδέων. 
Αναδεικνύοντας τις ευθύνες της κυβέρνη
σης για την κατάσταση στους χώρους δου
λειάς και τις μεγάλες ελλείψεις στις δημό
σιες μονάδες Υγείας, υπογραμμίζει την ανά
γκη να πορθούν έστω και τώρα μέτρα ου
σιαστικής προστασίας του λαού.

Στο Λασίθι
Ανακοίνωση με αντίστοιχο περιεχόμενο 

εξέδωσε η Κομματική Οργάνωση Λασιθί- 
ου του ΚΚΕ, μετά τα αυξημένα κρούσματα 
κορονοϊού στο νομό, «αυτήν τη φορά στην 
πόλη του Αγίου Νικολάου με επίκεντρο σχο
λικές μονάδες και βρεφονηπιακούς σταθ
μούς, όπως και σε νοσηλευτές του ΓΝΑΝ».

Μεταξύ άλλων, η Κομματική Οργάνωση 
επισημαίνει τις κυβερνητικές ευθύνες «για 
το μη ασφαλές και χωρίς ουσιαστικά μέτρα 
άνοιγμα της Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης», 
όπως και τις μεγάλες ελλείψεις στις δη
μόσιες δομές Υγείας, σημειώνοντας ταυ
τόχρονα ότι «οι ουρές αυτές τις μέρες στα 
ιδιωτικά διαγνωστικά εργαστήρια του Αγί
ου Νικολάου είναι συνέχεια αυτών στη Ση- 
τεία στις αρχές του μήνα».

Η Κομματική Οργάνωση χαιρετίζει «τις 
αγωνιστικές κινητοποιήσεις των εργαζο
μένων στα νοσοκομεία του νομού μας, με 
τη συμπαράσταση άλλων μαζικών φορέων, 
τήν οργάνωση και τη διεκδίκηση των κατοί
κων για μέτρα για την υγεία και ενίσχυση 
των μονάδων Υγείας».

Παράλληλα, σε αντίθεση με διάφορους 
τοπικούς παράγοντες που σπέρνουν τον 
εφησυχασμό και μεταφέρουν την ευθύνη 
για την κατάσταση που διαμορφώνεται στις 
πλάτες του λαού, υπενθυμίζει την πρωτο
βουλία των δημοτικών συμβούλων της «Λα
ϊκής Συσπείρωσης» να συζητηθεί κατ' επει
γόντως και στους 4 δήμους του Λασιθίου η 
κατάσταση στις μονάδες Υγείας και τα μέ
τρα που απαιτούνται για τη θωράκιση της 
υγείας του λαού.
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ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ

«Ακορντεόν» στα περιοριστικά μέτρα 
και νέα ανεπαρκή «μπαλώματα»
Μ

ε την τακτική του «ακορντεόν» στα περιο
ριστικά μέτρα, τα γνωστά «άνοιξε - κλείσε» 
και με ανεπαρκή «μπαλώματα» βαδίζει η κυ
βέρνηση και προς το τρίτο κύμα της πανδη
μίας, αντί να πάρει έστω και τώρα μέτρα για την 
πραγματική θωράκιση του δημόσιου συστήματος 

Υγείας και την προστασία του λαού.
Σε αυτό το πλαίσιο, ο υπουργός Υγείας Β. Κι- 

κίλιας σε επιχειρησιακή τηλεδιάσκεψη χτες το 
πρωί ζήτησε «μέγιστη ετοιμότητα και προετοι
μασία για το τρίτο κύμα σε όλη τη χώρα», στο φό
ντο της αύξησης των κρουσμάτων, της διασποράς 
των μεταλλάξεων και της αύξησης των εισαγωγών 
στα νοσοκομεία. Χαρακτηριστικά, αναφέρθηκε ό
τι στην Αττική, στα νοσοκομεία της 1ης ΥΠΕ, την 
προηγούμενη Δευτέρα 25/1 οι νοσηλευόμενοι με 
κορονοϊό ήταν 455, ενώ χτες έφτασαν τους 547.

Αντί όμως για οποιοδήποτε μέτρο πραγματικής 
ενίσχυσης των δημόσιων νοσοκομείων και επίτα
ξης του ιδιωτικού τομέα Υγείας, οι «διαρροές» του 
υπουργείου για το κυβερνητικό σχέδιο ενόψει τρί
του κύματος αφορούν κατά βάση την ακόμα με
γαλύτερη μετατροπή του δημόσιου συστήματος 
Υγείας σε σύστημα μίας νόσου, με δραματικές συνέπειες συνο
λικά για την υγεία του λαού.

Στο ίδιο μήκος κύματος, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Χρ. Τα- 
ραντίλης στη χτεσινή ενημέρωση υπερασπίστηκε την τακτική 
του «άνοιξε - κλείσε», υποστηρίζοντας ότι «η τακτική του "α
κορντεόν" (...) έχει μια πολύ θετική πλευρά. Το "ακορντεόν" 
ανοίγει και κλείνει. Είναι πάρα πολύ σημαντικό να ξέρεις πό
τε θα το ανοίξεις και πότε θα το κλείσεις. Αυτό θα πρέπει να 
γίνεται πάντα, με βάση τα δεδομένα που έχεις και λαμβάνο- 
ντας υπόψη τις εισηγήσεις των ειδικών». Επιβεβαιώνεται δηλα
δή ξανά η συνειδητή απόφαση της κυβέρνησης, στη λογική «κό
στους - οφέλους» για τα κέρδη του κεφαλαίου, να μην πορθούν 
τα μέτρα που επιβάλλονται για την προστασία του λαού, στην Υ
γεία, στους χώρους δουλειάς, στα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς, 
στην Εκπαίδευση κ.ο.κ.

Σε αυτό το πλαίσιο, δεν απέκλεισε ένα πιο «αυστηρό» lockdown, 
με απαγόρευση της κυκλοφορίας από τις 6 μ.μ. να εφαρμοστεί 
σύντομα και στην Αττική, αφού πρώτα η κυβέρνηση ακούσει τις 
εισηγήσεις της επιτροπής των ειδικών.

Ερωτηθείς αν η κυβέρνηση προτίθεται να προμηθευτεί το ρω
σικό ή το κινεζικό εμβόλιο, έβαλε σαν όρο να δώσει το «πρά
σινο φως» η ΕΕ: «Εμείς κινούμαστε στο πλαίσιο της Ευρώπης, ό
πως έχει τεθεί», ανέφερε.

Την ίδια ώρα, βέβαια, με κριτήριο και πάλι τις ανάγκες των ε
πιχειρηματικών ομίλων, ειδικά του Τουρισμού, των Μεταφορών 
κ.ο.κ., δεν απέκλεισε η κυβέρνηση να συζητήσει σε διμερές ε
πίπεδο το «πιστοποιητικό εμβολιασμού» για διευκόλυνση των 
ταξιδιών στην Ελλάδα από χώρες της περιοχής που δεν είναι 
μέλη της ΕΕ (π.χ. Σερβία, Β. Μακεδονία). «Το πιστοποιητικό εμβο
λιασμού αποτελεί μια ιδέα που θαχαρούμε πάρα πολύ, εκτός από 
λόγους υγείας, να προχωρήσει στο μέλλον και σε άλλες εφαρμο

γές. θα είναι ιδανικό να εφαρμοστεί στο πλαίσιο της ΕΕ. Ωστό
σο, επειδή θέλουμε να προστατεύσουμε τον τομέα του Τουρι
σμού, που τον θεωρούμε κάτι πάρα πολύ σημαντικό για τη χώρα 
μας, θα εξετάσουμε και άλλες πιθανότητες», είπε.

«Ενίσχυση» για τρίτο κύμα 
και εμβολιασμό... η πρόσληψη 
1.000 επικουρικών

Αντίστοιχα, στη χτεσινή εβδομαδιαία ενημέρωση για την πο
ρεία των εμβολιασμών ανακοινώθηκε από την κυβέρνηση ότι η 
«ενίσχυση» του ΕΣΥ για το τρίτο κύμα της πανδημίας και τις απαι
τήσεις του εμβολιασμού... θα είναι η πρόσληψη 1.000 επικουρι
κών, δηλαδή εργαζομένων με ημερομηνία λήξης, που θα ανα
κυκλώσουν όσους πρόκειται να απολυθούν.

Χαρακτηριστικά, ο γγ ΠΦΥ Μ. Θεμιστοκλέους αναφέρθηκε 
στο βάρος που σηκώνει το ΕΣΥ, που «δίνει μία διπλή μάχη, για 
την αντιμετώπιση του τρίτου κύματος της πανδημίας καθώς και 
της διενέργειας των εμβολιασμών», για να διαφημίσει στη συνέ
χεια το νέο ανεπαρκές «μπάλωμα» της κυβέρνησης, που αποτε
λεί σταγόνα στον ωκεανό των τεράστιων ελλείψεων και των αυ
ξημένων αναγκών.

Ο ίδιος ανακοίνωσε ότι πρόσθετα στα 400 εμβολιαστικά κέ
ντρα, θα λειτουργήσουν το Φλεβάρη άλλα 300, στις δομές της 
Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας και στα «μεγα-εμβολιαστικά 
κέντρα» που θα δημιουργηθούν στη HELEXPO στην Αθήνα και 
στη ΔΕΘ στη Θεσσαλονίκη.

Στην πραγματικότητα, χωρίς κανένα μέτρο ενίσχυσης, προδι
αγράφεται η αναστολή ιατρικών λειτουργιών και σε άλλα Κέντρα 
Υγείας (η οποία έχει ήδη ξεκινήσει), επιπλέον μετακινήσεις προ-

ΚΟΜΜΟΥΝΙΣΤΙΚΟ ΚΟΜΜΑ ΕΛΛΑΔΑΣ

Η κυβέρνηση να πάρει χώρα τα άμεσα 
μέτρα που αρνείται εδώ και έναν χρόνο
Σχόλιο του Γραφείου Τύπου της ΚΕ

Σε σχόλιό του για τη διαχείριση της πανδημίας, το 
Γραφείο Τύπου της ΚΕ του ΚΚΕ σημειώνει:

«Η αναμονή ενός τρίτου κύματος πανδημίας, η εμφά
νιση επικίνδυνων μεταλλάξεων του ιού, αλλά και ο ε- 
κτροχιασμός της διαδικασίας εμβολιασμού, εξαιτίας της 
πολιτικής της ΕΕ και των ανταγωνισμών των φαρμακο
βιομηχανιών, δεν μπορούν να αντιμετωπιστούν με τα 
κυβερνητικά "άνοιξε - κλείσε", επιβάλλουν τώρα έκτα
κτα μέτρα: Απαιτούν πραγματική θωράκιση του δημο
σίου συστήματος Υγείας, μέτρα πρόληψης και μαζικά 
τεστ, πρόσβαση σ’ όλα τα διαθέσιμα ασφαλή κι απο
τελεσματικά εμβόλια. Απαιτούν, δηλαδή, όλα αυτά που 
η κυβέρνηση αρνείται να κάνει εδώ και έναν χρόνο».

σωπικού κ.ο.κ.
Σε ό,τι αφορά τους ρυθμούς του εμβολιασμού, ανακοινώθηκε ότι 

έχουν διενεργηθεί συνολικά 290.000 εμβολιασμοί, με το ποσοστό 
εμβολιαστικής κάλυψης να φτάνει μόλις στο 2,75% του πληθυ
σμού (δεν ανακοινώθηκε τι ποσοστό αφορά και τις δύο δόσεις).

Αναφορικά με το εμβόλιο της βρετανοσουηδικής 
«AstraZeneca», η πρόεδρος της Ελληνικής Επιτροπής Εμβολι
ασμού Μ. θεοδώρου επισήμανε τις επιφυλάξεις που υπάρχουν 
σχετικά με τη χρησιμοποίησή του σε άτομα ηλικίας άνω των 65 
ετών (έχουν διατυπωθεί μεταξύ άλλων σε Γερμανία, Γαλλία, Ιτα
λία). «Αγκάθι», όπως σημείωσε, αποτελεί «ο μικρός αριθμός που 
έχει συμπεριληφθεί στη μελέτη ατόμων μεγάλης ηλικίας, γεγο
νός που κάνει αναξιόπιστα τα αποτελέσματα που δίνονται από 
τόσο μικρό δείγμα». Η ίδια ανέφερε ότι το δείγμα αυτό θα μεγα
λώσει, ενώ θα υπάρξουν και «πρόδρομα αποτελέσματα, πληρο
φορίες για το εμβόλιο από την εφαρμογή του στην Αγγλία». Η α- 
ποτελεσματικότητά του είναι περίπου 60%, «σύμφωνα όμως με 
τους ερευνητές, η χορήγηση της δεύτερης δόσης του εμβολί
ου μετά από 12 βδομάδες αυξάνει την αποτελεσματικότητα στο 
82%». Με βάση τα παραπάνω και μετά από τη χτεσινή τηλεδιά
σκεψη των εθνικών επιτροπών εμβολιασμών, αναμενόταν να δι
αμορφωθεί η τοποθέτηση για την εφαρμογή ή μη του εμβολίου 
στις μεγαλύτερες ηλικίες.

Σχετικά με τις μεταλλάξεις του ιού, έγινε σαφές ότι δεν έχει 
αυξηθεί η τοξικότητα της νόσου, αλλά η μεταδοτικότητά της, που 
όμως «είναι αρκετή για να επιβαρύνει τα ΕΣΥ και στην προε- 
κτάσή του να αυξήσει και τη θνητότητα». Μέχρι στιγμής στην 
Ελλάδα έχουν εντοπιστεί 173 κρούσματα της βρετανικής μετάλ
λαξης και 1 της νοτιοαφρικανικής.

65 θάνατοι και 1.814 νέα κρούσματα το τελευταίο τριήμερο
ακόμα άνθρωποι έχασαν τη ζωή τους 
και 1.814 νέα κρούσματα κορονοϊού α
νακοινώθηκαν το περασμένο τριήμερο. 

Διασωληνωμένοι νοσηλεύονται 248 ασθενείς. 
Ο συνολικός αριθμός των νεκρών είναι 5.829 και 
των κρουσμάτων 157.495.

Χτες Δευτέρα, άλλοι 33 άνθρωποι έχασαν τη 
ζωή τους, ενώ ανακοινώθηκαν 543 νέα κρού
σματα. Από αυτά, 265 εντοπίστηκαν στην Αττι
κή (64 κρούσματα στον Κεντρικό Τομέα Αθηνών, 
46 στον Δυτικό Τομέα Αθηνών, 41 στον Πειραιά, 
39 στην Ανατολική Αττική, 32 στον Βόρειο Το
μέα Αθηνών, 24 στον Νότιο Τομέα Αθηνών, 14 
στη Δυτική Αττική και πέντε στα νησιά), 43 στην 
Αχαΐα, 39 στη Θεσσαλονίκη, 29 στην Εύβοια, 
14 στη Λάρισα, από 9 σε Ρέθυμνο και Μύκονο.

Την Κυριακή 31/1 ανακοινώθηκαν 17 θάνα
τοι, κι άλλα 484 κρούσματα κορονοϊού, εκ των 
οποίων 222 στην Αττική, 58 στη Θεσσαλονίκη, 
23 στην Αχαΐα, 20 στην Πιερία.

Το Σάββατο 30/1 καταγράφηκαν 15 θάνατοι και 
787 νέα κρούσματα, εκ των οποίων τα 384 στην 
Αττική, 68 στη Θεσσαλονίκη, 40 στην Εύβοια.

Πρώτη ανίχνευση 
της νοτιοαφρικανικής 
μετάλλαξης

Η πρώτη ανίχνευση του νοτιοαφρικανικού 
στελέχους του κορονοϊού στη χώρα έγινε στην 
περιοχή της Θεσσαλονίκης. Εντοπίστηκε σε 
36χρονο διάκονο της Μητρόπολης Νεαπόλεως 
Σταυρουπόλεως. Στην περιοχή έχουν εγκατα
σταθεί κλιμάκια του ΕΟΔΥ, τα οποία θα διενερ
γούν ελέγχους τις επόμενες μέρες. Προληπτι
κά ο δήμαρχος Νεάπολης - Συκεών αποφάσισε 
τριήμερο κλείσιμο εκπαιδευτικών και κοινωνικών 
δομών (ΚΑΠΗ, ΚΗΦΗ, βρεφονηπιακών δομών).

Στο μεταξύ, δύο ακόμη υγειονομικοί προστέ

θηκαν στη λίστα των συναδέλφων τους που έ
χασαν τη ζωή τους από επιπλοκές του κορονο-
ϊού, ανεβάζοντας τον αριθμό των νεκρών υγειο
νομικών στους 24. Πρόκειται για έναν 60χρονο 
γιατρό και έναν 53χρονο τραυματιοφορέα από
το Νοσοκομείο Κατερίνης.

Πρόσθετα περιοριστικά 
μέτρα για τις «κόκκινες» 
περιοχές

Στο μεταξύ, στο φόντο της νέας αύξησης των 
κρουσμάτων, η οποία φέρει τη σφραγίδα της κυ
βερνητικής πολιτικής, ανακοινώθηκε η ένταξη 
στο καθεστώς των «κόκκινων» περιοχών για 
τις Περιφερειακές Ενότητας Αττικής, Λέσβου, 
Χαλκιδικής, Λασιθίου και Ζακύνθου, για τους 
δήμους Εορδαίας (Κοζάνη), Θηβαίων και Τανά
γρας (Βοιωτίας), Σπάρτης (Λακωνίας), Χαλκιδέ

ων και τον οικισμό Ρομά της δημοτικής Ενότητας 
Δυστίων του Δήμου Κύμης - Αλιβερίου (Εύβοι
ας), τους δήμους Νέας Προποντίδας (Χαλκιδι
κής), Πατρέων (Αχαΐας), Θήρας και την Μύκονο.

Στις περιοχές αυτές («αυξημένου κινδύνου») 
ισχύουν τα εξής πρόσθετα περιοριστικά μέ
τρα: Απαγόρευση κυκλοφορίας από τις 6μ.μ. 
έως τις 5π.μ., τηλεκπαίδευση για τα Λύκεια (α
ντί για διά ζώσης διδασκαλία), λειτουργία λια
νεμπορίου με τη μέθοδο click away (και click 
inside, με ραντεβού, για ένδυση, υπόδηση και 
βιβλιοχαρτοπωλεία).

Η Αττική διατηρεί από προηγούμενο καθεστώς 
τη χρονική ζώνη ισχύος της απαγόρευσης κυ
κλοφορίας, δηλαδή από τις 9 μ.μ. έως τις 5 π.μ.

Οι περιοχές που δεν ανήκουν στις «κόκκινες» 
χαρακτηρίζονται «κίτρινες» και σε αυτές ανοίγουν 
επιπλέον τα Λύκεια και τα πρακτορεία του Ο- 
ΠΑΠ, ενώ παραμένουν σε λειτουργία τα εμπο
ρικά καταστήματα.

I
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ΕΥΡΟΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΟΜΑΔΑ ΤΟΥ ΚΚΕ

Εμβόλια και φάρμακα υποτάσσονται Να αξιοποιηθεί κάθε ασφαλές

στα κέρδη και τους ανταγωνισμούς 
ομίλων και καπιταλιστικών κρατών
Δήλωση του ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ

Σ
ε δήλωσή του για τις εξελίξεις σχετι
κά με τη διαδικασία του εμβολιασμού, 
ο ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ Δημήτρης Κου- 
τσούμπας τόνισε τα εξής:

«Πριν λίγες ημέρες ξεκίνησε η διαδικα
σία του εμβολιασμού, μέσα σ’ ένα κλίμα ε
φησυχασμού και υπέρμετρης αισιοδοξίας 
που καλλιεργούσε η κυβέρνηση.

Το ΚΚΕ εξαρχής είχε πει ότι αυτή η δι
αδικασία θα είναι μακροχρόνια και δεν θα 
πρέπει να αποτελέσει άλλοθι για να μην 
προχωρήσουν η αναγκαία θωράκιση του 
δημόσιου συστήματος Υγείας και τα μέ
τρα προστασίας σε κρίσιμους χώρους ερ
γασίας, Εκπαίδευσης, Μέσα Μεταφοράς 
κ.λπ. Τα εμβόλια, όσο κι αν είναι αναγκαία 
για την προστασία της υγείας του λαού α
πό την πανδημία, δεν μπορούν να υποκα
ταστήσουν τις τεράστιες ελλείψεις στο δη
μόσιο σύστημα Υγείας και στα μέτρα πρό
ληψης, πολύ περισσότερο σε συνθήκες α
ναμονής του 3ου κύματος της πανδημίας. 
Ηδη νέες περιοχές της χώρας βρίσκονται 
στο "κόκκινο", με αποκλειστική ευθύνη της 
κυβέρνησης, που δεν πήρε κανένα μέτρο 
για να εξασφαλίσει την προστασία της υ
γείας του λαού.

Είχαμε πει επίσης ότι η Ελλάδα δεν θα 
πρέπει να εξαρτάται από τις συμφωνίες της 
ΕΕ με κάποιες φαρμακοβιομηχανίες, που

υπηρετούν κι άλλες σκοπιμότητες, και ό
τι θα πρέπει να υπάρχει πρόσβαση σε όλα 
τα διαθέσιμα εμβόλια που κρίνονται ασφα
λή και αποτελεσματικά, προκειμένου να υ
πάρχει επάρκεια εμβολίων, για να επιτευ
χθεί έγκαιρα ο μαζικός εμβολιασμός του 
πληθυσμού. Ζητήσαμε να δοθούν στη δη
μοσιότητα τα συμβόλαια που έχει υπογρά
ψει η ΕΕ με τις συγκεκριμένες εταιρείες.

Η πορεία των εξελίξεων ήρθε να επιβε
βαιώσει με τραγικό τρόπο τις εκτιμήσεις και 
τις θέσεις του ΚΚΕ. Οι μεγάλες καθυστε
ρήσεις στις παραδόσεις, οι εμπορικοί πό
λεμοι και οι γεωπολιτικοί ανταγωνισμοί, η 
προνομιακή μεταχείριση ισχυρών κρατών 
σε βάρος πιο αδύναμων, αποδεικνύουν του 
λόγου το αληθές.

Επιβεβαιώνεται ότι όλα αυτά απορρέουν 
από το γεγονός ότι τα εμβόλια και τα φάρ
μακα αποτελούν χρυσοφόρα εμπορεύμα
τα, των οποίων η έρευνα, παραγωγή και δι
ανομή υποτάσσεται στα κέρδη και τους α
νταγωνισμούς των μεγάλων ομίλων και των 
καπιταλιστικών κρατών.

Και ενώ η κατάσταση αυτή απειλεί την 
υγεία και τη ζωή των λαών, η κυβέρνηση 
προβάλλει τα "πιστοποιητικά εμβολιασμού", 
που εξυπηρετούν βασικά τα συμφέροντα 
των τουριστικών και μεταφορικών εταιρει
ών, ενώ μπορούν να αξιοποιηθούν για να

γίνουν νέες εκπτώσεις στα αναγκαία μέ
σα προστασίας. Το αποτέλεσμα από το α
νεξέλεγκτο άνοιγμα του Τουρισμού το πε
ρασμένο καλοκαίρι, χωρίς προληπτικά μέ
σα, όπως τεστ, υπάρχει ο κίνδυνος να ε- 
παναληφθεί.

Δεν αντιμετωπίζεται όμως και με τα ευ
χολόγια για την "εξαγορά της πατέντας", 
που ανοίγουν έναν νέο φαύλο κύκλο πα- 
ζαριών και συμφωνιών με τις φαρμακοβιο
μηχανίες. Η πατέντα, που συνδέεται άμε
σα με την καπιταλιστική ιδιοκτησία, πρέπει 
να καταργηθεί. Αναδεικνύεται η ανάγκη της 
κρατικής κοινωνικοποιημένης βιομηχανίας 
Φαρμάκου, της διεθνούς συνεργασίας για 
την προαγωγή της έρευνας, της μελέτης, 
της παραγωγής εμβολίων και φαρμάκων.

Αυτή η πραγματικότητα φέρνει για άλλη 
μια φορά στο προσκήνιο την κραυγαλέα α
ντίφαση της εποχής μας: Από τη μια μεριά 
τα τεράστια άλματα και επιτεύγματα της 
επιστήμης, της τεχνολογίας, της συλλογι
κής ανθρώπινης εργασίας, και από την άλ
λη την ιδιοποίηση αυτών των επιτευγμάτων 
για να αυξάνονται τα κέρδη των επιχειρη
ματικών ομίλων σε βάρος των λαϊκών ανα
γκών, ακόμη και για την υγεία και τη ζωή. 
Αυτός είναι ο καπιταλισμός, ο ορατός ε
χθρός που μπαίνει εμπόδιο στην κοινωνι
κή πρόοδο και ευημερία».

Η ΠΑΝΔΗΜΙΑ ΣΤΟΝ ΚΟΣΜΟ

Παζάρια και ενδοΐμπεριαλιστικές κόντρες για τα εμβόλια
Ενώ καλπάζει η εξάπλωση του SARS-CoV-2 και των μεταλλάξεων

Ε
νώ καλπάζει η εξάπλωση της 
πανδημίας με πάνω από 103 
εκατ. επιβεβαιωμένα κρού
σματα και σχεδόν 2,4 εκατ. κα- 

ταγεγραμμένους θανάτους, κα
θυστερεί η παγκόσμια προμήθεια 
εμβολίων λόγω της υποταγής της 
παραγωγής τους στην κερδοφορία 
φαρμακευτικών ομίλων και στους 
ανταγωνισμούς κρατών. Στο μετα
ξύ, όσο καθυστερούν οι εμβολια
σμοί, αυξάνει και η ανησυχία για 
την εξέλιξη μεταλλάξεων του ι
ού και το ενδεχόμενο αυτές να 
μην καλύπτονται από τα υπάρχο
ντα εμβόλια.

Μετά από παζάρι με την ΕΕ και 
εφόσον οι φαρμακευτικές δεν δε
σμεύονται νομικά για συγκεκριμέ
νο χρονοδιάγραμμα παραδόσεων, 
τελικά η βρετανοσουηδική «AstraZeneca» θα παραδώσει στην ΕΕ 
το πρώτο τρίμηνο 40 εκατ. δόσεις, από τις 80 εκατ. που είχαν συμ- 
φωνηθεί, δηλαδή κατά 50% λιγότερες, αντί για 60% λιγότερες που 
είχε ανακοινώσει η εταιρεία την περασμένη βδομάδα. «Η εταιρεία θα 
επεκτείνει επίσης την παραγωγική της ικανότητα στην Ευρώπη», δή
λωσε η πρόεδρος της Κομισιόν, Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν.

Οι ευρωπαϊκές αρχές έδωσαν στη δημοσιότητα το συμβόλαιο με την 
«AstraZeneca» για 300 εκατ. δόσεις (με επιλογή για άλλα 100 εκατ.) 
χωρίς να αναφέρεται το χρονοδιάγραμμα συγκεκριμένων παραδόσε
ων, ενώ η εταιρεία ...«δεσμεύεται» για «βέλτιστη δυνατή προσπάθεια».

Με το «δικαίωμα» της φαρμακοβιομηχανίας να παράγει και να που
λά εμβόλια στο βαθμό και με τον ρυθμό που τη συμφέρει οικονομι
κά να μένει στο απυρόβλητο, πίσω από την κόντρα της ΕΕ με την 
«AstraZeneca» βρίσκονται οι ανταγωνισμοί με άλλα ισχυρά καπιταλι
στικά κέντρα, εν προκειμένω σε σχέση με τους ρυθμούς παράδοσης 
εμβολίων στη Βρετανία,

Ενδεικτικά, ο Γάλλος υφυπουργός Ευρωπαϊκών Υποθέσεων ζήτη
σε «σαφήνεια και διαφάνεια» για τις καθυστερήσεις των παραδόσε
ων της «AstraZeneca» στην ΕΕ, λέγοντας πως «υπάρχει πρόβλημα»,
εάν αποδειχθεί ότι η Βρετανία ευνοήθηκε. «Εάν υπάρχει ένα βιο

μηχανικό πρόβλημα, αυτό μπορεί να 
συμβεί, το κατανοούμε», όμως, «ε
άν υπάρξει μια προτίμηση προς τους 
Βρετανούς, αυτό είναι πρόβλημα», εί
πε ο Κλεμάν Μπον.

Μάλιστα, η ΕΕ, σε μια προσπάθεια 
να ελέγξει τις εξαγωγές εμβολίων, 
προχώρησε αρχικά ακόμη και στον 
περιορισμό των εξαγωγών των εμ
βολίων στη Βόρεια Ιρλανδία, ενερ
γοποιώντας το άρθρο 16 του Πρω
τοκόλλου του Brexit για τη Βόρεια 
Ιρλανδία. Η πρωθυπουργός της Βό
ρειας Ιρλανδίας, Αρλίν Φόστερ, χα
ρακτήρισε «απίστευτη εχθρική πρά
ξη» την απόφαση της ΕΕ, κατηγο
ρώντας την πως «με την πρώτη ευ
καιρία, η ΕΕ επαναφέρει τα σκληρά 
σύνορα μεταξύ της Βόρειας Ιρλανδί
ας και της Ιρλανδίας, σε ό,τι αφορά 

τον εφοδιασμό με το εμβόλιο για τον κορονοϊό». Τελικά η ΕΕ δήλωσε 
πως δεν θα ενεργοποιήσει το άρθρο 16 του Brexit για να περιορίσει 
τις εξαγωγές του εμβολίου από τα ιρλανδικά σύνορα στη Βρετανία.

Στο μεταξύ, ο Ευρωπαϊκός Οργανισμός Φαρμάκων (ΕΜΑ) ενέκρινε 
το εμβόλιο της «AstraZeneca» για χρήση στους άνω των 18 ετών χω
ρίς ηλικιακό όριο, ενώ η γερμανική ρυθμιστική αρχή το συστήνει μό
νο για όσους είναι κάτω των 65 ετών και η ιταλική για τους κάτω των 
55 ετών, λόγω «μη επάρκειας δεδομένων για την αποτελεσματικότη- 
τα» του εμβολίου στους ηλικιωμένους.

Χτες η γερμανική εταιρεία βιοτεχνολογίας «BioNTech» ανακοίνω
σε ότι θα επιταχύνει τις παραδόσεις στην ΕΕ του εμβολίου που έχει 
αναπτύξει μαζί με την αμερικανική «Pfizer», υποσχόμενη μέχρι και 
75 εκατ. επιπλέον δόσεις κατά το δεύτερο τρίμηνο του έτους. Επί
σης, οι δυο εταιρείες υπολογίζουν «να αυξήσουν τις παραδόσεις από 
την εβδομάδα της 15ης Φλεβάρη» και να χορηγήσουν «την ποσότητα 
των δόσεων για την οποία έχουμε δεσμευτεί κατά το πρώτο τρίμηνο».

Επίσης η Ρωσία είναι σε θέση να προμηθεύσει την ΕΕ με 100 εκατ. 
δόσεις του εμβολίου «Sputnik V» - ποσότητα αρκετή για να εμβολια
στούν 50 εκατομμύρια άνθρωποι - το δεύτερο τρίμηνο του 2021, σύμ
φωνα με ανάρτηση του Ρωσικού Ταμείου Αμεσων Επενδύσεων (RDIF).

και αποτελεσματικό εμβόλιο
Την αξιοποίηση κάθε ασφαλούς και αποτελεσματι

κού εμβολίου ζητάει η Ευρωκοινοβουλευτική Ομάδα 
του ΚΚΕ με Ερώτηση που κατέθεσαν στην Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή οι ευρωβουλευτές του Κόμματος Κώστας 
Παπαδάκης και Λευτέρης Νικολάου - Αλαβάνος.

Σε ανακοίνωσή της αναφέρει τα παρακάτω:
«Η Κομισιόν έχει μεγάλες ευθύνες για τη μεγάλη 

καθυστέρηση στον εμβολιασμό κατά της Covid-19. Η 
παραγωγή και η πώληση των εμβολίων από τις φαρ
μακοβιομηχανίες γίνεται με τα κριτήρια της ανταγω
νιστικότητας και του μέγιστου δυνατού κέρδους, τα 
οποία αποτελούν πολιτική της ΕΕ. Σε αυτήν την πο
λιτική και την απαρέγκλιτη ενιαία υλοποίησή της ε
ντάσσεται και η απαγόρευση στα κράτη - μέλη να δι
απραγματεύονται αυτοτελώς την προμήθεια εμβολί
ων, προκειμένου να εξασφαλιστεί ο έγκαιρος και μα
ζικός εμβολιασμός του πληθυσμού.

Εκτός από τα εμβόλια για τα οποία η ΕΕ έχει συ
νάψει συμβάσεις με τους αντίστοιχους φαρμακευτι
κούς ομίλους, υπάρχουν κι άλλα εμβόλια που είναι α
σφαλή κι αποτελεσματικά, ήδη χρησιμοποιούνται σε 
πολλά κράτη και θα μπορούσαν να αξιοποιηθούν για 
να εξασφαλιστεί η επάρκεια σε αριθμό δόσεων του 
εμβολίου, να σώσουν ζωές. Αυτό όμως δεν αποτελεί 
προτεραιότητα της ΕΕ, αλλά η εξασφάλιση πλεονε
κτήματος στον ανταγωνισμό με βάση τους όρους της 
"αγοράς" και ας έρχονται σε αντίθεση με τις ανάγκες 
διασφάλισης της υγείας και της ζωής των λαών, πολύ 
περισσότερο που βρισκόμαστε εν αναμονή τρίτου κύ
ματος της πανδημίας κι ενώ καταγράφεται η εμφάνι
ση επικίνδυνων μεταλλάξεων του ιού.

Η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, Ούρσου
λα φον ντερ Λάιεν, σε πρόσφατη τοποθέτησή της, α
νέφερε ότι «κανένα κράτος - μέλος σε αυτήν τη νο
μική δεσμευτική βάση δεν επιτρέπεται να διαπραγ
ματεύεται ή να έχει παράλληλα συμβόλαιο» (για εμ
βόλια εκτός των συμβάσεων της ΕΕ). Αυτή η τοποθέ
τηση προκαλεί ερωτήματα, δεδομένου ότι είναι γνω
στό πως η αρμοδιότητα αυτή ανήκει στο κάθε κράτος 
- μέλος. Είναι ενδεικτικό ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
μέχρι σήμερα απαντούσε σε σχετικές ερωτήσεις ό
τι “αρμόδια για την οργάνωση και την παροχή των υ
πηρεσιών Υγείας, συμπεριλαμβανομένης της κατα
νομής των πόρων που διατίθενται για τις υπηρεσίες 
αυτές, είναι τα κράτη - μέλη».

Αυτό στα λόγια, γιατί στην πράξη ισχύει η απαγό
ρευση, η οποία μάλιστα επιβάλλεται χωρίς καν να 
τεκμηριώνεται αρμοδίως ότι όσα εμβόλια έχουν α
ποκλειστεί από τη λίστα συμβάσεων της ΕΕ αντιμε
τωπίζουν κάποιο συγκεκριμένο πρόβλημα ασφάλει
ας ή αποτελεσματικότητας.

Με βάση τα παραπάνω αποδεικνύεται ότι η εξασφά
λιση των απαιτούμενων εμβολίων, η παραγωγή των α
ναγκαίων δόσεων βρίσκεται στο έλεος της κούρσας 
των ανταγωνισμών μεγάλων φαρμακευτικών βιομη
χανιών στην οποία είναι άμεσα ενταγμένη τόσο η ί
δια η ΕΕ, ως διακρατική ένωση μονοπωλιακών συμ
φερόντων, όσο και οι κυβερνήσεις της, δεδομένου 
ότι κι αυτές έχουν άμεση ευθύνη στη λήψη των σχε
τικών αποφάσεων.

Οι καθυστερήσεις στην εξασφάλιση εμβολίων και 
στην παραγωγή των δόσεων δεν αφορούν κάποια 
οργανωτικά - τεχνικά ζητήματα αλλά έναν εμπορικό 
πόλεμο μεγάλων συμφερόντων που θέτει σε κίνδυνο 
την υγεία εκατομμυρίων ανθρώπων, αφού οι φαρμα
κευτικές εταιρείες χρηματοδοτήθηκαν αδρά με 7,5 
δια ευρώ χρήματα των λαών της ΕΕ και σήμερα δη
λώνουν “αδυναμία" να παραδώσουν τις συμφωνηθεί- 
σες δόσεις εμβολίου».

Με βάση τα παραπάνω, οι ευρωβουλευτές του 
ΚΚΕ υπέβαλαν στην Επιτροπή τα εξής ερωτήματα:

«Ερωτάται η Επιτροπή:
- Για ποιους λόγους και με ποια στοιχεία γίνεται ο 

αποκλεισμός άλλων εμβολίων; Υπάρχει πρόβλημα μη 
επαρκούς ασφάλειας κι αποτελεσματικότητάς τους 
και εάν ναι, είναι σε θέση η Κομισιόν να προσκομίσει 
τα σχετικά ερευνητικά αποτελέσματα;

- Πώς τοποθετείται στο αίτημα να αξιοποιηθούν ό
λα τα εμβόλια που έχουν κριθεί ασφαλή και αποτελε
σματικά, μέσω της διαπραγμάτευσης κάθε κράτους - 
μέλους για προμήθεια όλων των αναγκαίων δόσεων;

- Πώς τοποθετείται στην ανάγκη για μαζικές προ
σλήψεις προσωπικού, μονιμοποίηση όλων των συμ- 
βασιούχων, κινητές μονάδες εμβολιασμών για τους 
ηλιι ιωμένους, εξασφάλιση όλων των αναγκαίων υπο
δομών και της αναγκαίας εκπαίδευσης του προσω
πικού για την ασφαλή διενέργεια του εμβολιασμού, 
όσο και για τις μεγάλες ανάγκες του Δημόσιου Συ
στήματος Υγείας και τής ΠΦΥ που έχουν μετατρα
πεί σε "μιας νόσου1';».
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Αγώνας για την υγεία
ΣΩΜΑΤΕΙΑ

Στη μάχη για μέτρα προστασίας σε χώρους δουλειάς
Κινητοποιήσεις και πολύμορφες παρεμβάσεις που ξεσκεπάζουν τις τραγικές ευθύνες 
κυβέρνησης και εργοδοσίας για τη διάδοση της πανδημίας

Τ
ην ανυπαρξία ουσιαστικών μέ
τρων προστασίας στους χώρους 
δουλειάς, την απαράδεκτη τα
κτική της εργοδοσίας να απο
κρύπτει κρούσματα και να εκθέτει 
το προσωπικό σε τεράστιους κινδύ

νους, αλλά και την ασυλία που της 
παρέχει η κυβέρνηση με τους μη
δαμινούς κρατικούς ελέγχους, ανα- 
δεικνύουν με μια σειρά από παρεμ
βάσεις τους σωματεία σε όλη τη χώ
ρα. Ταυτόχρονα οργανώνουν την πά
λη και τη διεκδίκηση ώστε να μην εί
ναι η δουλειά μια καθημερινή ανα
μέτρηση με την πανδημία.

Την περασμένη Παρασκευή, συν
δικάτα που δρουν στο Μενίδι, μια περιοχή που 
βρίσκεται στο «κόκκινο» και πριν από τα μέτρα 
για όλη την Αττική είχε μπει σε καθεστώς αυστη
ρού περιορισμού, πραγματοποίησαν συγκέντρω
ση έξω από το δημαρχείο.

Μιλώντας στους συγκεντρωμένους ο Σωτήρης 
Αγγελόπουλος, αντιπρόεδρος της Πανελλαδι
κής Ενωσης Ελαιουργοσαπουνοποιών και Εργα
ζομένων στη Χημική Βιομηχανία Αττικής, στάθη
κε μεταξύ άλλων στις ευθύνες κράτους και κυ
βέρνησης για την κατάσταση στους χώρους δου
λειάς. Οπως είπε χαρακτηριστικά, η Επιθεώρηση 
Ασφάλειας και Υγείας της Εργασίας (πρώην ΚΕ- 
ΠΕΚ), που είναι υπεύθυνη για χιλιάδες επιχειρή
σεις, βρίσκεται 20 χιλιόμετρα μακριά, στην Ανοι
ξη, αυτήν την περίοδο είναι κλειστή και δέχεται 
μόνο ραντεβού, σε ένα τηλέφωνο που δεν απα
ντάει ποτέ. «Την ίδια στιγμή έρχονται καθημερι
νά καταγγελίες για κρούσματα σε χώρους δου
λειάς, με τελευταίο παράδειγμα εργοστάσιο για 
το οποίο εργαζόμενοι λένε ότι υπάρχουν πάνω α
πό 30 επιβεβαιωμένα κρούσματα», ανέφερε. Α- 
νέδειξε επίσης το γεγονός ότι το Κέντρο Υγείας 
της περιοχής, το οποίο εξυπηρετεί τον 4ο μεγα
λύτερο δήμο της Αττικής, με πληθυσμό πάνω α
πό 100.000 κατοίκους και που στα όριά του βρί
σκεται μία από τις μεγαλύτερες βιομηχανικές ζώ
νες της Αττικής, με εκατοντάδες επιχειρήσεις 
και χιλιάδες εργαζόμενους, είναι σκόπιμα υπο
στελεχωμένο, λείπουν ειδικότητες και την ίδια 
στιγμή λένε ότι θα διαθέσουν το μισό προσωπι
κό για τον εμβολιασμό. Επίσης, κατήγγειλε ότι η 
δημοτική αρχή συνειδητά προσπαθεί να αποκρύ
ψει τα κρούσματα στα σχολεία, ενώ δεν ανανε
ώνει συμβάσεις καθαριστριών στα Δημοτικά. Ο 
Πόνος Βασιλός, πρόεδρος του τοπικού παραρ
τήματος του Συνδικάτου Μετάλλου, αναφέρθη
κε στην κατάσταση στον κλάδο τονίζοντας την

ανάγκη συσπείρωσης των εργαζομένων στα σω
ματεία τους. Η συγκέντρωση έκλεισε με κάλε
σμα συμμετοχής στην αυριανή παράσταση δια
μαρτυρίας στο υπουργείο Υγείας.

Στη Δυτική Αττική, επίσης μια περιοχή με ε
κατοντάδες βιομηχανίες και άλλους μεγάλους 
χώρους δουλειάς, εκπρόσωποι συνδικάτων συνε
χίζουν τις περιοδείες. Εκπρόσωποι του παραρτή
ματος θριασίου του Συνδικάτου Μετάλλου, από 
κοινού με αγωνιστές υγειονομικούς από το «θρι- 
άσιο» Νοσοκομείο, πραγματοποίησαν περιοδεία 
στην εταιρεία «Μέτρον Ενεργειακές Εφαρμο
γές ΑΕ». Συζήτησαν με τους εργαζόμενους για 
την κατάσταση που έχει διαμορφωθεί στην πε
ριοχή σε σχέση με την πανδημία και για την ανά
γκη να πορθούν ουσιαστικά μέτρα για την προ
στασία της υγείας των εργαζομένων και του λαού.

Τόνισαν ότι οι γενικές οδηγίες της κυβέρνη
σης σε σχέση με την πρόληψη της πανδημίας εί
ναι ανεπαρκείς. Ανέδειξαν την ανάγκη να υπάρ
χει επικαιροποίηση της Εκθεσης Επαγγελματι
κού Κινδύνου σε κάθε επιχείρηση, που θα λαμ
βάνει υπόψη τις ιδιαίτερες συνθήκες που υπάρ
χουν σε κάθε ξεχωριστό χώρο, όλους τους κιν
δύνους που υπάρχουν κατά την παραγωγική δια
δικασία και τη μεταξύ τους αλληλεπίδραση. Κά- 
λεσαν τους εργαζόμενους να συγκροτήσουν Ε
πιτροπή Υγιεινής και Ασφάλειας και να πάρουν 
πρωτοβουλίες μαζί με το Συνδικάτο Μετάλλου 
για μέτρα προστασίας μέσα στο χώρο δουλειάς.

«Δεν ξέρω, δεν είδα, δεν 
άκουσα»

«Αντί να περιμένουν 15 μέρες για να δουν τους 
"υπαίτιους" της εξέλιξης της πανδημίας στις δί
καιες κινητοποιήσεις των φοιτητών, εκπαιδευτι

κών και γονιών που διαδηλώνουν ενά
ντια στην αντιεκπαιδευτική - εγκλη
ματική πολιτική της ΝΔ, να στρέψουν 
την προσοχή τους στους εργασιακούς 
χώρους που εξακολουθούν να είναι 
χώροι μετάδοσης και διασποράς του 
ιού, στα ΜΜΜ όπου γίνεται το αδια
χώρητο και στο δημόσιο σύστημα Υ
γείας που αγκομαχά», τονίζει σε ανα
κοίνωσή του ο Σύλλογος Εμποροϋ- 
παλλήλων Αθήνας.

Στο Εμπόριο και ιδιαίτερα στα σού
περ μάρκετ, επισημαίνει, οι εργαζόμε
νοι μετράνε συνέχεια δεκάδες κρού
σματα: «Εχουμε βαφτίσει τα υγειονο
μικά πρωτόκολλα "δεν ξέρω, δεν εί

δα, δεν άκουσα", αφού γίνονται κουρελόχαρτα 
μπροστά στο κέρδος της απρόσκοπτης λειτουρ
γίας των καταστημάτων».

Ο Σύλλογος, «διευκολύνοντας» όσους «"νοιά
ζονται" για τη δημόσια υγεία μόνο όταν βλέπουν 
αντιδράσεις στη βάρβαρη πολιτική τους», απα
ριθμεί μια σειρά περιπτώσεων με πλήθος κρου
σμάτων σε χώρους δουλειάς, που καταγράφη- 
καν μόνο το Γενάρη. «Σκλαβενίτης»: Περιστέρι 
12 κρούσματα, Αγία Βαρβάρα 7, Καλλίπολη 11. 
«MyMarket - Metro»: Οινόφυτα - αποθήκες 6 
κρούσματα, Μάνδρα - αποθήκες 1, Νέα Πεντέ
λη 3. «ΑΒ Βασιλόπουλος»: Ελληνικό 4 κρούσμα
τα, Αγίου Μελετίου - Κυψέλη 2, Πατήσια 2, Σε- 
πόλια 3. «Δάφνης»: Ομόνοια 3 κρούσματα. «Αττι
κά»: 1 κρούσμα. «Πλαίσιο»: Μάνδρα - αποθήκες 
1 κρούσμα. «Μασούτης»: Πολύδροσο - Χαλάνδρι 
9 κρούσματα. «E-fresh»: 5 κρούσματα.

Για τη μη λήψη μέτρων ακόμα και όταν διαπι
στώνεται κρούσμα, φέρνει το παράδειγμα του 
«ΑΒ» Ελληνικού, όπου «αφού εντοπίστηκε θετι
κός συνάδελφος η εργοδοσία επέλεξε να κάνει 
τεστ μόνο στο τμήμα του συναδέλφου και όχι σε 
όλους τους εργαζόμενους>>.

Απουσία ελέγχου, στο 
«κόκκινο» η εντατικοποίηση

Απότομη αύξηση των κρουσμάτων παρατηρεί- 
ται τις τελευταίες μέρες σε εργασιακούς χώρους 
στη Μεσσηνία, και ιδιαίτερα στα σούπερ μάρκετ, 
κάτι που αναδεικνύει το Συνδικάτο Υπαλλήλων 
στον Ιδιωτικό Τομέα του νομού. Το γεγονός αυ
τό, σημειώνει, είναι «επακόλουθο των υγειονομι
κών πρωτοκόλλων - λάστιχο, των ανύπαρκτων ε
λέγχων από τους αρμόδιους φορείς, αλλά και του 
γεγονότος ότι στους συγκεκριμένους χώρους η

εντατικοποίηση χτυπάει "κόκκινο"».
Γι’ αυτό, αν δεν ληφθούν τώρα ουσιαστικά μέ

τρα, «τα σούπερ μάρκετ μπορεί να αποτελέσουν 
υγειονομική βόμβα στην καρδιά κάθε γειτονιάς. 
Οι μετακινήσεις εργαζομένων από κατάστημα σε 
κατάστημα, προκειμένου να εξασφαλίζεται η α
πρόσκοπτη λειτουργία του καταστήματος όπου 
εντοπίζονται κρούσματα, είναι επικίνδυνη, κα
θώς, αν δεν υπάρχουν συνεχή και επαναλαμβα
νόμενα τεστ, η ανάμειξη του προσωπικού συμ
βάλλει ακόμα περισσότερο στη διασπορά του ι
ού», σημειώνεται.

Μέτρα «με το σταγονόμετρο»
«Παρόλο που η Αχαΐα βρίσκεται στο "κόκκινο", 

η κυβέρνηση αρνείται να εφαρμόσει πιο αυστη
ρά πρωτόκολλα σε περίπτωση εμφάνισης κρού
σματος σε χώρο δουλειάς», επισημαίνει το Σω
ματείο Ιδιωτικών Υπαλλήλων Αχαΐας.

Μεταξύ άλλων καταγγέλλει ότι «στο κατάστη
μα ΖΑΡΑ της Πάτρας, που απασχολεί 60 εργα
ζόμενους και οι πελάτες είναι εκατοντάδες κά
θε μέρα, την Πέμπτη 28/1 συναδέλφισσα νόση
σε και βρέθηκε θετική. Μετά από παρέμβασή 
μας ενημερωθήκαμε από εκπρόσωπο της ερ
γοδοσίας ότι θα πραγματοποιηθούν τεστ μόνο 
σε ελάχιστες στενές επαφές και όχι στο σύνολο 
των εργαζομένων, και μάλιστα όχι μοριακά αλλά 
rapid. Το κατάστημα δεν σταμάτησε τη λειτουρ
γία του ούτε λεπτό και λειτουργούσε με συνα
δέλφους που είχαν έρθει σε επαφή με την συ
νάδελφο που νοσούσε. Η απολύμανση λέγεται 
ότι πραγματοποιήθηκε κατευθείαν, όμως οι συ
νάδελφοι καταγγέλλουν ότι δεν είδαν πιστοποι
ημένο συνεργείο να πραγματοποιεί απολύμαν
ση. Είναι άγνωστο ακόμα αν και πόσοι συνάδελ
φοι βγήκαν σε καραντίνα.

Στις αποθήκες της "Lidl" στη ΒΙΠΕ Πάτρας, που 
απασχολεί γύρω στους 60 εργαζόμενους, εμφα
νίστηκε θετικός συνάδελφος την Τρίτη 26/1 αλ
λά η εργοδοσία το απέκρυπτε μέχρι την Παρα
σκευή 29/1. Μετά από πιέσεις έγιναν τεστ στο 
τέλος της βάρδιας (για να μη σταματήσει καθό
λου η δουλειά), αλλά σε ελάχιστους εργαζόμε
νους και μόνο σε όσους δούλευαν στο ίδιο πό
στο. Είναι απαράδεκτο να μη γίνονται τεστ σε ό
λο το προσωπικό με το πρόσχημα ότι δεν προ- 
βλέπεται, ενώ την ίδια ώρα οι συνάδελφοι μετα
κινούνται με λεωφορείο, μέσα στο οποίο επιβαί
νουν εργαζόμενοι από όλα τα πόστα. Μετά από 
τα τεστ βρέθηκε θετική και άλλη συνάδελφος. 
Είναι ξεκάθαρο ότι όσο η εργοδοσία απέκρυπτε, 
ο ιός έκανε πάρτι μέσα στις αποθήκες».

ΜΕΣΑ ΜΑΖΙΚΗΣ ΜΕΤΑΦΟΡΑΣ

Ούτε ένα δράμι μέτρων από την κυβέρνηση για

Δ
εν ιδρώνει το αυτί» της κυβέρνησης για την 
κατάσταση στα ΜΜΜ, και έτσι ο επικίνδυνος 
συνωστισμός καλά κρατεί, λειτουργώντας ως 
«θερμοκήπιο» για τον ιό. Μια καθημερινή ταλαιπωρία 

- αναμέτρηση με τον κορονοϊό για χιλιάδες εργαζόμε
νους, που διαρκώς μας στέλνουν φωτογραφίες από 
τον Γολγοθά τους...

Γεμάτες στάσεις και σταθμοί, επιβάτες ο ένας δίπλα 
στον άλλο σε λεωφορεία και βαγόνια, επιβεβαιώνουν 
ότι η κυβέρνηση δεν έχει αναλάβει ούτε ένα δράμι α
πό τη δική της ευθύνη για να πάρει ουσιαστικά μέτρα 
προστασίας της υγείας του λαού. Και την ίδια στιγμή ε
πιβεβαιώνεται ότι η πανδημία χρησιμοποιήθηκε ως πρό
σχημα για να «νομιμοποιήσει» την πιο βαθιά εμπλοκή 
των επιχειρηματικών ομίλων στις αστικές συγκοινωνί
ες, εντείνοντας δηλαδή την κατεύθυνση που έχει ο- βαγόνι του ηλεκτρικού 
δηγήσει στο σημερινό χάλι. Χτες το „paL

Παράσταση διαμαρτυρίας 
στο υπουργείο Υγείας

Σε παράσταση διαμαρτυρίας στο υπουργείο Υγείας αύ
ριο στις 4 μ.μ. καλεί το Εργατικό Κέντρο Αθήνας, διεκ- 
δικώντας ολοκληρωμένα μέτρα προστασίας της υγείας 
των εργαζομένων στους χώρους δουλειάς και ουσιαστι
κή ενίσχυση των δομών Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγεί
ας και των νοσοκομείων της Αθήνας. Στην κινητοποίηση 
καλούν και Συνδικάτα της Αττικής.

Σύσκεψη το Σάββατο στην Ελευσίνα
Σε σύσκεψη σωματείων το Σάββατο 6 Φλεβάρη, στις 

10 π.μ., στην αίθουσα του Εργατοϋπαλληλικού Κέντρου 
Ελευσίνας - Δυτικής Αττικής καλούν το παράρτημα θρι- 
ασίου του Συνδικάτου Εργ/λων Μετάλλου Αττικής και 
Ναυπ/κής Βιομηχανίας Ελλάδας, το Σωματείο Ενέργει
ας Αττικής - Βοιωτίας - Εύβοιας - Κορινθίας και το Σωμα
τείο Ιδιωτικών Υπαλλήλων και Εμποροϋπαλλήλων Δυτικής 
Αττικής. Σε συνέχεια των πρωτοβουλιών, που έχουν ήδη 
οργανώσει για την προστασία της υγείας των εργαζομέ
νων στους χώρους εργασίας, τα σωματεία προχωρούν σε 
σύσκεψη, προκειμένου να συζητήσουν για τον παραπέ
ρα συντονισμό και τα επόμενα βήματα της δράσης τους.

ΔΑΣ ΟΑΣΑ: Παραμένουν ο 
συνωστισμός και η απουσία μέτρων

Την έλλειψη και ανεπάρκεια ακόμα και των ελάχιστων μέτρων προ
στασίας της υγείας καταγγέλλει με ανακοίνωσή της η ΔΑΣ ΟΑΣΑ, α
παιτεί να ληφθούν όλα τα απαραίτητα μέτρα και να αποδοθούν ευθύ
νες για την κατάσταση που επικρατεί από τη διαχείριση της πανδημί-

την αποσυμφόρηση
ας στους εργασιακούς χώρους της ΟΣΥ.

«Η απολύμανση στα οχήματα, στα τμή
ματα Τεχνικής Υποστήριξης και Βοηθητι
κών Εργασιών γίνεται μόνο μετά από κα
ταγγελίες μας ή μετά από επιβεβαιωμένο 
κρούσμα», αναφέρει, ενώ «ελάχιστοι χώ
ροι πληρούν τις προϋποθέσεις των υγειο
νομικών πρωτοκόλλων, μικρά γραφεία με 
τους εργαζόμενους σε κοντινή απόσταση, 
χώροι αναμονής χωρίς τη δυνατότητα να 
τηρηθούν οι απαραίτητες αποστάσεις».

Επισημαίνει ότι μόνο κάτω από τις δι
κές της παρεμβάσεις, όπως στον Πειραιά, 
έγιναν μαζικά τεστ και οδηγήθηκαν σε υ
ποχρεωτική καραντίνα εργαζόμενοι που 
αρχικά ήταν πολύ στενές επαφές κρού
σματος και τελικά διαγνώστηκαν θετικοί. 

Αναδεικνύοντας τις ευθύνες των συν
δικαλιστικών πλειοψηφιών στα συνδικάτα του χώρου για τη στάση που 
έχουν απέναντι σε αυτά τα προβλήματα, αναφέρει: «Είναι πρόκληση 
προς τους εργαζόμενους, συνδικαλιστής πρόεδρος σωματείου και ε
κλεγμένος στη ΓΣΕΕ να διαφημίζει και να συγχαίρει τη διοίκηση και την 
κυβέρνηση ότι κάνουν σωστά το έργο τους, ενώ την ίδια μέρα έτρεχαν 
και δεν έφταναν στο αμαξοστάσιο των κεντρικών γραφείων από τον α
ριθμό των κρουσμάτων στο χώρο».
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ΠΑΝΔΗΜ1
Αγώνας για την υγεία

Αύριο η μέρα δράσης για την Πρωτοβάθμια 
Φροντίδα Υγείας
Πολύμορφες αγωνιστικές παρεμβάσεις σε Κέντρα Υγείας

Μ
ε μέρα δράσης για την Πρωτοβάθμια Φρο
ντίδα Υγείας, αύριο Τετάρτη, οι εργαζό
μενοι στο δημόσιο σύστημα Υγείας, μα
ζί με εργατικά συνδικάτα και μαζικούς 
φορείς δίνουν συνέχεια στις αγωνιστικές κινη
τοποιήσεις τους για την υπεράσπιση της υγείας 

και της ζωής του λαού.
Στο πλαίσιο αυτό, προγραμματίζονται πολύμορ

φες δράσεις σε Κέντρα Υγείας, τα οποία μετά τη 
χρόνια υποστελέχωση και τις τεράστιες ελλείψεις 
εξοπλισμού, τώρα μετατρέπονται το ένα μετά το 
άλλο σε εμβολιαστικά κέντρα, χωρίς κανένα μέ
τρο ενίσχυσης, με αποτέλεσμα να αναστέλλεται 
μεγάλο μέρος της λειτουργίας τους, να ακυρώ
νονται και να χάνονται χιλιάδες ιατρικά ραντεβού.

Μεταξύ άλλων, αγωνιστικές πρωτοβουλίες προ
γραμματίζονται:

- Στο Κέντρο Υγείας Ελευσίνας, στις 9 π. μ.
- Στο Κέντρο Υγείας Περιστεριού (πρώην I- 
ΚΑ), στις ΙΟ.π.μ.
- Στο Κέντρο Υγείας Πατησίων (οδός Χαλκί- 
δος), στις 10.30 π.μ.
- Στο ΚΥ Νέας Ιωνίας, στις 9 π.μ.
- Στο ΚΥ Νέας Φιλάδελφειας - Χαλκηδό
νας στις 11 π.μ.
- Στο ΚΥ Κεραμεικού, στις 12 το μεσημέρι.
- Στο ΚΥ Ηλιούπολης, στη 1 μ.μ.
- Στο Δημοτικό Ιατρείο Κυψέλης (οδός Χανι
ών) στις 11 π.μ.
- Στο ΚΥ Πύλης Αξιού, στις 9.30 π.μ.
- Στο ΚΥ Ευόσμου, στις 9.30 π.μ.
- Στο ΚΥ θέρμης, στις 9.30 π.μ.
- Στο τοπικό ιατρείο Βότση - ΕΟΠΥΥ στην Κα
λαμαριά, στις 9.30 π.μ.
- Στο ΚΥ Λευκάδας (πρώην ΙΚΑ), στις 9.30 π.μ. 
- Στην 7η ΔΥΠΕ (Εσταυρωμένο), στις 9 π.μ.
- Στο Κέντρο Υγείας Ελασσόνας στις 10 π.μ. 
- Στα Κέντρα Υγείας Φαρσάλων, Αγιάς και 
Γόννων, στις 10.30 π.μ.
- Στο Κέντρο Υγείας (πρώην ιατρεία ΠΕΔΥ) Λά

ρισας, στις 10.30 π.μ.
- Στο Κέντρο Υγείας
Τυρνάβου, στις 11 το
πρωί.
Οι κινητοποιήσεις που 

έχουν αποφασιστεί από 
την Ομοσπονδία Νοσοκο
μειακών Γιατρών και την Ο
μοσπονδία Εργαζομένων 
στα Δημόσια Νοσοκομεία 
θα κλιμακωθούν στις 16 
Φλεβάρη με 24ωρη πα
νελλαδική απεργία, συγκέ
ντρωση στο υπουργείο Υ
γείας και πορεία προς τη 
Βουλή στην Αθήνα και α
ντίστοιχες απεργιακές συγκεντρώσεις και πορεί
ες στις άλλες πόλεις.

Χαρακτηριστικές καταγγελίες 
για την κατάσταση στην ΠΦΥ

Παρά την κυβερνητική προπαγάνδα περί «θω- 
ράκισης του ΕΣΥ», είναι χαρακτηριστικό ότι εν 
μέσω πανδημίας και ενόψει των εμβολιασμών 
η κρατική χρηματοδότηση των δημόσιων μο
νάδων ΠΦΥ μειώθηκε κατά 96 εκατομμύρια.

Χαρακτηριστικά για την κατάσταση και τις 
ακόμα πιο αρνητικές εξελίξεις είναι μερικά 
παραδείγματα από όσα καταγγέλλουν υγει
ονομικοί, σωματεία και φορείς της Αττικής:

- Στη Ν. Φιλαδέλφεια - Ν. Χαλκηδόνα, σχε
δόν 40.000 κάτοικοι θα μείνουν για μήνες δίχως 
πρόσβαση σε κρίσιμες ειδικότητες γιατρών. Η
δη υπάρχουν ακυρώσεις προγραμματισμένων 
ραντεβού, ενώ εδώ και κάποιο καιρό δεν γί
νονται αιμοληψίες, λόγω έλλειψης υλικών, πα
ρά μόνο σε έκτακτα περιστατικά. Οι συνταγο- 
γραφήσεις και τα επείγοντα χαρακτηριστικά θα 
μείνουν ξεκρέμαστα, κι αυτό γιατί ενώ αρχικά

Τα αιτήματα
Υν—1 και μαζικοί φορείς μεταξύ άλλων δι-

• Ενίσχυση με μόνιμο προσωπικό των Κέντοων 
Innln πΥΐα Va 9ναλδβουν τον εμβολιασμό, χωρίς 
ληπ^ανΠ·ερΐΚ0Πλ της λειτ°υργϊας τους, σε κατάλλη
λους χώρους. Αμεση απεμπλοκή των νοσοκομεί
ων απο τον εμβολιασμό του γενικού πληθυσμού.

Ετπταξη του ιδιωτικού τομέα της Υγείας ιδι- 
σω ' “^ν,Κων ·Καΐ εΡναστηρίων που υπάρχουν 
ππΤόλθΤ, ΡΙ°Λη’ Και υποΧΡεωτική ένταξηΥου

%imZS. 'νιατρώ''οτο οχέδι°,ου
• Εξασφάλιση όλων των αναγκαίων μέτρων (προ-
?^ νΛηη^ξ0Πλΐσμ0ς’ γραμματειακή υποστήρι
ξη, χώροι) και της αναγκαίας εκπαίδευσης του
βολιασμού ° ^ ^ α°φαλή διενέΡΥεια του εμ-

είχαν οριστεί να λειτουργήσουν στο 
ΚΥ 6 εμβολιαστικές γραμμές, τελικά ορίστη
καν 10, καταλαμβάνοντας 12 χώρους ιατρείων 
(που σημαίνει ότι θα σταματήσουν να λειτουρ
γούν) τα οποία θα λειτουργούν στο ισόγειο και 
στον Ιο όροφο, δημιουργώντας συνθήκες συ
νωστισμού και συγχρωτισμού.
- Με αφορμή την ανάγκη μαζικού εμβολια

σμού του πληθυσμού έχει ανασταλεί η λειτουρ
γία του Κέντρου Υγείας Ελευσίνας τις καθη
μερινές μετά τις 9 μ.μ. και τις Κυριακές, ενώ 
στα υπόλοιπα ΚΥ της περιοχής υπάρχουν δια
χρονικά μεγάλες ελλείψεις σε προσωπικό (α
κόμη και οι ελάχιστες ειδικότητες που υπάρ
χουν στο ΚΥ Ασπροπύργου, είναι μονήρεις).

- Ηδη από την πρώτη βδομάδα λειτουργίας 
τους ως εμβολιαστικά κέντρα «τα Κέντρα Υ
γείας ξεκίνησαν με σοβαρές ελλείψεις προσω
πικού, με αποτέλεσμα οι εργαζόμενοι να δου
λεύουν συνεχόμενα και το Σάββατο, χωρίς την 
πρόβλεψη ρεπό. Στην ερώτηση πώς θα καλυ
φθεί η εξαήμερη λειτουργία των εμβολιαστι- 
κών κέντρων και πώς θα απασχοληθεί το προ
σωπικό δεν έχουν λάβει σαφή απάντηση έως

αυτή τη στιγμή», καταγγέλλει ο Σύλλογος 
Εργαζομένων 1ης και 2ης ΥΠΕ.

- Το ΚΥ Κεραμεικού εξυπηρετεί τις περιο
χές Πετραλώνων, θησείου και Κεραμεικού, ω
στόσο τις επόμενες μέρες επίκειται η αναστο
λή υγειονομικών λειτουργιών του, για τη μετα
τροπή του σε κέντρο εμβολιασμού.

Στην Ηλιούπολη, στο πλαίσιο των πρωτο
βουλιών που πήραν τα σωματεία και οι φο
ρείς της πόλης, διεκδικώντας τη στελέχωση 
και λειτουργία των ιατρείων του ΚΥ της πόλης, 
την περασμένη Παρασκευή πραγματοποίησαν 
συνάντηση με τον δήμαρχο της πόλης, απαι
τώντας τη σύγκληση άμεσα Δημοτικού Συμ
βουλίου και την ενημέρωση του λαού της πό
λης. Την ίδια μέρα πραγματοποίησαν παράστα
ση διαμαρτυρίας στο υπουργείο Υγείας ζητώ
ντας να συναντήσουν τον υπουργό για το σο
βαρό θέμα που έχει προκύψει με το ΚΥ Ηλι
ούπολης και να του καταθέσουν υπόμνημα. 
Δυστυχώς, για άλλη μια φορά αντιμετώπισαν 
την αδιαφορία και την αδιαλλαξία της πολιτι
κής ηγεσίας του υπουργείου.

ΠΑΤΡΑ

Αθωράκιστοι οι υγειονομικοί και ο λαός της πόλης με ευθύνη της κυβέρνησης

Μ
όνο στο νοσοκομείο «Αγ. Ανδρέας» στην Πάτρα, τις τε
λευταίες μέρες καταγράφηκαν 17 κρούσματα σε υγειο
νομικούς στις παθολογικές μη Covid κλινικές. Σύμφωνα 
με πληροφορίες, τα 11 κρούσματα ανήκουν στη βρετανική με

τάλλαξη. Χτες εξετάζονταν το ενδεχόμενο να κλείσει η εφη
μερία του νοσοκομείου, ενώ ήδη η αναμονή στα επείγοντα εί
ναι μέχρι και δυο μέρες, καθώς το νοσοκομείο έχει ήδη φρα
κάρει και τα περιστατικά παραπέμπονται στο επιβαρυμένο Πα
νεπιστημιακό Νοσοκομείο Πατρών στο Ρίο.

Το «κερασάκι» βάζει η... λειτουργία εμβολιαστικού κέντρου 
που στήθηκε στο χώρο της Βραχείας Νοσηλείας του «Αγ. Αν- 
δρέα», ενώ, πέραν των εργαζομένων που έχουν εξαρχής επι
φορτιστεί με τη διαδικασία και ανήκουν σε νευραλγικά τμήμα
τα του νοσοκομείου, καλούνται καθημερινά και άλλοι να συμ
μετέχουν στο πρόγραμμα, αυξάνοντας τον κίνδυνο διασποράς. 
«Οι μάσκες ενισχυμένης προστασίας δεν επαρκούν ούτε για 
λίγες μέρες αν τις φορέσουμε όλοι», σημειώνουν οι υγειονο
μικοί, τα ωράρια είναι εξαντλητικά, ενώ το 60% των θέσεων 
ειδικευόμενων γιατρών και το 30% νοσηλευτών είναι κενές.

Παρ’ όλα αυτά, ενώ οι ακατάλληλες συνθήκες και τα ανε
παρκή μέτρα προστασίας που ευνοούν τη διασπορά είναι δική 
της ευθύνη, χτες η κυβέρνηση ακολούθησε και πάλι την πεπα- 
τημένη της στοχοποίησης των υγειονομικών του νοσοκομείου, 
λέγοντας ότι σε μεγάλο ποσοστό δεν εμβολιάστηκαν. Η πραγ
ματικότητα βέβαια είναι ότι μεταξύ των κρουσμάτων βρίσκο
νται και υγειονομικοί που είχαν κάνει την πρώτη δόση, αλλά 
όπως είναι φυσικό δεν είχαν προλάβει να χτίσουν ανοσία. Επί
σης, μέχρι και σήμερα δεν έχει πραγματοποιηθεί επίσημη ε
νημέρωση στο προσωπικό για τον εμβολιασμό, ενώ συνολικό
τερα χιλιάδες υγειονομικοί και στην υπόλοιπη χώρα που καθυ
στέρησαν να ενταχθούν στη λίστα εμβολιασμού, βρίσκονται α
κόμα... «στο περίμενε».

Κι όλα αυτά στην Αχαΐα, σε μια από τις «κόκκινες» περιοχές

και εν αναμονή του τρίτου κύματος, όπου:
- Στο Πανεπιστημιακό Γενικό Νοσοκομείο, το εμβολιαστικά 

κέντρο έχει εγκατασταθεί στο ενδοκρινολογικό τμήμα και τρία 
από τα τέσσερα ιατρεία τέθηκαν εκτός λειτουργίας, με απο
τέλεσμα την ακύρωση του 70% των προγραμματισμένων ρα
ντεβού των ασθενών.

- Το Κέντρο Υγείας Νοτίου Τομέα υποχρεώθηκε σε μείω
ση κατά 40% των τακτικών ραντεβού, ενώ η έλλειψη του ανα
γκαίου προσωπικού «αντισταθμίστηκε» με ...μεταφορά προ
σωπικού από τις ΤΟΜΥ.

- Στο Αίγιο, γιατροί από όλες σχεδόν τις κλινικές καλούνται 
να στελεχώσουν το εμβολιαστικά κέντρο, χωρίς σχέδιο ούτε δέ
σμευση για την αποζημίωση της απογευματινής υπερεργασίας.

Κ. Πελετίδης: Διεκδικούμε όλα τα μέτρα 
για την προστασία της υγείας του λαού

Χωρίς να απαντήσει σε τίποτα από τα παραπάνω, ο υπουρ
γός Δημόσιας Τάξης, Μ. Χρυσοχοΐδης, που μετέβη χτες στην 
Πάτρα, δήλωσε μετά από σύσκεψη φορέων ότι... «οι εμβολι
ασμοί ξεκίνησαν και γίνονται πια κανονικά και συστηματικά». 
Ο ίδιος πρόσθεσε ότι «βρισκόμαστε σε ένα σημείο που μπο
ρεί να μας οδηγήσει στη λήψη πολύ αυστηρών μέτρων για να 
καταστείλουμε τη διάδοση του κορονοϊού στην πόλη της Πά
τρας, λόγω του τρόπου με τον οποίο αυξάνονται τα κρούσματα».

«θα διεκδικήσουμε το σύνολο των μέτρων που πρέπει να 
ληφθούν ώστε να προστατευθεί η υγεία του πατραϊκού λαού», 
υπογράμμισε στη δήλωσή του ο δήμαρχος Πατρέων, Κώστας 
Πελετίδης, επισημαίνοντας πως «από τη στιγμή που έχουμε 
αύξηση των κρουσμάτων και έχει μπει η πόλη στο "κόκκινο", 
σημαίνει ότι πρέπει να υπάρχουν αυξημένα μέτρα στον τομέα 
της πρόληψης καθώς και στον τομέα της νοσηλείας αν χρεια

στεί». Γι’ αυτό και «χρειάζεται να γίνεται άμεση ανίχνευση των 
κρουσμάτων, στον ελάχιστο δυνατό χρόνο από την διάγνωση 
νοσούντων από τον κορονοϊό».

Ξεκαθάρισε επίσης ότι «παρά την έως τώρα φιλότιμη προ
σπάθεια του τοπικού παραρτήματος του ΕΟΔΥ και την καλή 
συνεργασία που έχουμε, το πρόβλημα της υποστελέχωσης δεν 
μας παρέχει τη δυνατότητα να έχουμε πλήρη κάλυψη των α
ναγκών μας ως πόλη» και ανέφερε πως «υπό αυτές τις συνθή
κες η χτεσινή δήλωσή μου ισχύει στο ακέραιο», ότι δηλαδή τα 
νέα περιοριστικά μέτρα που πήρε η κυβέρνηση για την πόλη, 
είναι αποτέλεσμα της εγκληματικής πολιτικής που εδώ και έ
να χρόνο «δεν πήρε κανένα ουσιαστικό μέτρο για την αντιμε
τώπιση διασποράς της πανδημίας του κορονοϊού και την προ
στασία της ζωής και της υγείας του λαού».

Ανακοίνωση της ΤΕ Αχαιός του ΚΚΕ
«Η κυβέρνηση και η 6η ΥΠΕ να αναλάβουν εδώ και τώρα τις 

ευθύνες τους», απαιτεί με ανακοίνωσή της η ΤΕ Αχαΐας του 
ΚΚΕ και απαιτεί:
• Αύξηση της κρατικής χρηματοδότησης για την Υγεία. Πρό
σληψη του απαραίτητου μόνιμου προσωπικού για την κάλυψη 
των αναγκών της περιοχής. Καμία καθυστέρηση στη διαδικα
σία των κρίσεων και πρόσληψη όλων των ιατρών που έχουν εκ
δηλώσει ενδιαφέρον με την εκπλήρωση των τυπικών προσό
ντων. Μονιμοποίηση όλων των συμβασιούχων.
• Να επαναλειτουργήσει άμεσα το Νοσοκομείο «Νοσημάτων 
θώρακος» με λεφτά από τον κρατικό προϋπολογισμό.
• Να επιταχθούν άμεσα το ιδιωτικό θεραπευτήριο «ΟΛΥΜΠΙ- 
ΟΝ» και τα ιδιωτικά Διαγνωστικά Κέντρα του Νομού και έντα
ξή τους στο κρατικό σχέδιο αντιμετώπισης της πανδημίας και 
του εμβολιασμού.
• Αμεση ενίσχυση της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας.
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1  Σε καραντίνα 21 υγειονομικοί του Αχιλλοπούλειου
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

124.79 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σε καραντίνα 
21 υγειονομικοί 
του Αχιλλοπούλειου
Ο κορονοϊός «χτυπά»
ανελέητα ιατρικό
και νοσηλευτικό προσωπικό

Συνολικά 21 υγειονομικοί του Αχιλλοπουλεί- 
ου αυτή την περίοδο βρίσκονται σε καραντίνα, 
καθώς «χτυπήθηκαν» από κορονοίό. Παρά το 
γεγονός ότι οι περισσότεροι έχουν κάνει την 
πρώτη δόση του εμβολίου, δυστυχώς ο ιός τούς 
χτύπησε την πόρτα. Έτσι το Νοσοκομείο εκτός 
από τους ασθενείς κορονοϊού, έχει να παλέψει 
και την απουσία γιατρών και νοσηλευτών οι 
οποίοι προοβλήθηκαν από τον ιό και απέχουν 
από τηνεργασία τους αφού υποχρεωτικά έχουν 
τεθεί σε κατ’ οίκον περιορισμό. Χθες διαγνώ-

στηκε ως θετικό κρούσμα στέλεχος του Βιοχη
μικού Τμήματος του Νοσοκομείου.

Από την περασμένη Παρασκευή βέβαια έχει 
ξεκινήσει ο δεύτερος γύρος των εμβολιασμών 
(δεύτερη δόση) στους υγειονομικούς. Η διαδι
κασία εκτιμάται ότι θα ολοκληρωθεί μέοα στις 
επόμενες δύο ημέρες.

Θα πρέπει να σημειωθεί πως από την αρχή της 
καραντίνας μέχρι τις 5 Ιανουάριου συνολικά εί
χαν νοσήσει από C0VID-19 92 υγειονομικοί, 
σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία που έχει στη 
διάθεοή της η διοίκηση του νοσοκομείου, κα
θώς επίσης η Ιατρική και Νοσηλευτική Υπηρε
σία, συνολικά στο Αχιλλοπούλειο. Η πλειονότη
τα των γιατρών, των νοσηλευτών και του άλλου 
προσωπικού που βρέθηκαν θετικοί στον κορο
νοίό, κόλλησαν έξω από το Νοσοκομείο τον ιό 
και κυρίως μέσα στην οικογένεια, γεγονός που 
σημαίνει ότι επιβεβαιώνονται όσοι έκρουαντον 
κώδωνα του κινδύνου κυρίως για την «ενδοοι- 
κογενειακή μεταδοτικότητα».



39;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Σε πλήρη εγρήγορση για το τρίτο κύμα
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

402.29 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σεπλήρη
εγρήγορση για
το τρίτο κύμα
Σ

ε επιφυλακή βρίσκονται οι Αρ- 
χές για το τρίτο κύμα επιδημίας 
κορονοϊού στην Ελλάδα. Κύριο 
ζητούμενο είναι να υπάρχειπλή- 
ρης ετοιμότητα σε όλη τη χώρα, τόσο σε 
ό,τι αφορά την επιδημιολογική επιτήρηση 

όσο και την ετοιμότητα του συστήματος 
Υγείας. Την ηγεσία του υπουργείου Υγείας 
ανησυχεί το γεγονός ότι καθημερινά 
έχουμε πλέον 50-80 νέες εισαγωγές 
ασθενών Covid-19 στα νοσοκομεία της 
Αττικής. Χαρακτηριστικό του συναγερμού 
στον οποίο βρίσκεται η κυβέρνηση είναι 
και η έκτακτη επίσκεψη που πραγματο
ποίησε χθες στην «κόκκινη» Πάτρα ο 
υπουργός Προστασίας του Πολίτη, Μιχά- 
ληςΧρυσοχοΐδης.

Στο μεταξύ, στο «μέτωπο» των εμβο
λίων, ο γενικός γραμματέας Πρωτοβάθ
μιας Φροντίδας Υγείας Μάριος Θεμι
στοκλέους έκανε γνωστό χθες ότι «τον 
Ιανουάριο διενεργήθηκαν 271.000 εμ
βολιασμοί, αρκετοί περισσότεροι από 
τον αρχικό στόχο 200.000 που είχαμε 
θέσει». «Τη στιγμή αυτήν έχουμε 400 
εμβολιαστικά κέντρα και 100 μονάδες 
του ΕΟΔΥ να διενεργούν εμβολιασμούς 
σε καθημερινή βάση», σημείωσε ο γε
νικός γραμματέας Πρωτοβάθμιας 
Φροντίδας, προσθέτοντας ότι «έχουμε 
τη δυνατότητα να αναπτύξουμε και άλ
λα εμβολιαστικά κέντρα», ανάλογα με 
τον αριθμό των διαθέσιμων εμβολίων.

Ο κ. Θεμιστοκλέους αναφέρθηκε και 
στον σχεδίασμά σχετικά με τα εμβόλια 
που θα σταλθούν στη χώρα μαςτο αμέ
σως επόμενο διάστημα. Όπως ανέφε
ρε, χθες η Ελλάδα παρέλαβε από την Ρ- 
fizer άλλες 90.000 δόσεις «και αναμέ
νουμε συνολικά 1.140.000 δόσεις και

240.000 μέχριτέλη Μαρτίου απάτην 
Moderns». Επίσης, έκανε γνωστό ότι η 
AstraZeneca ενημέρωσε πως συνολικά 
θα παραλάβουμε 540.000 δόσειςτον 
Μάρτιο. Η Johnson & Johnson θα απο- 
στείλει συνολικά περίπου 1.3 εκατ. εμ
βόλια.

Ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε 543 νέα κρού
σματα της λοίμωξης του νέου κορονοϊ- 
ού το τελευταίο 24ωρο. Τα μισά εντοπί
ζονται για μία ακόμη φορά στην Αττική. 
Διασωληνωμένοι νοσηλεύονται 248. 
Από τις ΜΕΘ έχουν εξέλθει από την αρ
χή της πανδημίας 1.121 ασθενείς. Τέλος, 
έχουμε 33 νέους θανάτους από τον 
Covid-19, φθάνονταςτους 5.829 συνο
λικά στη χώρα.

Το νοσοκομείο «Άγιος Ανδρέας»
Εξάλλου, συναγερμός έχει σημάνει 

στο νοσοκομείο «Άγιος Ανδρέας» στην 
Πάτρα, μετά τον εντοπισμό τουλάχιστον 
52 κρουσμάτων κορονοϊού στο υγει
ονομικό προσωπικό. Μάλιστα, οι 11 εί
χαν το μεταλλαγμένο βρετανικό στέλε
χος! Όπως υποστήριξε η ομότιμη καθη- 
γήτρια Παιδιατρικής και πρόεδρος της 
Εθνικής Επιτροπής Εμβολιασμών Μα
ρία Θεοδωρίδου. στο συγκεκριμένο νο
σοκομ είο ήταν εξαιρετικά χαμηλό το 
ποσοστό των υγειονομικών που εμβο
λιάστηκαν.

Τον Ιανουάριο διενεργήθηκαν
271.000 εμβολιασμοί, 
αρκετοί περισσότεροι 
από τον αρχικό στόχο
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1  Σχέδιο απομόνωσης ασθενών µε μεταλλαγμένο
στέλεχος

Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

458.96 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΣΕ ΕΤΟΙΜΟΤΗΤΑ ΣΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΒΟΛΟΥ - ΝΕΟΣ ΘΑΝΑΤΟΣ ΗΛΙΚΙΩΜΕΝΗΣ

Σχέδιο απομόνωσης ασθενών 
με μεταλλαγμένο στέλεχος
/ ρ™ντονους φόβους έχουν πια οι υγειονομικές αρχές και 

ξ— στη Μαγνησία, καθώς οι μεταλλάξεις του κορωνόίού 
L_oo όλη τη χώρα καταγράφονται η μία μετά την άλλη. 

Μάλιστα ο εντοπισμός και του μεταλλαγμένου στελέχους 
από τη Νότιο Αφρική έχει σημάνει συναγερμό και στάλθη
καν και από το Νοσοκομείο δείγματα ασθενών για γονιδιακό 
έλεγχο μιας και η συγκεκριμένη μετάλλαξη από τη Νότιο 
Αφρική θεωρείται μη ελεγχόμενη, αφού είναι πιο επιθετι
κή και διασπείρεται πολύ πιο εύκολα, ενώ δεν φαίνεται να 
υπάρχουν μέχρι στιγμήςτα «όπλα» για να καταπολεμηθεί το 
συγκεκριμένο στέλεχος.
Το Νοσοκομείο του Βόλου είναι έτοιμο με νέο σχέδιο να 
απομονώσει τυχόν ασθενείς που θα εντοπιστούν με μεταλ
λαγμένο στέλεχος, ενώ χθες ασθένησε από κορωνοϊό ένας 
ακόμη εργαζόμενος από το Βιοχημικό Εργαστήριο. Συνολικά 
ο αριθμόςτων νοσούντων γιατρών και νοσηλευτών αγγίζει 
τους 21. Επίσης υπήρξε ένας ακόμη θάνατος από κορωνοϊό. 
Πρόκειται για 85χρονη γυναίκα η οποία είχε μεταφερθεί στο 
«Αχιλλοπούλειο» από το Γηροκομείο Καναλίων. 0 συνολικός 
αριθμός των νεκρών από κορωνοϊό στο Νοσοκομείο, απότις 
19 Οκτωβρίου μέχρι σήμερα, ανέρχεται πλέον σε 137 άτομα. 
Επίσης, στη ΜΕΘ covid νοσηλεύονται δύο άτομα, μία γυναίκα 
79 ετών και ένας άνδραςθί ετών, ενώ δυο ασθενείς, ηλικίας 
61 και 96 ετών, νοσηλεύονται και στους θαλάμους αρνητικής 
πίεσης. Στις δυο κλινικές covid του Νοσοκομείου νοσηλεύ
ονται 57 άτομα και 7 στον ξενώνα «Φιλύρα».
Τα χειρουργεία δεν πρόκειται να ανοίξουν και θα παραμένουν 
σε λειτουργία σε ποσοστό 20%, μόνο για τα επείγοντα περι
στατικά. Αυτό που ανησυχεί τους γιατρούς είναι το γεγονός 
ότι τα κρούσματα δεν είναι πλέον ελεγχόμενα από ιδιωτικές 
μονάδες υγείας, αλλά προέρχονται και από την κοινότητα. 
Κανείς, ωστόσο, δεν γνωρίζει τον βαθμό θετικότητας καθώς 
δεν γίνεται επαρκής αριθμός rapid tests από τον ΕΟΔΥ. Χθες 
ο ΕΟΔΥ «έδωσε» για τη Μαγνησία 3 νέα κρούσματα κορωνο- 
ϊού. Στο μεταξύ, οι 50 ιδιώτες γιατροί που εμβολιάστηκαν στις 
15 Ιανουάριου 2021 και οι 10 γιατροί που εμβολιάστηκαν στις

18 Ιανουάριου 2021, εκτάκτως στο Νοσοκομείο του Βόλου, 
θα αρχίσουν να δέχονται άμεσα sms για τα ραντεβού της β' 
δόσης, καθώς εισήχθησαν οι ΑΜΚΑ τους στο σύστημα της 
πλατφόρμας εμβολιασμών. Σε δήλωσή του ο κ. Μαραβέγιας 
τόνισε ότι «η επιχείρηση «Ελευθερία» για τον εμβολιασμό 
προχωρεί σύμφωνα με τον σχεδίασμά της Εθνικής Επιτρο
πής Εμβολιασμών και ο μηχανισμός λειτουργεί αποτελε
σματικά. Περισσότερα από 3.000 εμβόλια έχουν γίνει στη 
Μαγνησία, αφού τιςτελευταίες ημέρες η διαδικασία «τρέχει» 
με πολύ γρήγορους ρυθμούς. Μόνο χθες πραγματοποιή
θηκαν στα εμβολιαστικά κέντρα του Νοσοκομείου Βόλου 
και της Αργαλαστής 351 εμβολιασμοί, ενώ στη Σκιάθο 54, 
ανεβάζοντας τον αριθμό των εμβολιασμένων στα νησιά 
των Βορείων Σποράδων στους 186. Συνολικά σε όλον τον 
Νομό, μέχρι σήμερα, έχουν κάνει το εμβόλιο της Pfizer 3.217 
άτομα, ενώ κάποιοι έχουν ολοκληρώσει τις δύο δόσεις του 
εμβολίου και περιμένουν να αποκτήσουν την ανοσία. Χθες 
αναστάτωση προκλήθηκε στο Εφετείο της Λάρισας, καθώς

νόσησε υπάλληλος της γραμματείας και αναβλήθηκαν όλε οι 
δίκες ακόμα και αυτέςτων οποίων οι υποθέσεις κινδυνεύουν 
με παραγραφή.

Τα τεστ
Νέο γύρο rapid rest στην περιοχή των Καναλίων θα πραγμα
τοποιήσει σήμερα ο Δήμος Ρήγα Φεραίου σε συνεργασία με 
τον ΕΟΔΥ. Ο έλεγχος θα διενεργηθεί με τη μέθοδο εξέτασης 
μέσα από το αυτοκίνητο (drive through) από τις 10 το πρωί 
έως τη 1 το μεσημέρι, στην πλατεία των Καναλίων. 
Απαραίτητα για όλους τους συμμετέχοντες ο ΑΜΚΑ και το 
κινητό τους τηλέφωνο.
Πραγματοποιήθηκε χθες Δευτέρα στο Διοικητήριο της Πε
ριφερειακής Ενότητας Μαγνησίας και Σποράδων, η δωρεάν 
λήψη τεστ ταχείας ανίχνευσης αντιγόνου (rapid-test) μέσω 
δειγματοληψίας, σε υπαλλήλουςτων Υπηρεσιών της ΠΕΜΣ, 
για 15η συνεχή φορά. Διενεργήθηκαν τεστ σε συνολικά 85 
υπαλλήλους και όλα τα δείγματα βρέθηκαν αρνητικά.
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1  Εργαζόμενοι του ΠΑΓΝΗ καταγγέλλουν bullying
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

822.75 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Όπως α- 
ναφέρεται 
χαρακτη
ριστικά, υ
πάρχουν 
«δεκάδες 
καταγγελί
ες» από 
«εργαζό
μενους 
διαφόρων 
ειδικοτή
των και 
Βαθμιδών 
για την 
προσβλη
τική και ε
πιθετική 
συμπερι
φορά προς 
αυτούς».

Εργαζόμενοι του ΠΑΓΝΗ 
καταγγέλλουν bullying
■ Για κατάχρηση εξουσίας και αυταρχική συμπεριφορά κατηγορεί τη διοίκηση το Σωματείο

«ΤΑΚΤΙΚΗ ΠΟΛΛΩΝ ΔΙΟΙΚΗΣΕΩΝ»

«Επιχείρηση επιβολής σιγής νεκροταφείου»
«Οι επιθέσεις αυτές είναι συνέχεια της αυταρχικής τακτικής των διοικήσεων πολλών νοσοκομείων και εντάσσεται στη 

γενικότερη προσπάθεια έντασης της καταστολής, με την οποία επιδιώκει η κυβέρνηση να επιβάλλει "σιγή νεκροταφείου", 
ώστε να προωθεί ανενόχλητη την επίθεση σε όσα εργασιακά δικαιώματα και συνδικαλιστικές ελευθερίες έχουν απομείνει. 
Δεν πρόκειται όμως να μας κλείσουν το στόμα. Δε θα σκύψουμε το κεφάλι ούτε θα ζητήσουμε την έγκρισή τους για να δι

αδηλώνουμε και να δηλώνουμε την αντίθεσή μας στην πολιτική που τσακίζει τα δικαιώματα ασθενών και υγειονομικών», 
λένε, εν κατακλείδι, οι εργαζόμενοι του ΠΑΓΝΗ, συμπληρώνοντας ότι «ο αυταρχισμός και η τρομοκρατία δε θα περάσουν. 
Οι εργαζόμενοι έχουν λόγο και εκφράζονται. Το Σωματείο θα συνεχίσει να στηρίζει τα δικαιώματα των εργαζομένων και των 
ασθενών για δημόσια και δωρεάν υγεία».

Για αυταρχική συμπεριφορά καταγγέλλει τη 
διοίκηση του Π ΑΓΝ Η το Σωματείο Εργαζο
μένων του νοσοκομείου. Σύμφωνα με ανα
κοίνωση που εκδόθηκε χθες από το Σωμα
τείο, «φαίνεται ότι ο αναπληρωτής διοικη- 
τήςτου νοσοκομείου έχει αναλάβει ιδιαίτε
ρο ρόλο να προσβάλλει, να μειώνει και να 
υποτιμά τους εργαζόμενους, ακόμη και με 
μεθόδους bullying».

πως αναφέρεται χαρακτηριστικά, υπάρ- 
■ ■ χουν «δεκάδες καταγγελίες» από «εργαζό- 

I μένους διαφόρων ειδικοτήτων και βαθμί-
δων για την προσβλητική και επιθετική συ

μπεριφορά προς αυτούς».
Οι εργαζόμενοι καλούν τους αρμόδιους να αναλά

βουν τις ευθύνες τους ζητώντας να σταματήσει «η 
κατάχρηση εξουσίας εκ μέρους του αναπληρωτή 
διοικητή» και παράλληλα από τη διοίκηση του ΠΑ
ΓΝΗ να ασχοληθεί επ ιτέλους με τα ουσιαστικά π ρο- 
βλήματα που ταλανίζουν το νοσοκομείο.
«Οι εργαζόμενοι έχουν λόγο και εκφράζονται», α- 

ναφέρεται χαρακτηριστικά στο τέλος της ανακοί
νωσης που εξέδωσε τοΔ.Σ. του Σωματείου Εργαζο- 
μένωντου ΠΑΓΝΗ.

«Η κατάσταση έχει παρατραβήξει»
«Το Δ.Σ. του Σωματείου Εργαζομένων ΠΑΓΝΗ κα

ταγγέλλει τη διοίκηση του νοσοκομείου για την αυ
ταρχική συμπεριφορά της, η οποία έχει εκδηλωθεί 
αρκετές φορές από την ημέρα ανάληψης των κα- 
θηκόντωντης.
Δεκάδες καταγγελίες έχουν φτάσει στο Σωματείο 

μας από εργαζόμενους διαφόρων ειδικοτήτων και 
βαθμιδών για την προσβλητική και επιθετική συ
μπεριφορά προςαυτούς.
Φαίνεται ότι ο αναπληρωτής διοικητής του νοσο

κομείου έχει αναλάβει ιδιαίτερο ρόλονα π ροσβάλ- 
λει, να μειώνει και να υποτιμά τους εργαζόμενους, 
ακόμη και με μεθόδους bullying. Απαράδεκτη, ει-

Οι εργαζόμενοι καλούν 
τους αρμόδιους να 

αναλάβουν τις ευθύνες τους 
ζητώντας να σταματήσει «η 
κατάχρηση εζουσίας εκ μέρους 
του αναπληρωτή διοικητή» και 
παράλληλα από τη διοίκηση του 
ΠΑΓΝΗ να ασχοληθεί επιτέλους 
με τα ουαιαστικά προβλήματα που 
ταλανίζουν το νοσοκομείο

ρωνική και απαξιωτική είναι και η συμπεριφορά 
της Διοίκησης απέναντι στους εκπροσώπους των 
εργαζομένων και των γιατρών στο Δ.Σ. του νοσο
κομείου.

Η κατάσταση αυτή έχει πια παρατραβήξει», ανα- 
φέρεται αρχικά στην ανακοίνωση του Σωματείου 
Εργαζομένωντου Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου 
Ηρακλείου.
«Καλούμε την κυβέρνηση, την ηγεσία του υπουρ

γείου Υγείας και τη Διοίκηση της 7ης Υ.ΠΕ. να ανα- 
λάβουντις ευθύνες τους, ώστε να σταματήσει η κα

τάχρηση εξουσίας εκ μέρους του αναπληρωτή δι
οικητή και να επανέλθει η ισορροπία στον εργασι
ακό μας χώρο.
Καλούμε τη Διοίκηση του νοσοκομείου να ασχο

ληθεί επιτέλους με τα ουσιαστικά προβλήματα του 
νοσοκομείου!
Στην προσπάθειά της να εμφανίσει ένα νοσοκο

μείο δήθεν θωρακισμένο για την αντιμετώπιση της 
πανδημίας, η Διοίκηση δε διστάζει να αξιοποιεί όλο 
το αντεργατικό οπλοστάσιο με αυταρχικές αποφά
σεις, υποβαθμίζοντας συλλογικά όργανα και το Ε
πιστημονικό Συμβούλιο, επιχειρώντας να τα κατα
στήσει διακοσμητικά στοιχεία.
Κάθε φορά που υπηρεσιακά στελέχη και εργαζό

μενοι εκφράζουν υπηρεσιακή άποψη σε ζητήματα 
της καθημερινής λειτουργίας του νοσοκομείου, η 
Διοίκηση προσπαθεί να τρομοκρατήσει όσους εκ
φέρουν αντίθετη άποψη από τη δική τους.
Παράλληλα, αυτό που δεν μπορεί να ανεχτεί η Δι

οίκηση είναι το δικαίωμα του Σωματείου να έχει ά
ποψη που αντιτίθεται στην κυβερνητική πολιτική. 
Ενοχλείται από τις φωνές που αναδεικνύουν τις ελ
λείψεις του νοσοκομείου και την πραγματική αιτί
α των προβλημάτων, η οποία δεν είναι άλλη από 
τη διαχρονική πολιτική υποχρηματοδότησηςτης Υ
γείας, την πολιτική που προωθείτηλειτουργίατων 
νοσοκομείων ως επιχειρήσεις», αναφέρεται, εν 
συνεχεία, στην ανακοίνωση.
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1  Ανάγκη θωράκισης του Ε.Σ.Υ.
Πηγή: ΧΑΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

487.23 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΝ ΜΕΣΩ ΠΑΝΔΗΜΙΑΣ

Ανάγκη θωράκισης του Ε.Σ.Υ.
κ£ Επισημάνσεις Συντυχάκη σε επίσκεψή του στο Νοσοκομείο Χανίων

Την ανάγκη θωράκισης τον δη
μόσιον σνστήματος νγείας εν 
όψει τον τρίτον κύματος της 
πανδημίας τον κορωνοϊού, επε- 
σήμανε ο βονλεντής Ηράκλειον 
τον ΚΚΕ, Μανώλης Σνντνχάκης 
ττον επισκέφθηκε χθες το Γενικό 
Νοσοκομείο Χανίων, ως επικε
φαλής κλιμακίον τον ΚΚΕ.

Σ
τη διάρκεια της χθεσινής επίσκε
ψης, το κλιμάκιο του ΚΚΕ πραγ
ματοποίησε συνάντηση με τον 
διοικητή του ιδρύματος Γιώργο Μπέα, 

με τον σύλλογο εργαζομένων και με εκ
προσώπους των γιατρών ενώ είχε την 
ευκαιρία να ξεναγηθεί στους χώρους του 
ιδρύματος στην κλινική covid και τις 
ΜΕΘ όπως και στο εμβολιαστικό κέντρο.

Στο τέλος της επίσκεψης, ο κ. Συντυχά- 
κης μίλησε στα "Χανιώτικα νέα", επιση- 
μαίνοντας τα εξής: «Μπαίνουμε στην 
φάση του τρίτου κύματος της πανδημίας. 
Είναι γεγονός ότι η Κυβέρνηση μπορούσε

Από τη χθεσινή επίσκεψη στο Νοσοκομείο Χανίων.

και έπρεπε να έχει λάβει όλα τα απαραί
τητα μέτρα για να θωρακίσει το δημόσιο 
σύστημα υγείας. Δεν το έκανε και συνε
χίζει να επιρρίπτει ευθύνες στον λαό με

το αφήγημα της ατομικής ευθύνης. Ας 
το κάνει έστω και τώρα» και τόνισε πως 
«χειάζεται πρόσληψη μόνιμου προσω
πικού και για να καλύψει τις ανάγκες

της πανδημίας αλλά κι επειδή το σύστημα 
υγείας πάντα θα πρέπει να είναι εξοπλι
σμένο, πάντα θα πρέπει να είναι στελε
χωμένο».
Όπως τόνισε, δεν πρέπει να αποδυνα

μωθούν τα νοσοκομεία και τα κέντρα 
υγείας λόγω των εμβολιασμών. «Οι εμ
βολιασμοί είναι μια μακρόχρονη και σύν
θετη διαδικασία αλλά για να 'γίνουν 
αποτελεσματικί και γρήγοροι εμβολιασμοί, 
τα εμβολιαστικό κέντρα πρέπει κι αυτά 
να στελεχωθούν με προσπωικό.

ΙΑΤΡΙΚΟ ΟΞΥΓΟΝΟ

«Παράλληλα, όπως προσέθεσε «ένα ακό
μα σημαντικό ζήτημα που τέθηκε είναι 
η έλλειψη ιατρικού οξυγόνου για τις ανά
γκες των ασθενών. Δυστυχώς στο θέμα 
αυτό εμπλέκονται ιδιιωτικές εταιρείες οι 
οποίες διακινούν το οξυγόνο για να απο
κομίσουν κέρδος. Το Εθνικό Σύστημα 
Υγείας, πρέπει να είναι αυτόνομο και 
στην παραγωγή και διάθεση οξυγόνου» 
τόνισε.

ΦΑΝΗ ΝΙΚΗΦΟΡΑΚΗ
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1  ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΙ - ΣΥΝΔΙΚΑΤΑ - ΜΑΖΙΚΟΙ ΦΟΡΕΙΣ
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
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ΠΑΝΔΗΜΙΑ £
Αγώνας γιο την υγεία και ΐίΓ^ώήΙιοϋ ΧοούΙ

Αύριο η μέρα δράσης για την Πρωτοβάθμια 
Φροντίδα Υγείας
Πολύμορφες αγωνιστικές παρεμβάσεις σε Κέντρα Υγείας

Μ
ε μέρα δράσης για την Πρωτοβάθμια Φρο
ντίδα Υγείας, αύριο Τετάρτη, οι εργαζό
μενοι στο δημόσιο σύστημα Υγείας, μα
ζί με εργατικά συνδικάτα και μαζικούς 
φορείς δίνουν συνέχεια στις αγωνιστικές κινη
τοποιήσεις τους για την υπεράσπιση της υγείας 

και της ζωής του λαού.
Στο πλαίσιο αυτό, προγραμματίζονται πολύμορ

φες δράσεις σε Κέντρα Υγείας, τα οποία μετά τη 
χρόνια υποστελέχωση και τις τεράστιες ελλείψεις 
εξοπλισμού, τώρα μετατρέπονται το ένα μετά το 
άλλο σε εμβολιαστικά κέντρα, χωρίς κανένα μέ
τρο ενίσχυσης, με αποτέλεσμα να αναστέλλεται 
μεγάλο μέρος της λειτουργίας τους, να ακυρώ
νονται και να χάνονται χιλιάδες ιατρικά ραντεβού.

Μεταξύ άλλων, αγωνιστικές πρωτοβουλίες προ
γραμματίζονται:

- Στο Κέντρο Υγείας Ελευσίνας, στις 9 π.μ.
- Στο Κέντρο Υγείας Περιστεριού (πρώην I- 
ΚΑ), στις 10.π.μ.
- Στο Κέντρο Υγείας Πατησίων (οδός Χαλκί- 
δος), στις 10.30 π.μ.
- Στο ΚΥ Νέας Ιωνίας, στις 9 π.μ.
- Στο ΚΥ Νέας Φιλάδελφειας - Χαλκηδό
νας στις 11 π.μ.
- Στο ΚΥ Κεραμεικού, στις 12 το μεσημέρι.
- Στο ΚΥ Ηλιούπολης, στη 1 μ.μ.
- Στο Δημοτικό Ιατρείο Κυψέλης (οδός Χανι
ών) στις 11 π.μ.
- Στο ΚΥ Πύλης Αξιού, στις 9.30 π.μ.
- Στο ΚΥ Ευόσμου, στις 9.30 π.μ.
- Στο ΚΥ θέρμης, στις 9.30 π.μ.
- Στο τοπικό ιατρείο Βότση - ΕΟΠΥΥ στην Κα
λαμαριά, στις 9.30 π.μ.
- Στο ΚΥ Λευκάδας (πρώην ΙΚΑ), στις 9.30 π.μ. 
- Στην 7η ΔΥΠΕ (Εσταυρωμένο), στις 9 π.μ.
- Στο Κέντρο Υγείας Ελασσόνας στις 10 π.μ. 
- Στα Κέντρα Υγείας Φαρσάλων, Αγιάς και 
Γόννων, στις 10.30 π.μ.
- Στο Κέντρο Υγείας (πρώην ιατρεία ΠΕΔΥ) Λά

ρισας, στις 10.30 π.μ.
- Στο Κέντρο Υγείας
Τυρνάβου, στις 11 το
πρωί.
Οι κινητοποιήσεις που 

έχουν αποφασιστεί από 
την Ομοσπονδία Νοσοκο
μειακών Γιατρών και την Ο
μοσπονδία Εργαζομένων 
στα Δημόσια Νοσοκομεία 
θα κλιμακωθούν στις 16 
Φλεβάρη με 24ωρη πα- 
νελλαδική απεργία, συγκέ- H(jp( ψ'

ντρωση στο υπουργείο Υ
γείας και πορεία προς τη 
Βουλή στην Αθήνα και α
ντίστοιχες απεργιακές συγκεντρώσεις και πορεί
ες στις άλλες πόλεις.

Χαρακτηριστικές καταγγελίες 
για την κατάσταση στην ΠΦΥ

Παρά την κυβερνητική προπαγάνδα περί «θω- 
ράκισης του ΕΣΥ», είναι χαρακτηριστικό ότι εν 
μέσω πανδημίας και ενόψει των εμβολιασμών 
η κρατική χρηματοδότηση των δημόσιων μο
νάδων ΠΦΥ μειώθηκε κατά 96 εκατομμύρια.

Χαρακτηριστικά για την κατάσταση και τις 
ακόμα πιο αρνητικές εξελίξεις είναι μερικά 
παραδείγματα από όσα καταγγέλλουν υγει
ονομικοί, σωματεία και φορείς της Αττικής:

- Στη Ν. Φιλαδέλφεια - Ν. Χαλκηδόνα, σχε
δόν 40.000 κάτοικοι θα μείνουν για μήνες δίχως 
πρόσβαση σε κρίσιμες ειδικότητες γιατρών. Η
δη υπάρχουν ακυρώσεις προγραμματισμένων 
ραντεβού, ενώ εδώ και κάποιο καιρό δεν γί
νονται αιμοληψίες, λόγω έλλειψης υλικών, πα
ρά μόνο σε έκτακτα περιστατικά. Οι συνταγο- 
γραφήσεις και τα επείγοντα χαρακτηριστικά θα 
μείνουν ξεκρέμαστα, κι αυτό γιατί ενώ αρχικά
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Τα αιτήματα
Υνεκδικούνθί KC" μαζ'Κ°' φορείς μεταξύ άλλων δι-

• Ενίσχυση με μόνιμο προσωπικό των Κέντρων 
Υγείας για να αναλάβουν τον εμβολιασμό χωρίς 
w? Περικοπιίτης λειτουργίας τους, σε κατάλλη-

Αμεση απεμπλοκή των νοσοκομεί- 
ων απο τον εμβολιασμό του γενικού πληθυσμού.
• επίταξη του ιδιωτικού τομέα της Υνείας ιδι-

κλινικών.και εργαστηρίων που υπάρχουν 
σε κάθε περιοχή, και υποχρεωτική ένταξη του

ΖΙΆΙΖ,δ,ωιών ™ ™
• Εξασφάλιση όλων των αναγκαίων μέτρων (προ- 

°Πλ,θμός’ ΥΡαμματειακή υποστήρι
ξη, χώροι) και της αναγκαίας εκπαίδευσης του 
προσωπικού για την ασφαλή διενέργεια του εμ-

είχαν οριστεί να λειτουργήσουν στο 
ΚΥ 6 εμβολιαστικές γραμμές, τελικά ορίστη
καν 10, καταλαμβάνοντας 12 χώρους ιατρείων 
(που σημαίνει ότι θα σταματήσουν να λειτουρ
γούν) τα οποία θα λειτουργούν στο ισόγειο και 
στον Ιο όροφο, δημιουργώντας συνθήκες συ
νωστισμού και συγχρωτισμού.

- Με αφορμή την ανάγκη μαζικού εμβολια
σμού του πληθυσμού έχει ανασταλεί η λειτουρ
γία του Κέντρου Υγείας Ελευσίνας τις καθη
μερινές μετά τις 9 μ.μ. και τις Κυριακές, ενώ 
στα υπόλοιπα ΚΥ της περιοχής υπάρχουν δια
χρονικά μεγάλες ελλείψεις σε προσωπικό (α
κόμη και οι ελάχιστες ειδικότητες που υπάρ
χουν στο ΚΥ Ασπροπύργου, είναι μονήρεις).

- Ηδη από την πρώτη βδομάδα λειτουργίας 
τους ως εμβολιαστικά κέντρα «τα Κέντρα Υ
γείας ξεκίνησαν με σοβαρές ελλείψεις προσω
πικού, με αποτέλεσμα οι εργαζόμενοι να δου
λεύουν συνεχόμενα και το Σάββατο, χωρίς την 
πρόβλεψη ρεπό. Στην ερώτηση πώς θα καλυ
φθεί η εξαήμερη λειτουργία των εμβολιαστι- 
κών κέντρων και πώς θα απασχοληθεί το προ
σωπικό δεν έχουν λάβει σαφή απάντηση έως

αυτή τη στιγμή», καταγγέλλει ο Σύλλογος 
Εργαζομένων 1ης και 2ης ΥΠΕ.

- Το ΚΥ Κεραμεικού εξυπηρετεί τις περιο
χές Πετραλώνων, θησείου και Κεραμεικού, ω
στόσο τις επόμενες μέρες επίκειται η αναστο
λή υγειονομικών λειτουργιών του, για τη μετα
τροπή του σε κέντρο εμβολιασμού.

Στην Ηλιούπολη, στο πλαίσιο των πρωτο
βουλιών που πήραν τα σωματεία και οι φο
ρείς της πόλης, διεκδικώντας τη στελέχωση 
και λειτουργία των ιατρείων του ΚΥ της πόλης, 
την περασμένη Παρασκευή πραγματοποίησαν 
συνάντηση με τον δήμαρχο της πόλης, απαι
τώντας τη σύγκληση άμεσα Δημοτικού Συμ
βουλίου και την ενημέρωση του λαού της πό
λης. Την ίδια μέρα πραγματοποίησαν παράστα
ση διαμαρτυρίας στο υπουργείο Υγείας ζητώ
ντας να συναντήσουν τον υπουργό για το σο
βαρό θέμα που έχει προκύψει με το ΚΥ Ηλι
ούπολης και να του καταθέσουν υπόμνημα. 
Δυστυχώς, για άλλη μια φορά αντιμετώπισαν 
την αδιαφορία και την αδιαλλαξία της πολιτι
κής ηγεσίας του υπουργείου.
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1  Αυξάνουν την παραγωγή εμβολίων από 1,3 σε 2 δισ.
για φέτος οι εταιρίες Biontech και Pfizer

Πηγή: ΡΕΘΕΜΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

02-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

201.73 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αυξάνουν την παραγωγή 
εμβολίων από 1,3 σε 2 
δισ. για φέτος οι εταιρίες 
Biontech και Pfizer

Οι εταιρείες Biontech και Pfizer ανακοίνωσαν μαζική αύξη
ση της παραγωγής του εμβολίου κατά του κορονοϊού. Η νέα 
εγκατάσταση παραγωγής στην πόλη Μάρμπουργκ της Γερ
μανίας θα διαδραματίσει κεντρικό ρόλο σε αυτό.

Φέτος, αντί 1,3 δισεκατομμυρίων δοχείων που είχαν προ
γραμματιστεί αρχικά, θα παραχθούν συνολικά δύο δισεκα
τομμύρια δόσεις. Επιπλέον, θα παραδοθούν στην ΕΕ το πρώ
το τρίμηνο, παρά τις καθυστερήσεις, οι συμφωνηθείσες δό
σεις. Η ΕΕ είχε παραγγείλει 200 εκατομμύρια δόσεις εμβολί
ου, εκ των οποίων τουλάχιστον 75 εκατομμύρια περισσότε
ρες δόσεις πρόκειται να παραδοθούν το δεύτερο τρίμηνο 
του έτους. Η Biontech επιβεβαίωσε αυτά τα στοιχεία κατόπιν 
σχετικού ερωτήματος του ραδιοτηλεοπτικού δικτύου MDR.

«Σχεδιάζουμε για το 2021 την παραγωγή 2 δια δόσεων του 
εμβολίου μας για τον κορονοϊό. Για να γίνει αυτό, θα αυξή
σουμε την παραγωγή που είχε προγραμματιστεί προηγου
μένως κατά 1,3 δισεκατομμύρια δόσεις, δηλαδή κατά περισ
σότερο από 50%. Συνεχίζουμε να εργαζόμαστε για την αύξη
ση των αποστολών από τις 15 Φεβρουάριου για να διασφα
λίσουμε την αποστολή της πλήρους ποσότητας δόσεων εμ
βολίου κατά το πρώτο τρίμηνο του έτους. Θα μπορούσαμε 
επίσης να στείλουμε έως και 75 εκατομμύρια περισσότερες 
δόσεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση το δεύτερο τρίμηνο. Σύμφω
να με το κλειδί διανομής της ΕΕ, αυτό σημαίνει για τη Γερμα
νία ειδικά περίπου 14 εκατομμύρια δόσεις εμβολίου επιπλέ
ον των δόσεων οι οποίες είχαν αρχικά παραγγελθεί», δήλωσε 
στο MDR η εκπρόσωπος της εταιρείας Πούλια Μπλόες.

Η εκπρόσωπος της Biontech ανέφερε τρεις λόγους για τη 
μαζική αύξηση της παραγωγής:

- έχει ολοκληρωθεί η προσαρμογή των διαδικασιών παρα
γωγής στο εργοστάσιο της Pfizer στο Βέλγιο και έτσι εξασφα
λίζονται οι αρχικά προγραμματισμένες παραδόσεις στην ΕΕ,

- η εγκατάσταση παραγωγής της Biontech στην γερμανική 
πόλη Μάρμπουργκ έλαβε άδεια παραγωγής του εμβολίου και 
έτσι η παραγωγή του θα ξεκινήσει τον Φεβρουάριο

- Υπάρχουν εντωμεταξύ 13 χώροι παραγωγής στην Ευρώ
πη και πρόκειται να προστεθούν και άλλοι.

Οι εταιρείες Biontech και Pfizer προκάλεσαν μεγάλη δυ
σφορία, διότι είχαν προσωρινά μειώσει την παραγωγή του 
εμβολίου. Αυτό αιτιολογήθηκε με τις αλλαγές οι οποίες έγι
ναν στο εργοστάσιο της Pfizer στο Βέλγιο, προκειμένου να 
μπορέσει να αυξήσει μετά την παραγωγή.

Προηγουμένως, η ΕΕ είχε ανακοινώσει ότι και η Astrazeneca 
προτίθεται επίσης να παραδώσει επιπλέον δόσεις εμβολίου 
και ότι θα ξεκινήσει επίσης την παράδοση μια εβδομάδα νω
ρίτερα. Εκτός τούτου, οι δυνατότητες παραγωγής της εταιρεί
ας αυτής στην Ευρώπη θα διευρυνθούν.
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